
Ajuntament de Palafrugell

ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DEL PLE DE L'AJUNTAMENT DEL DIA 26 DE
FEBRER DE 2013 

Núm.: PLE2013/3
Dia i hora: 26/02/2013 19:35
Lloc: Sala de Plens

Assistents

Alcalde Senyor JULI FERNÁNDEZ IRUELA
Regidor Senyor XAVIER ROCAS GUTIÉRREZ
Regidora Senyora JUDIT ZARAGOZA LLIRINÓS
Regidora Senyora MARGARITA MAURI JUNQUÉ
Regidor Senyor XAVIER RANGEL MARTÍNEZ
Tinent d'Alcalde Senyor ALBERT GÓMEZ CASAS
Regidor Senyor FREDERIC PRATS ESTEVE
Regidora Senyora MARIA TERESA FRIGOLA BORRÀS
Regidor Senyor LLUÍS PUJOL MASCORT
Regidora Senyora BEGONYA MONTALBAN VILAS
Regidor Senyora SERGI SABRIÀ BENITO
Regidor Senyor XAVIER VILÀ BONMATÍ
Regidor Senyor MÀRIUS LLEDÓ SALVADOR
Regidora Senyora CARME FARRARONS TURRÓ
Regidora Senyora NÚRIA RIVAS MASCARÓS
Regidor Senyor GUILLEM GENOVER RIBAS
Regidora Senyora ANA RECIO LÓPEZ
Regidora Senyora LAURA GALIANA GARCIA
Regidora Senyor EDUARD GUERRA CASTILLO
Secretari acctal. Senyor PERE SALA CORNELL
Interventor acctal. Senyor GUSTAU TAPIAS SOLÀ

S'han excusat d'assistir-hi:

Regidor Senyor JOAQUIM VENCELLS SERRA
Regidor Senyor XAVIER RODRIGO LÓPEZ
Secretari Senyor JORDI TURON SERRA

A Sala Ple de la Casa Consistorial es reuneix el Ple per fer sessió Ordinària en primera
convocatòria, essent les set i trenta-cinc minuts del dia 26 de febrer de 2013.

Abans  de  començar  a  tractar  els  punts  de  l'ordre  del  dia  de  la  sessió,  intervé  la
regidora  senyora  Rivas  manifestant  que  en  el  Ple  passat,  el  senyor  Alcalde,  ens
proposava que féssim una felicitació, entre d'altres, a l'Albert Rocas, per haver guanyat
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la medalla del campionat i que ahir se li va fer el just homenatge. A nosaltres, com a
Entesa, ens agradaria que aquest Ple felicités, aquesta vegada a la Sílvia Pérez Cruz,
pel  premi  Goya  a  la  millor  cançó,  i  creiem  que  està  sortint  un  bon  planté  de
Palafrugellencs que en aquest moment comencen a tenir un reconegut prestigi.

Intervé el senyor Alcalde manifestar que ja es va fer per Junta de Govern, però queda
aquí en el Plenari i suposo que no hi ha d'haver cap problema perquè tots els grups
ens afegim a aquesta petició que fa la portaveu de l'Entesa. 

1.- LECTURA DE L’ACTA DE LA SESSIÓ ANTERIOR.-   Aprovació.-
 
Es dona per llegida l’acta de la sessió anterior, corresponent a la sessió ordinària del
dia 29 de gener de 2012, l’esborrany de la qual s’ha tramès a tots els membres de la
Corporació; i s’aprova.

2.- RESOLUCIONS DE L’ALCALDIA.- Coneixement.-
 
Es dóna compte,  a l’efecte d’assabentat,  de les Resolucions dictades per l’Alcalde
President, durant els següents períodes:
                                                                                     
Període compres entre el 25 de gener de 2013 i el 21 de febrer de 2013, número en
ordre correlatiu creixent de la 246/2013 a la 465/2013.

3.-  PRÒRROGA  EXTRAORDINÀRIA  DEL  SERVEI  DE  REPARACIÓ,
CONSERVACIÓ I MANTENIMENT DE LES VIES PÚBLIQUES, MOBILIARI URBÀ,
PATRIMONI IMMOBILIARI I CLAVEGUERAM DE PALAFRUGELL.- Aprovació.-

Intervé el senyor Rangel manifestant que aquest punt no és res més que la pròrroga
extraordinària  del  servei  de  conservació  i  manteniment  de  vies  públiques,  el  que
anomenem la Brigada, i que acabava ara al mes de maig el seu contracte i per una
millor redacció del plec de condicions s'ha fet una pròrroga de sis mesos, a fi i efecte
de tenir la capacitat de redactar aquest projecte, que s'ha de portar a concurs, amb
més llibertat.

Tot seguit se sotmet a votació la proposta d'acord, per la qual cosa, en conseqüència:

Atès el contracte signat el dia 16 d'abril  de 2007 entre l’Ajuntament de Palafrugell i
PERE GIRALT SAGRERA SA, per la reparació, conservació i manteniment de les vies
públiques, mobiliari urbà, patrimoni immobiliari i clavegueram de Palafrugell, que en la
seva clàusula setena establia una durada de 6 anys, del 1 de juny de 2007, al 31 de
maig de 2013.
 
Atès que actualment s’està redactant l’esborrany de plec de clàusules econòmiques,
administratives  i  tècniques  que  ha  de  regir  el  contracte  administratiu  anteriorment
esmentat.
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Atès el que estableix l’article 235 del decret 179/1995, pel que s’aprova el Reglament
d’Obres, activitats i serveis, conforme es pot fer una pròrroga addicional extraordinària
a la finalització del contracte, que en aquest cas aniria del dia 1 de juny de 2013 al 30
de novembre de 2013.
 
 El Ple de l'Ajuntament acorda per unanimitat :
 
Prorrogar,  del  dia  1  de  juny  de  2013 al  30  de  novembre  de  2013,  (6  mesos),  el
contracte  administratiu  per  la  reparació,  conservació  i  manteniment  de  les  vies
públiques,  mobiliari  urbà,  patrimoni  immobiliari  i  clavegueram  de  Palafrugell,  que
l’Ajuntament té concertat amb PERE GIRALT SAGRERA SA.

4.-  SERVEI  DE RECOLLIDA D'ESCOMBRARIES,  NETEJA VIÀRIA,  NETEJA DE
PLATGES,  GESTIÓ  DE  LA  DEIXALLERIA  MUNICIPAL  I  RECOLLIDES
SELECTIVES.-  Deixar  sense  efecte  l'acord  de  Ple  de  14  de  gener  de  2013.-
Pròrroga extraordinària del servei.- Aprovació.-

Intervé el senyor Rangel manifestant que aquests dos punts, estan relacionats amb el
servei  de  recollida  d'escombraries  i  neteja  viària  que  varem  aprovar  en  un  ple
extraordinari  el  passat  mes de gener  i  que a  efectes formals,  mentre  el  teníem a
exposició  pública,  els  serveis  jurídics  de  la  casa  i  el  senyor  Interventor,  ens  han
plantejat que atès el dictamen de l'òrgan contractual de la Generalitat, relacionat al que
va plantejar en el mateix concurs a Torroella de Montgrí, molt semblant al que teníem
nosaltres a Palafrugell, vàrem creure convenient anul.lar tot el procediment i tornar a
iniciar aquest procediment, altre cop den ou, per això en el primer punt deixem sense
efecte l'acord de plenari de 14 de gener de 2013, a més a més establim una pròrroga
extraordinària  dels  dos serveis  que els  afecta,  i  en el  punt  cinquè,  el  que fem és
l'aprovació dels nous plecs i l'inici del procediment.

Intervé la senyora Rivas manifestant que en relació al punt número quatre, pel qual es
deixar sense efecte l'acord i es prorroga el servei, el grup de l'Entesa s'abstindrà, per
coherència respecte al Ple extraordinari que varem fer, en el qual també ens varem
abstenir en l'aprovació dels plecs i  en l'inici  del procediment,  per tant,  anunciem el
nostre vot de l'abstenció, i a més a més, ens preocupa una mica que haguéssim de
córrer molt per fer un ple extraordinari, i que ara tot això s'hagi hagut de parar i tornar a
començar.
Pel que fa al següent punt, ens preocupa una cosa, a veure si la sé explicar bé. Se'ns
va  facilitar  a  la  Comissió  Informativa  un  llistat  dels  canvis  efectuats  als  plecs  de
condicions, un llistat que agraïm molt, perquè la complexitat de llegir  tot el plec i a
sobre buscar els canvis és molt laboriós. En aquests canvis, quan nosaltres ens els
hem llegit,  nosaltres no tindríem res a dir  en tot el  que té a veure amb els canvis
formals,  amb  els  canvis  que  s'hagin  de  fer  respecte  al  tema  aquest  que  és  un
contracte de gestió de serveis públics, però sí que hi ha algun punt que ens preocupa i
ens preocupa molt perquè creiem que no se'ns ha explicat, si és que nosaltres ho hem
entès  bé,  i  que  canvia  substancialment  determinades  coses  del  contracte,  per
exemple, s'elimina l'obligatorietat del licitador de pagar l'auditoria econòmica, perdoni
però nosaltres no ho entenem. Nosaltres, una de les coses que, malgrat  la nostra
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abstenció, vàrem valorar molt positivament d'aquest plec i ho varem manifestar, era
que  hi  hagués  una  auditoria  que  controlés  la  despesa  o  el  nivell  d'execució  que
s'estava fent d'aquest contracte, i  en aquest moment,  pel que llegim aquí, aquesta
auditoria  ja  no  la  pagarà  el  licitador  sinó  que  l'haurà  de  pagar  l'Ajuntament.  Ens
agradaria que se'ns expliqués això, si és que ho hem entès bé o és que no hem fet
una lectura correcta d'aquesta procés.

-  senyor  Lledó:  Jo exposaré el  punt  quatre i  el  senyor  Vilà exposarà el  punt  cinc.
Nosaltres també volem manifestar, com ha començat la seva intervenció la senyora
Rivas, un malestar en relació al tema del contracte d'escombraries, perquè ha fet una
mica la cronologia la senyora Rivas, però és evident que va ser un ple extraordinari,
que va ser convocat de manera urgent, que la documentació no va arribar formalment,
i  ja  ho varem expressar  en el  seu dia,  que no ens havia arribat  a  l'últim nivell  la
documentació, i  que per tant,  nosaltres, tot  i  això hi  hem fet  unes aportacions que
algunes varen ser recollides. Ara es diu que per tenir més seguretat jurídica hem de
fer, de nou, el procediment. Quan vostès porten a aprovació aquest punt, en el que és
la carpeta de l'ordre del dia del Ple,  només hi ha la proposta d'acord, no hi  ha ni
l'informe del secretari en què es justifiqui perquè fem tot aquest moviment, jo entenc
que les  formes  també s'han  de  mantenir.  Per  tant,  nosaltres,  en  aquest  punt  ens
abstindrem, ja hi varem donar suport però tornem a dir que formalment, creiem que la
documentació no està de manera correcta.

- senyor Vilà: Respecte al punt número cinc que parla concretament del Plec, primer
també manifestar el nostre acord amb el que ha comentat la senyora Rivas pel que fa
a l'informe econòmic, i també voldria acabar d'aclarir, a veure si ho vaig entendre bé.
Comissions Obreres va fer unes al·legacions i em varen explicar que se'ls hi donaria
audiència, dient-los-hi que queda anul·lat el plec, que haurien de tornar a fer noves
al·legacions, però varen manifestar que algun articulat que es pogués millorar o que es
pogués introduir al Plec es faria. La meva pregunta és, si han introduït, des de l'últim
dia que se'ns va informar, alguna cosa o està tal com estava, han introduït algun nou
articulat de les al.legacions de Comissions Obreres?

- senyor Secretari accidental: En principi, hi ha un informe de l'assessora jurídica en el
qual contesta a totes aquestes al.legacions que va fer Comissions Obreres i que no
afecten al fons del plec de condicions, són al.legacions menors, per dir-ho d'alguna
manera.  Aleshores  nosaltres  els  hi  contestarem  a  Comissions  Obreres  mitjançant
aquest informe i els hi direm que això es torna a exposar al públic, i si volen presentar
altra vegada al.legacions, tindran uns dies mes per presentar al.legacions.

- senyor Vilà: Molt agraït per l'explicació, només voldria demanar si ens podran fer
arribar l'informe.

- senyor Rangel: Bàsicament per ampliar una mica la informació referent a la dificultat
de comprendre una mica el perquè del calendari i la cronologia. És a dir, nosaltres
varem aprovar  inicialment en el  Ple del  dia 14 de gener,  el  dictamen va sortir  em
sembla que el dia 25 o 26 de gener, va sortir el dictamen de l'Òrgan contractual de la
Generalitat, i a nosaltres ens arriba, per una qüestió purament d'interès, ens arriba al
cap d'una setmana,  per  tant,  estem parlant  de la  primera setmana de febrer,  que
comencem a valorar i a analitzar jurídicament, des d'un punt de vista de contractes, de
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tipologia de contractes, tot aquest dictamen i amb què i com ens pot arribar a afectar, a
partir  d'aquí la situació,  quan s'arriba a la conclusió que s'ha de tornar a iniciar el
procediment, és ben senzilla, no tenim cap més alternativa que complir amb el que fa i
diu el dictamen relacionat amb el concurs de Torroella de Montgrí, i això és el que
portem aquí. Ja ens hauria agradat poder tenir aquesta informació abans, ens hauria
agradat no haver de fer aquest procediment llarg i feixuc i fins i tot poc comprensible,
com i de quina manera s'ha portat aquest plec de condicions, però els imponderables
d'aquesta situació han fet que els resultats siguin els que avui tenen a sobre la taula.
I pel que fa a la pregunta de la senyora Rivas en relació als costos de l'auditoria, que
abans estaven incorporats, el senyor Interventor crec que n'hi farà cinc cèntims.

- senyor Interventor acctal. Es va tenir una reunió amb  l'Àrea de Serveis i l'Àrea de
Medi Ambient es va decidir que aquesta auditoria, que corresponia a la valoració d'uns
criteris  dels  qui  havien  de  presentar  les  ofertes,  es  farien  directament  per  mitjans
propis a través del propi Ajuntament, per part dels tècnics de Medi Ambient i de l'Àrea
de Serveis, ells farien aquesta auditoria.  L'auditoria és comprovar que les fitxes que
han presentar a les ofertes quadren exactament en la seva globalitat, i per tant, es va
dir que això es faria directament per mitjans propis, no és una auditoria formal que ha
de fer una empresa externa, és comprovar que l'oferta té una coherència en totes les
fitxes, globalment, i això és el que es va dir que es faria per mitjans propis.

- senyor Lledó: Jo per contestar una mica el que ha comentat el senyor Interventor, el
que volia dir  és que enteníem que l'auditoria era una auditoria econòmica, no una
auditoria de fitxes de si hi havia l'inventari o no hi havia l'inventari, el que nosaltres
enteníem és que a final d'any es feia una comprovació de si els costos s'adequaven al
que era la proposta, si no és així ho teníem mal entès, nosaltres teníem entès que era
una  auditoria  econòmica,  per  això  crèiem  que  s'havia  de  fer  des  d'una  empresa
externa i no internament.

- senyor Interventor acctal.: És una auditoria, si s'hi fixen, que diu, que l'auditoria es
farà entre la valoració de la mesa de contractació i la formalització del contracte, no a
final  d'any,  és  una  valoració  que  s'incorpora  en  mig  del  procediment,  en  mig  del
procés. Aleshores, és una vegada la mesa de contractació ha fet la valoració, abans
de  procedir  a  la  formalització  del  contracte,  hi  ha  d'haver  aquesta  auditoria,  que
comprova que tota la documentació presentada té una coherència interna, aleshores
per això es va dir que es faria amb els mitjans interns.

- senyor Lledó: I l'altra cosa que volia dir, és que he demanat el perquè no hi havia
dins de l'expedient l'informe que avala això que ha comentat el senyor Rangel, perquè
està molt bé tot el que ha comentat, però no hi ha un informe jurídic que sigui quin
dictamen, que deia el dictamen o perquè fem de nou tot el procés, jo crec que això hi
hauria d'haver sigut a la carpeta. 

-  senyor  Fernàndez:  Deixeu-me fer  alguna puntualització.  Evidentment  el  dictamen
segurament que no hi és perquè tots saben la situació que tenim en aquest moment a
nivell d'Ajuntament, que està actuant en Pere Sala com a secretari accidental, per tant
el dictamen hi serà...

- senyor secretari acctal: De fet el dictamen és la resolució d'aquest Òrgan, és tornar a
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copiar el que diu l'òrgan, que ho desestima perquè la naturalesa jurídica del contracte
ha de ser la de gestió d'un servei públic i no la d'un contracte administratiu.

-  senyor  Fernàndez:  De  totes  maneres  tinguem  en  compte  que  és  un  contracte,
nosaltres entenem que és un contracte prou complicat,  amb un import  important,  i
aquest òrgan de Contractació actua com a òrgan resolutiu, no de consulta, fins i tot
quan hem volgut posar-nos-hi en contacte per consultar coses, ens han dit que ells no
responen a consultes, que només actuen quan alguna de les parts fa algun tipus de
recurs.  Per  tant,  més  enllà  d'intentar  tenir  riscos,  i  jo  soc  conscient  que  aquest
projecte, hem anat tard, es va fer un ple extraordinari precisament per intentar agilitzar
la tramitació, i abans de començar a córrer riscos que alguna de les empreses que es
presentin, que en tindrem bastants, per la informació que ha arribat aquí, hi  haurà
moltes  empreses  que  es  voldran  presentar,  puguem  incórrer  en  algun  tipus  de
reclamació posterior que encara sigui més perjudicial, hem cregut oportú fer aquesta
nova aprovació, encara que això implica, evidentment, prorrogar el contracte que tenim
en  aquest  moment,  el  govern  és  conscient  que  això  hauria  sigut  molt  millor,
segurament, en el seu moment, insertar-ho i fer-ho així, però és veritat que aquest
Òrgan de Resolució, ha començat a fer resolucions d'una manera immediata, i ens ha
agafat amb aquesta, que nosaltres hem vist que estàvem en una situació en la qual no
garantíem jurídicament que el procés sigui correcte. És aquest el motiu, per tant, jo el
que demano és que els grups que en seu moment vàreu donar suport al projecte, que
es mantingui el suport, perquè entenc que fem un pas endavant en relació a tot el
sistema de recollida, per tant, malgrat que hi hagi hagut aquesta incidència a nivell de
la  tramitació,  i  malgrat  que  és  veritat  que  el  senyor  Lledó  ha  parlat  del  tema  de
Comissions Obreres, jo ho vaig mirar per sobre i bàsicament feia molta referència al
tema de l'Estatut dels Treballadors, i evidentment si per qualsevol cosa, que no és així,
el plec anés amb contradicció amb l'Estatut dels Treballadors, el que preval és l'Estatut
dels Treballadors, perquè és una normativa de rang superior. Per tant, el que hem fet
ha sigut resoldre les al.legacions, dir que igualment, com que ho hem deixat sense
efecte, tornarà a tenir el període d'exposició pública per fer al.legacions, però moltes
de les coses que deien la gran majoria d'al.legacions feia referència al propi Estatut
dels  Treballadors  que,  evidentment,  és  garantia,  més  enllà  del  propi  plec  de
condicions.

Tot seguit se sotmet a votació la proposta d'acord, per la qual cosa, en conseqüència:

Atesa la Resolució de l'Òrgan de Recursos Contractuals de la Generalitat, en relació a
l'Ajuntament de Torroella de Montgrí, que no ha admès la qualificació de contracte de
servei de la recollida d'escombraries i neteja viària, sinó que entén que és un contracte
de gestió de serveis públics.

Atès l'acord  del  Ple de l'Ajuntament  del  dia 14 de gener  de 2013,  pel  qual  es va
aprovar el Plec de clàusules econòmiques,  administratives particulars i prescripcions
tècniques  particulars  reguladores  del  contracte,  mitjançant  la  modalitat  de  licitació
oberta, dels serveis de neteja viària, mercats, platges, recollida de residus municipals
de procedència domèstica, no domèstica, recollides específiques i el seu transport a
l'abocador i gestió de la Deixalleria Municipal; i es va acordar convocar licitació amb
procediment obert, a l’empara del que disposa el Reial Decret legislatiu 3/2011, pel
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que s'aprova el text refós de la Llei de contractes del sector públic, per a l’adjudicació
del contracte esmentat .

Atès  l'acord  adoptat  pel  Ple  de  l'Ajuntament  en  data  27  de  maig  de  2012,  que
literalment diu:

Primer.- Prorrogar, del dia 1 d’octubre de 2012 al 30 d'abril de 2013 (7 mesos), el
contracte administratiu de la recollida d’escombraries, neteja viària i neteja de platges,
que l’Ajuntament té concertat amb UTE SANEJAMENT PALAFRUGELL.
Segon.- Prorrogar, del dia 1 d’octubre de 2012 al 30 d'abril  de 2013 (7 mesos), el
contracte administratiu de gestió de la Deixalleria municipal i recollida selectiva porta a
porta, que l’Ajuntament té concertat amb GESTIÓ AMBIENTAL DE RESIDUS SL.

Atès el que estableix l'article 235 del Decret 179/1995, pel que s'aprova el Reglament
d'Obres, activitats i serveis, conforme es pot fer una pròrroga addicional extraordinària
a la finalització del contracte i les seves pròrrogues.

Atès que s'ha de redactar un nou Plec de Condicions per a la contractació dels serveis
públics esmentats, i convocar la licitació.  

El  Ple  de  l'Ajuntament  acorda  per  majoria,  amb  els  vots  a  favor  dels  senyors
Fernàndez, Rocas, Rangel, les senyores Zaragoza i Mauri (PSC), els senyors Gomez,
Pujol, Prats, les senyores Frigola i Montalban (CiU), i  el senyor Guerra (PxC), total
onze  vots  a  favor;   i  les  abstencions  dels  senyors  Sabrià,  Vilà,  Lledó,  la  senyora
Farrarons (ERC), les senyores Rivas, Recio i el senyor Genover (Entesa), i la senyora
Galiana (PP), total vuit abstencions:

Primer.- Deixar sense efecte, en virtut del principi de seguretat jurídica de l'article 9.3
de la Constitució Espanyola, l'acord de Ple del dia 14 de gener de 2013, pel qual es va
aprovar el Plec de clàusules econòmiques,  administratives particulars i prescripcions
tècniques  particulars  reguladores  del  contracte,  mitjançant  la  modalitat  de  licitació
oberta, dels serveis de neteja viària, mercats, platges, recollida de residus municipals
de procedència domèstica, no domèstica, recollides específiques i el seu transport a
l'abocador i gestió de la Deixalleria Municipal; i es va acordar convocar licitació amb
procediment obert, a l’empara del que disposa el Reial Decret legislatiu 3/2011, pel
que s'aprova el text refós de la Llei de contractes del sector públic, per a l’adjudicació
del contracte esmentat .

Així  mateix,  arxivar  aquest  expedient,  que  es  deixa  sense  efecte,  i  fer  un  nou
expedient amb plecs nous que recullin la nova naturalesa jurídica del  contracte de
gestió dels serveis públics.

Segon.- Prorrogar, del dia 1 de maig de 2013 al dia 31 d'octubre de 2013 (6 mesos), el
contracte administratiu de la recollida d’escombraries, neteja viària i neteja de platges,
que l’Ajuntament té concertat amb UTE SANEJAMENT PALAFRUGELL.

Tercer.- Prorrogar, del dia 1 de maig de 2013 al 31 d'octubre de 2013 (6 mesos), el
contracte administratiu de gestió de la Deixalleria municipal i recollida selectiva porta a
porta, que l’Ajuntament té concertat amb GESTIÓ AMBIENTAL DE RESIDUS SL.
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5.-  CONTRACTE  DE  GESTIÓ  DELS  SERVEIS  PÚBLICS  DE  NETEJA  VIÀRIA,
PLATGES,  MERCATS,  RECOLLIDA  DE  RESIDUS  DE  PROCEDÈNCIA
DEMÈSTICA,  NO  DOMÈSTICA,  RECOLLIDES  ESPECÍFIQUES  I  EL  SEU
TRANSPORT  A  L'ABOCADOR,  I  GESTIÓ  DE  LA  DEIXALLERIA.  EN  LA
MODALITAT DE CONCESSIÓ.- Aprovació dels plecs i inici del procediment.-

Vist que s’ha redactat el Plec de clàusules econòmiques, administratives particulars i
prescripcions tècniques particulars que han de regir la licitació per a la concessió del
servei  públic  de neteja  viària,  mercats,  platges,  recollida  de residus municipals  de
procedència  domèstica,  no  domèstica,  recollides  específiques  i  el  seu  transport  a
l'abocador i gestió de la Deixalleria Municipal.
 
Atès l'informe favorable emès per la Comissió Informativa de Règim Interior i Hisenda.
 
Atès  l'informe  emès  pel  secretari  accidental  de  la  Corporació  i  per  l'interventor
accidental, que consta a l'expedient administratiu.
 
Atès l'informe emès per la Cap de l'Àrea de Serveis Municipals i per la Cap de l'Àrea
de Medi Ambient.
 
Atesa la naturalesa plurianual d'aquest contracte, que es distribueix en vuit anualitats,
amb la possibilitat de dues anualitats més en concepte de pròrrogues, total 10 anys.
 
Atès que aquest contracte té la naturalesa de contracte de gestió de serveis públics,
als  efectes  del  que  disposa  l'article  8  del  Reial  Decret  Legislatiu  3/2011,  pel  que
s'aprova el text refós de la Llei de Contractes del sector públic, ja que es tracta  de la
concessió  d'un  servei,  la  prestació  del  qual  ha  estat  assumida  com a  pròpia  per
l'ajuntament.

Atès que es verifica que l'expedient conté la documentació requerida a l'article 132 del
reial Decret Legislatiu 3/2011, i a l'article 184 del Reial Decret 1098/2001.
 
Atès el que estableix el decret legislatiu 1/2009, de 21 de juliol, pel qual s'aprova el text
refós de la Llei reguladora de residus.
 
Atès el que estableix el Reial decret legislatiu 3/2011, pel que s'aprova el text refós de
la Llei de Contractes del sector públic.

El  Ple  de  l'Ajuntament  acorda  per  majoria,  amb  els  vots  a  favor  dels  senyors
Fernàndez, Rocas, Rangel, les senyores Zaragoza i Mauri (PSC), els senyors Gomez,
Pujol, Prats, les senyores Frigola i Montalban (CiU), els senyors Sabrià, Vilà, Lledó, la
senyora Farrarons (ERC), la senyora Galiana (PP) i el senyor Guerra (PxC), total setze
vots a favor;  i els vots en contra de les senyores Rivas, Recio i el senyor Genover
(Entesa), total tres vots en contra:

Primer.- Aprovar  el  Plec  de  clàusules  econòmiques,  administratives  particulars  i
prescripcions tècniques particulars reguladores del contracte, mitjançant la modalitat
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de licitació  oberta,  de la  concessió  dels serveis  de neteja  viària,  mercats,  platges,
recollida de residus municipals de procedència domèstica,  no domèstica,  recollides
específiques i el  seu transport a l'abocador i  gestió de la Deixalleria Municipal, per
import anual de 3.562.182,44 euros, IVA inclòs. Aquest servei, orientativament, tindrà
efectes inicials econòmics i administratius d’1 de novembre de 2013.
 
Disposar l’exposició al públic del plec, per un període de 20 dies hàbils als efectes, si
s’escau, de presentació de reclamacions, d’acord amb el previst en l’article 277 del
Decret Legislatiu 2/2003, pel que s’aprova el Text refós de la Llei Municipal i de Règim
Local de Catalunya (LMRLC).
 
Segon.- Convocar licitació amb procediment obert, a l’empara del que disposa el Reial
Decret legislatiu 3/2011, pel que s'aprova el  text  refós de la Llei  de contractes del
sector públic, per a l’adjudicació del contracte esmentat.
 
Tercer.- Disposar, així mateix, la publicació de l'anunci de licitació en el Butlletí Oficial
de la Província de Girona, tauler d’anuncis de l’Ajuntament i en el perfil del contractant
de la pàgina web municipal, d’acord amb el que s’estableix el reial decret legislatiu
3/2011, pel que s'aprova el text refós de la Llei de contractes del sector públic.
 
Quart.- La durada d’aquest contracte serà de vuit anys inicials amb la possibilitat de
dues pròrrogues anuals (8+1+1), quan ho acordi expressament la Junta de Govern
Local, fins a un màxim de deu anys, improrrogables, d'acord amb el que estableix la
normativa estatal d'estabilitat pressupostària

6.- MODIFICACIÓ DELS ÀMBITS TERRITORIALS DEL PLA D'USOS COMERCIALS
DE PALAFRUGELL.- Aprovació.-

Intervé el senyor Gomez manifestant que amb l’objectiu de facilitar la implantació de
nous negocis en determinats carrers però vetllant, alhora, de no comprometre, en cap
cas, el mix comercial del municipi a mitjà termini, proposem tres petites modificacions
dels àmbits. En el cas de l'Àmbit nucli, deixen de pertanyer-hi el carrer Caritat i l'Hortal
d’en Pou, que està adjacent a tot  aquest àmbit i  passen a l'àmbit  centre, per tant,
aquests  dos  carrers,  tant  el  de  la  Caritat  com el  de l'Hortal  de'n  Pou,  amplien  la
tipologia de negocis permesos.
També, pel que fa a l'àmbit centre, en aquest cas, hi inclourem també tres carrers més
com és el Picasso, el Martí Jordi Frigola i el carrer de la Sardana, i en aquest cas, el
que fan és que abans estaven a l'àmbit subcentre, ara passen a l'àmbit centre i per
tant  es redueix la tipologia de negocis permesos.
I en l'àmbit subcentre s'hi inclou el carrer Mestre Sagrera, que abans formava part de
l'àmbit  centre i  ara passaria a formar part  de l'àmbit  subcentre i  d'aquesta manera
també amplia .la tipologia de negocis permesos.
 
- senyor Sabrià: Només per comentar que evidentment aquests plans d'usos han de
ser documents vius perquè sinó al cap dels anys el que hem de fer és canviar-los de
dalt a baix, i si som capaços de mantenir-los vius i adequar-los als moments puntuals,
ens permeten tenir una vigència més llarga i donar resposta als objectius pels quals
varen ser creats, entenem que les modificacions que es proposen aquí són lògiques,
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s'adeqüen als temps que tenim ara i per tant, des d'Esquerra hi donarem el nostre vot
favorable.

Tot seguit se sotmet a votació la proposta d'acord, per la qual cosa, en conseqüència:

Atès que,  l’any 2008,  l’Ajuntament  de Palafrugell  va adjudicar  a  l’empresa Procom
 recerca i serveis pro-commerce l’estudi d’actualització comercial i la redacció d’una
proposta del Pla d’usos comercials.
 
Atès que el Ple de l’Ajuntament de Palafrugell del dia 26 d’agost va aprovar el Pla
d’usos comercials.
 
Atès que els objectius d’aquest Pla són:
-          Aconseguir un model comercial per Palafrugell basat en la complementarietat
de diversos formats i àrees comercials, cadascuna de les quals ha de donar resposta a
una determinada tipologia  de compra  i  un perfil  de  demanda constituint  un  model
global equilibrat i sostenible, que garanteixi la redistribució de la quota de mercat.
 
-          Ser l’instrument jurídic que permeti posar ordre a les mobilitats generades pels
diferents equipaments de comerç i serveis dels que està dotada la ciutat, en funció del
model  comercial  comentat  a  l’objectiu  anterior,  promocionant  un  Centre  comercial
obert net i acurat.
 
Atès que aquest Pla d’usos delimita Palafrugell en diferents àmbits territorials segons
la ubicació dels carrers (nucli, centre, subcentre, costa), regula les activitats que es
poden implantar o ampliar i el grau d’especialització d’aquestes, limitant la ubicació de
certes activitats econòmiques.
 
Atès que segons l’evolució del teixit comercial de Palafrugell, la conjuntura econòmica
en  general  i  buscant  facilitar  l’accés  als  nous  emprenedors  a  determinats  eixos
comercials 

El Ple de l'Ajuntament acorda per unanimitat :

Aprovar les següents modificacions dels següents àmbits territorials:
 
-          Àmbit Nucli:
o        No incloure C. de la Caritat ni C. Hortal d’en Pou
 
-          Àmbit Centre:
o        Incloure els carrers esmentats anteriorment (C. de la Caritat i  C. Hortal
d’en Pou)
o        Incloure C. Picasso, C. Martí Jordi i Frigola i C. de la Sardana 
o        No incloure el C. Mestre Sagrera  (entre Cementiri i Pl. Sol)
 
-          Àmbit Subcentre:
o        C. Mestre Sagrera 
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7.- CANVI DE TITULAR DE L'ARRENDAMENT DE PART DE LES INSTAL.LACIONS
DEL FAR DE SANT SEBASTIÀ PER A LA INSTAL.LACIÓ I EXPLOTACIÓ D'UNA
ACTIVITAT DE RESTAURACIO.- Aprovació.-

Intervé el senyor Fernàndez manifestant que no hi ha un canvi de domini de socis
interior,  sinó  que  és  dins  del  propi  grup  d'empreses  i  el  que  fan  és  un  canvi  de
titularitat,  per tant,  no afecta tampoc al  que és el  plec inicial i  la garantia jurídica i
econòmica és la mateixa.

Tot seguit se sotmet a votació la proposta d'acord, per la qual cosa, en conseqüència:

Vista la instància amb número de registre d'entrada 1341, de 28 de gener de 2013,
presentada  pel  senyor  Xavier  Rocas  Marí,  en  representació  de  la  mercantil
SANTFEBO SL, empresa adjudicatària del concurs públic per a l'arrendament de part
de les instal.lacions del Far de Sant Sebastià per a la instal.lació i explotació d'una
activitat de restauració, segons acord del ple de l'Ajuntament del dia 31 de juliol de
2012.

Atès  que  l'empresa  SANTFEBO  SL,  sol.licita  el  canvi  de  nom  de  l'empresa
arrendatària, per l'empresa MAS DEL REI SL, amb NIF número B-17110461 i domicili
fiscal a la Plaça Major, 10 (17123) de Torrent.

Atès el  que disposa la clàusula cinquena del  contracte d'arrendament  signat  entre
l'Ajuntament de Palafrugell i la mercantil SANTFEBO SL, el .dia 22 d'octubre de 2012,
en  el  sentit  que  l'arrendador  podrà  transmetre  total  o  parcialment,  subarrendar  o
traspassar a empreses del mateix grup l'arrendament de l'immoble.

El Ple de l'Ajuntament acorda per unanimitat :

Primer.- Accedir i validar el canvi de nom de l'adjudicació del contracte d'arrendament
de part de les instal.lacions del Far de Sant Sebastià per a la instal.lació i explotació
d'una activitat de restauració, que es va aprovar per acord de Ple del dia 31 de juliol de
2012, de la mercantil SANTFEBO SL, a favor de l'empresa MAS DEL REI SL, amb NIF
número B-17110461 i domicili fiscal a la Plaça Major, 10 (17123) de Torrent.

Segon.- Modificar el contracte d'arrendament signat entre l'Ajuntament de Palafrugell i
la  mercantil  SANTFEBO SL,  el  dia  22 d'octubre  de 2012,  en el  sentit  que  com a
arrendatari hi figuri l'empresa MAS DEL REI SL, amb NIF B-17110461 i domicili fiscal
Plaça Major, 10,  (17123) de Torrent.

8.- SENTÈNCIES I DECRETS. Coneixement.- 

8.1 Vist el decret dictat per la Secció Cinquena del Tribunal Superior de Catalunya en
el recurs d’apel·lació número 887/2010, interposat per la societat SOREA, S.A. contra
la sentència dictada pel Jutjat  Contenciós Administratiu número 1 de Girona, en el
recurs  ordinari  número 352/2008,  per  la  qual  es desestimava el  recurs  contenciós
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administratiu interposat,  per  la  societat  apel·lant,  contra la  desestimació per  silenci
administratiu de la  petició formulada en data 22 de gener  de 2008,  en la  qual  es
sol·licitava  una  revisió  de  la  retribució  per  gestió,  sobreelevació  i  conservació  per
equilibrar  econòmica  i  financerament  l’arrendament  de  servei  municipal  d’aigua
potable,  pel  qual  es  té  per  desistida  a  la  part  recurrent  del  recurs  d’apel·lació
interposat.
 
Atesa la sentència dictada pel Jutjat Contenciós Administratiu número 2 de Girona, en
el recurs ordinari número 522/2010, interposat per la senyora Mercè Pascual Molinas,
contra l’acord de la Junta de Govern Local  de data 29 d’octubre de 2010, que va
desestimar el recurs de reposició interposat per la recurrent contra l’acord de la Junta
de Govern Local que resolia la llicència de les parades números 5 i 13 del mercat del
peix de Palafrugell, per la qual es declara la nul·litat de l’acord impugnat.
 
Atesa la sentència dictada per la Secció Tercera del Tribunal Superior de Catalunya
en  el  recurs  d’apel·lació  número  83/2012,  interposat  per  la  senyora  Veronica
Cosculluela  Martínez-Galofre,  contra  la  sentència  dictada  pel  Jutjat  Contenciós
Administratiu número 3 de Girona, en el recurs ordinari número 513/2008, per la qual
es desestimava el recurs contenciós administratiu interposat per la recurrent contra
l’acord de la Junta de Govern Local de data 23 de maig de 2008, que va desestimar la
reclamació de responsabilitat patrimonial de l’administració per una caiguda que va
patir  la  reclamant  a  la  via  pública,  per  la  qual  es  desestima  el  recurs  d’apel·lació
interposat per la recurrent i es confirma la resolució judicial recorreguda.
 
Atès el decret dictat pel Jutjat Contenciós Administratiu número 3 de Girona, en el
recurs ordinari número 286/2012, interposat pel senyor Josep Esteba Gelpí contra la
Resolució de l’Alcaldia de 17 de maig de 2012, en la qual s’acordava desestimar la
impugnació,  per  part  del  recurrent,  de  la  liquidació  definitiva  en  concepte  de
contribucions especials per les obres del carrer Chopitea, a Calella de Palafrugell, pel
qual es té per desistit a la part recurrent d’aquest procediment i es declara la seva
finalització.

El Ple de l'Ajuntament acorda per unanimitat :

Donar-se per assabentat de les esmentades sentències i decrets.

8.2 Vista la sentència dictada pel Jutjat Contenciós Administratiu número 1 de Girona,
en el recurs ordinari número 7/2012, interposat per la senyora Maria Asunción Simón
Agustí, contra l’acord de la Junta de Govern Local de data 20 d’octubre de 2011 pel
qual es va desestimar el recurs de reposició formulat contra la resolució d’11 d’agost
de 2011 que disposava, entre d’altres, la reposició de la legalitat urbanística en relació
a les obres efectuades sense llicència per la recurrent en la finca situada al carrer Nero
número 2 de Llafranc, per la qual es desestima el recurs interposat per la recurrent i es
confirma la resolució recorreguda en tots els seus extrems.
 
Atès el Decret dictat pel Jutjat Contenciós Administratiu número 1 de Girona, en el
recurs ordinari  número 327/2008,  interposat  pel  senyor  Josep Maria  Selga Jorba i
Adoración  Pérez  Alarcón  contra  l’acord  d’aprovació  definitiva  del  Projecte
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d’Urbanització de l’àmbit PNF-3.1 carrer Xarembeco, en el sector definit pels terrenys
compresos entre el sector La Pastora i l’Avinguda de la Font d’en Xecu, a Llafranc, pel
qual  es  té  per  desistida  a  la  part  recurrent  i  es  declara  la  finalització  d’aquest
procediment.
 
Atès l’auto dictat  per  la  Secció Primera de la Sala Contenciosa Administrativa del
Tribunal Suprem en data 29 de novembre de 2012, que declara la no admissió del
recurs de cassació interposat per l’Ajuntament contra la sentència de data 13 de gener
de 2012, dictada en el recurs 530/07, interposat pel senyor Josep Simón Garcia Velilla,
la senyora Maria Mercè Sala Agustí, el senyor José Alberto Garcia Velilla i la senyora
Teresa Díaz Novella, però admet a tràmit el recurs interposat contra la dita sentència
per la Generalitat de Catalunya.
 
Atès l’auto dictat  per  la  Secció Primera de la Sala Contenciosa Administrativa del
Tribunal Suprem en data 29 de novembre de 2012, que declara la no admissió del
recurs de cassació interposat per l’Ajuntament de Palafrugell contra la sentència de
data 30 de setembre de 2012, dictada en el recurs 111/08, interposat per l’Associació
Aritjol i Coordinadora Salvem el Crit, però admet a tràmit el recurs interposat contra la
dita sentència per la Generalitat de Catalunya.
 
Atès l’auto dictat  per  la  Secció Primera de la Sala Contenciosa Administrativa del
Tribunal Suprem en data 29 de novembre de 2012, que declara la no admissió del
recurs de cassació interposat per l’Ajuntament de Palafrugell contra la sentència de
data 13 de gener de 2012, dictada en el recurs 529/07, interposat per la senyora Glòria
Torrelles Ferran, però admet a tràmit el recurs interposat contra la dita sentència per la
Generalitat de Catalunya.
 
Atesa la sentència dictada per la Secció Segona de l’Audiència Provincial de Girona
en el recurs d’apel·lació número 504/2012, interposat per l’Ajuntament de Palafrugell
contra la sentència que va dictar el Jutjat de Primera Instància número 2 de la Bisbal
d’Empordà,  en  el  procediment  ordinari  589/11,  que  va  desestimar  íntegrament  la
demanada interposada per aquest consistori, per la qual es reivindicava com a bé de
domini  públic  el  mirador  de  Can  Torres,  situat  al  carrer  Noi  Gran,  a  Calella  de
Palafrugell,  sentència  per  la  qual  s’estima  ara  parcialment  el  recurs  d’apel·lació
interposat per l’ajuntament, i es revoca la sentència d’instància, en el sentit d’estimar
l’acció  reivindicatòria  exercitada  per  l’Ajuntament  de  Palafrugell,  declarant  que  la
propietat  del  mirador  públic  Can  Torres,  situat  al  carrer  Noi  Gran,  a  Calella  de
Palafrugell, pertany en la seva totalitat (sòl, vol i subsòl) a l’Ajuntament de Palafrugell,
condemnant  a  la  Comunitat  de  Propietaris  Francesc  Estrabau  4,  a  lliurar-lo
íntegrament i, en especial, pel que fa a l’ocupació feta del seu subsòl.
 
Atesa la sentència dictada pel Jutjat Contenciós Administratiu número 3 de Girona, en
el recurs ordinari número 498/09, interposat per la societat France Telecom España,
S.A., contra l’acord de la Junta de Govern Local de data 31 de juliol de 2009, que
ordenà l’enderroc de les obres realitzades sense la corresponent llicència municipal a
l’edifici situat al carrer Begur número 44, a Palafrugell, consistents en la instal·lació
d’una antena de telefonia mòbil, per la qual s’estima el recurs interposat per la societat
recurrent i anul·la l’acord impugnat.
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Atesa la sentència dictada per la Secció Tercera del Tribunal Superior de Justícia de
Catalunya en el recurs ordinari número 309/2009, interposat pel senyor Frederic Prats
Esteve,  contra  la  desestimació  per  acte  presumpte  del  recurs  d’alçada  interposat
contra la desestimació presumpte de la denúncia formulada pel recurrent davant de la
Direcció  General  d’Urbanisme  de  la  Generalitat  de  Catalunya,  en  relació  a  unes
llicències atorgades per l’ajuntament a un tercer, per la qual es desestima el recurs
interposat pel recurrent.
 
Atès l’informe  pres  per  la  Comissió  informativa  d’urbanisme,  pla  de  barris,  obres
públiques, serveis municipals i medi ambient, a la sessió celebrada el 18 de febrer de
2013.

El Ple de l'Ajuntament acorda per unanimitat :

Donar-se per assabentat de les esmentades sentències, decrets i interlocutòries.

9.- RESOLUCIONS DE L’ALCALDIA.- Ratificació: a) Nomenament de lletrada dels
serveis jurídics municipals i  nomenament de procurador.  b) Nomenament per
comparèixer i personar-se l’Ajuntament davant de jutjats. 

Vista la Resolució de l’Alcaldia número 116/2013, de data 10 de gener de 2013, per la
qual es va nomenar a la lletrada dels serveis jurídics municipals, adscrita al Col·legi de
Figueres, senyora Júlia Giró Val, per representar i defensar aquest Ajuntament davant
Jutjat  Contenciós  Administratiu  número  3  de  Girona,  en el  recurs  ordinari  número
465/2012,  interposat  per  part  del  lletrat  senyor  Vicenç  Navarro  Betrian,  en  nom i
representació  del  senyor  PERE  BATLLE  DEL  MOLINO,  contra  la  desestimació
presumpta del recurs de reposició, interposat pel recurrent, contra l’acord de la Junta
de Govern Local pres en sessió celebrada el dia 20 de setembre de 2012, pel qual es
va prorrogar l’adscripció del recurrent a l’Àrea d’Alcaldia i Règim Interior.
 
Atesa la Resolució de l’Alcaldia número 208/2013, de data 21 de gener de 2013, per la
qual  es  va  nomenar  al  procurador  dels  tribunals  senyor  Jesús  Sanz López  i  a  la
lletrada dels serveis jurídics municipals, adscrita al Col·legi de Figueres, senyora Júlia
Giró Val, el primer per representar i la segona per defensar aquest Ajuntament davant
de la Sala Contenciosa Administrativa del Tribunal Superior de Justícia de Catalunya,
en el recurs d’apel·lació a interposar contra la sentència número 265/12 dictada en
data 5 de novembre de 2012, pel magistrat jutge del Jutjat Contenciós Administratiu
número 1 de Girona, en el procediment 100/2011, interposat per la senyora ISABEL
GARCIA VIZCAINO, contra l’acord del Ple de l’Ajuntament de Palafrugell, de data 23
de desembre de 2010, en virtut del qual s’acordava estimar parcialment uns recursos
de reposició i s’aprovava l’addenda al Projecte de Reparcel·lació del polígon d’actuació
PA-1.18 Torroella-Mestre Sagrera, a Palafrugell.
 
Atesa la Resolució de l’Alcaldia número 214/2013, de data 22 de gener de 2013, per la
qual es va nomenar a la lletrada dels serveis jurídics municipals, adscrita al Col·legi de
Figueres, senyora Júlia Giró Val, per representar i defensar aquest Ajuntament davant
del Jutjat Contenciós Administratiu número 1 de Girona, en el procediment abreujat
número 456/2012, interposat per part de la procuradora dels tribunals senyora Mercè
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Canal  Piferrer,  en  nom  i  representació  de  la  senyora  FRANCISCA  ESCUDERO
MONJE, contra l’acord de la Junta de Govern Local pres en sessió celebrada el dia 20
de  setembre  de  2012,  pel  qual  es  va  desestimar  la  reclamació  de  responsabilitat
patrimonial de l’administració, interposada per la recurrent, per danys materials a un
vehicle.

El Ple de l'Ajuntament acorda per unanimitat :

Ratificar les esmentades resolucions.

10.- INFORMACIÓ EXECUCIÓ PRESSUPOST A 31/12/2012 I DELS INFORMES DE
MOROSITAT 3R I 4T TRIMESTRE 2012.- Donar coneixement.-

Intervé el senyor Fernàndez, manifestant que aquest és un tema que també es va
explicar  a la  Comissió  Informativa  de Règim Interior  i  Hisenda.  Intentarem fer  una
petita explicació, perquè entenc que el debat, pròpiament dit, de la liquidació, vindrà en
el proper plenari, quan ja donem compte del que és l'estat definitiu de liquidació, i aquí
el que és fa és una avanç de l'execució pressupostària a 31 de desembre de 2012,
que  és  la  que  ja  es  va  donar  a  conèixer  en  la  pròpia  comissió.  Donaré  unes
pinzellades que penso que són prou importants, que és el comportament, com ja ha
passat  en  els  darrers  anys,  que  és  aquest  rigor  pressupostari  entre  el  que  és
l'aprovació  inicial  i  la  que  finalment  es  liquida,  podem  veure  com  els  ingressos
corrents, entre 2012 i 2011, hi ha hagut un increment de l'1,45%, també la despesa ha
tingut un increment superior al 2,58%. Pel que fa a la despesa corrent, cal fer dues
matisacions, si bé la despesa de personal baixa el 6,5% en relació al 2011, motivat
sobretot per la supressió de la paga extraordinària i també del Pla de Pensions, també
cal dir que hi ha una incidència en el capítol II per l'increment del milió d'euros de
despesa del conveni de Sorea, que es va signar; si aquest increment que hi ha del ,
58%, hi restéssim aquest milió d'euros de l'increment de Sorea, pràcticament estaríem
que entre les obligacions inicials i les finals, 2011 – 2012, la variació és mínima.
Per altra banda, dir que, evidentment, a nivell d'inversions hi ha hagut alguna reducció,
motivat  sobretot  per  la  baixada  també  de  les  pròpies  subvencions  finalistes,  que
malgrat  això,  si  tenim  en  compte  els  drets  reconeguts  2012,  i  les  obligacions
reconegudes, hi ha un superàvit d'1.247.000 euros, que això vindrà molt més detallat
quan  fem el  propi  acord  de  liquidació  pressupostària  de  2012,  que  també  vindrà
acompanyat del resultat del romanent de Tresoreria, caldrà també explicar d'aquest
superàvit quina part haurem de passar, o bé a reduir endeutament o bé a fer menys
endeutament del 2013, que és l'alternativa que hi ha; i també s'adjunta un llistat on es
posa de manifest el compliment, bàsicament, podríem dir en el seu conjunt, del que és
l'obligació en quant a morositat, de si estem complint la llei i estem pagant dins dels
terminis que la Llei ens obliga, per tant, no som un ajuntament que estem pagant fora
de termini ni que estem pagant a 90 dies, sinó que estem pagant dins del que la pròpia
norma ens regula. 
Hem tingut també un comportant força positiu, trencant alguna tendència dels últims
anys en el  tema de la tresoreria,  però aquesta és una informació que donarem ja
detalladament,  quan  presentem  en  el  proper  plenari  del  mes  de  març  la  pròpia
liquidació de tot el pressupost del 2012.
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- senyora Rivas: Només per dir, que tal i com vostè ha avançat al principi, que ens
pronunciarem en el proper plenari, quan tinguem les dades i haguem pogut valorar la
liquidació.

A  continuació  es  dóna compte  als  presents  de  l'execució  del  pressupost  a  31  de
desembre de 2012 i dels informes de morositat del tercer i quant trimestre de 2012.

Vist l’article 207 del Reial Decret Legislatiu 2/2004 pel qual s’aprova el text refós de la
Llei Reguladora de les Hisendes Locals , que diu textualment:
 
“La Intervención de la entidad local remitirá al Pleno de la entidad, por conducto de la
presidencia, información de la ejecución de los presupuestos y del movimiento de la
tesorería por operaciones presupuestarias independientes y auxiliares del presupuesto
y de su situación, en los plazos y con la periodicidad que el Pleno establezca”
 
Vista  la  disposició  addicional  segona  de  les  Bases  d’Execució  del  Pressupost
aprovades pel Ple de la corporació en data 25 de novembre de 2010, que estableix
que la Informació a remetre al Ple haurà de contenir la següent informació:
 
D’acord  amb  l’establert  a  l’article  207  del  Reial  Decret  Legislatiu  2/2004  pel  qual
s’aprova  el  text  refós  de  la  Llei  Reguladora  de  les  Hisendes  Locals,  abans  de  la
finalització de cada semestre natural es remetrà al Ple informació referent a:

1.       Execució  pressupost  de  despeses  corrents,  que  contindrà  per  cada  aplicació
pressupostària:

a.       Els crèdits inicials, les seves modificacions i els crèdits definitius
b.       Les despeses compromeses
c.       Les obligacions reconegudes netes
d.       Els pagaments realitzats

2.       Execució  pressupost  d’ingressos  corrents,  que  contindrà  per  cada  aplicació
pressupostària:

a.       Les previsions inicials, les seves modificacions i les previsions definitives
b.       Els drets reconeguts nets
c.       La recaptació neta

3.       Els moviments i la situació de la tresoreria
 
S’incorporarà com a annex els informes i relacions referents a la llei 15/2010 previstes
a l’article 18.14 i 18.15 de les present Bases.

La informació referent al primer semestre s’haurà de remetre en el Ple ordinari del mes
de juliol  del  mateix  any,  o  immediatament  posterior  si  aquest  no  es  realitzés,  i  la
informació referent al segons semestre  s’haurà de remetre en el Ple ordinari del mes
de febrer de l’any següent , o immediatament posterior si aquest no es realitzés.
 
 Vist l’establert a les regles 105 i 106 de la Instrucció del model normal de comptabilitat
local.

El  Ple  de  l'Ajuntament  acorda  per  unanimitat  donar-se  per  assabentat  de  l’estat
d’execució  del  Pressupost  municipal  a  data  31  de  desembre  de  de  2012  i  dels
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informes de morositat del 3r i 4t. Trimestre de 2012 d’acord amb l’establert a l’article
207  del  Reial  Decret  Legislatiu  2/2004  pel  qual  s’aprova  el  text  refós  de  la  Llei
Reguladora de les Hisendes Locals i dels terminis de pagament segons es preveu a
l’article 4t. de la Llei 15/2010.

11.-  RATIFICACIÓ  DE  LA  RESOLUCIÓ  DE  L’ALCALDIA  NÚMERO  454/2013,
SOL.LICITANT A LA DIRECCIÓ GENERAL DEL CADASTRE L’APLICACIÓ DELS
COEFICIENTS PER A L’ANY 2014 I SUCCESSIUS, PER TAL D’ACTUALITZAR ELS
VALORS CADASTRALS.- Aprovació.-

Intervé el senyor Fernàndez manifestant que aquest acord que es porta aquí és una
ratificació d'un decret d'alcaldia, perquè la norma permetia que fos un decret, però jo
vaig creure oportú, i així vaig parlar amb intervenció, que a part de donar la informació
a la Comissió Informativa, fora un tema de Ple, perquè entenc que és un tema que jo
crec que és molt important. La Llei, en aquest cas la 16/2012, ens permet, que aquells
ajuntaments que tenim la ponència molt antiga, recordem que aquí la ponència dels
valors cadastrals és de l'any 1989, que la Llei inicialment obligava cada deu anys a fer
revisions,  i  això no s'ha fet,  ara permet un sistema que ens permet actualitzar  els
valors cadastrals que han de ser, com a màxim, igual o equivalents al 50% del valor
del mercat. Segons l'estudi que té el Ministeri d'economia i Hisenda, a nosaltres ens
tocaria  un  coeficient  del  2,04%  respecte  els  valors  que  tenim  actuals,  aquest
increment, això ens donaria peu a què poguéssim fer increments d'un 10% fins arribar
a  aquest  valor,  tot  i  que  això  és  revisable  en  funció  de  l'evolució  del  mercat.  En
qualsevol cas és una incorporació que podem fer en aquests moments, i que això no
obliga,  vull  dir  que qualsevol  any ens podem retirar  d'aquesta obligació  de fer  els
increments del 105 del valor cadastral, perquè l'avantatge que tenim en aquest cas és
que ens permet baixar el tipus, per tant, aquesta actualització no té perquè repercutir
en més quota. Recordem que en aquest moment el tipus nostre està en l'1,02%, si no
ho recordo  malament,  i  el  topall  seria  l'1,10%,  per  tant,  amb aquesta  política  ens
permet actualitzar valor cadastrals i poder anar fent reduccions de tipus, i d'aquesta
manera, segurament que el marge que poden tenir futurs governs és molt més gran
que no pas si haguéssim mantingut els valors cadastrals com estan, i haguéssim anat
a  la  pràctica  de voler  actuar  sobre  el  tipus,  perquè quan arribéssim a  l'1,10% no
tindríem més possibilitats d'augment, per tant, hem de ser capaços i això ens ha de
permetre guanyar  marge per intentar  baixar  els tipus alhora que també ens ha de
permetre  baixar  marge  pels  tipus  en  relació  a  les  plus  vàlues,  també  ens  ha  de
permetre poder jugar per baixar les quotes, i vull recalcar que això no implica en cap
cas, la necessitat que els ciutadans paguin més IBI, perquè la norma ja permet que
puguem baixar el tipus de quota en aquest sentit.
També ens  permet  un  estalvi  econòmic,  en  aquest  moment,  fer  una  ponència  de
revisió de valors, el cost que pot tenir és al voltant dels 400.000 euros, per tant aquest
cost no hi serà. I per altra banda dir que també el propi Ministeri té la intenció de cap a
l'any 2016 fer una inspecció per detectar totes aquelles edificacions que s'han produït
en  molts  anys  i  que  no  estan  incorporades  en  el  propi  valor  cadastral.  Aquí,
l'ajuntament  durant  un  temps va fer  una inspecció  important,  hi  varen  haver  força
incorporacions, però això ara cal actualitzar-ho i aquesta feina també ens la farà el
Ministeri, per intentar incorporar aquestes edificacions que es fan i no es detecten, i
per tant, que s'incorporin també a formar part del valor cadastral.
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Penso que és una proposta que el que permet és actualitzar els valors, per tant, que
sigui molt més objectiva i no ha de comportar, i aquesta és la voluntat del govern, que
impliqui un increment de quota, donat que es pot jugar amb la baixada del tipus, i això
també crec que deixa molt més marge, perquè futurs governs puguin tenir més marge
a l'hora de poder estipular els seus ingressos ordinaris, atacant sobre el tipus, perquè
si arribéssim al topall màxim de l'1,10% ja no tindríem marge de recorregut.
Aquesta és la proposta que portem a plenari,  i  m'agradaria, donat que és un tema
important, tenir el màxim acord possible de les diferents formacions plítiques, perquè
estic segur que tots reconeixem que aquesta ponència, segurament, que en alguna
altre mandat s'hauria pogut fer, perquè la Llei aconsellava fer-ho al cap de deu anys, i
en aquest cas, Palafrugell, des de l'any 1989 fins el 2013, no ho ha fet, malgrat que
això  ha  sigut  un  tema  segurament,  que  molts  governs  han  tingut  sobre  la  taula,
l'oportunitat  de  fer-ho  i  com  fer-ho.  Penso  que  aquesta  manera  que  proposa  el
Ministeri, ens ajuda, es pot fer tranquil·lament en deu anys, i per tant, si juguem amb
les quotes, no ha d'implicar cap increment de quota als ciutadans.

- senyora Galiana: Nosaltres entenem que toca fer una revisió cadastral i que és una
oportunitat, aquesta que ens ofereix el Ministeri, de poder-ho fer, però per altra banda
també pensem que s'ha d'anar amb compte perquè també obrim la porta, encara que
vostès fan una promesa de govern, que en tot cas, malgrat que s'actualitzin els valors
cadastrals, reduiran el tipus, el que està clar és que entra en joc la possibilitat que el
valor final que es pugui acabar pagant, sigui molt més elevat del que tindríem en la
situació actual. Per tant, nosaltres en aquest punt ens abstindrem perquè no ho veiem
gaire clar i no sabem que es farà finalment.

- senyora Recio: Nosaltres votarem en contra. Entenem que ara no és el moment de
fer una ponència, una nova valoració cadastral, bàsicament pel cost que això suposa,
però tampoc ens agrada la manera de fer del govern central, i una mica en la línia del
que deia la senyora Galiana, aquesta actualitzacions de valor, encara que ara mateix
no  hagin  de  significar  un  augment  dels  impostos  als  contribuents,  en  un  futur  ho
podrien ser, i com tots sabem la situació que estem vivint ara no s'arreglarà en un futur
immediat, i llavors entenem que això podria afectar als vilatans.

- senyor Vilà: Estem d'acord que és un tema prou important per portar a Ple i que se
n'hagi pogut parlar aquí per informació general del poble de Palafrugell. El nostre vot
serà l'abstenció perquè no sabem que representarà en un futur,  en dos aspectes.
Primer, ha comentat el tema del coeficient del tipus que depèn de l'Ajuntament, però
encara que hi  hagi  cert  compromís  que no es pugui  modificar  gaire  l'IBI,  fins  que
tinguem els pressupostos de cada any, no sabem que representarà, quan arribéssim a
l'1,1, per força que o es feia revisió o no es podia augmentar, ara si hi ha una revisió,
el marge serà molt més ampli, en molts més anys, per poder tenir un increment més
elevat. I el segon punt és que hem de ser, com deien la resta de companys, cautelosos
amb l'Estat, no sabem quina trampa hi ha al darrera, des de quant l'Estat ha mirat pels
Ajuntaments?, no sabem d'aquí uns anys què representarà això, si gosarà retallar la
seva aportació perquè tenim molt  més marge amb l'BI,  per això el  nostre vot serà
l'abstenció.

- senyor Fernàndez: Començaré per la darrera intervenció, del senyor Vilà, quan diu
que cal ser cautelós amb l'estat, jo soc el primer, però també és veritat que en aquest
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tema és quan hem parlat a nivell de municipi sobre les revisions cadastrals, sempre
hem dit que millor que ens ho facin des de fora que no pas assumir-ho directament des
del propi Ajuntament perquè això comporta  una direcció política important, per tant, en
aquest cas que hi ha la línia aquesta, que primer ens hi hem d'afegir, la voluntat és fer-
ho durant deu anys però ens obliguen, si quan portem quatre anys fent el 10%, diem
que no volem fer res més, ningú ens obliga a arribar a aquest 2,4%. per tant, som
cautelosos però també és veritat que en aquests moments nosaltres optem per primer
fer aquesta autorització,  amb el compromís que, evidentment tenim  per jugar amb el
tipus.  Ara  bé,  també  vull  deixar  ben  clar  que  la  nostra  prioritat,  quan  fem  els
pressupostos  serà  garantir  el  nivell  de  prestacions  del  nostre  municipi  a  tots  els
ciutadans, i sobretot prestacions socials; si això implica que malgrat que pugem l'IBI, la
quota  es  pot  baixar  només un 8%,  no  hipotecarem prestacions  socials  per  baixar
només el 10%. per tant, és evident que hi ha un compromís claríssim de no repercutir
el cost al ciutadà, però volem primar en el pressupost, les prestacions a nivell social.
Jo agraeixo una mica les abstencions, em sorprèn el vot en contra de l'Entesa perquè
és evident que segurament que el moment econòmic que en aquests moments estem
patint  tots  no  és  el  més  idoni  per  fer  una  revisió  cadastral  però  si  és  una  opció
progressiva a deu anys, i a més a més, existeix la possibilitat que el propi govern baixi
les  quotes  i  els  tipus  per  agafar  marge.  Imaginem-nos  que ara  estiguéssim en la
situació  de  valors  cadastrals,  com  estan  baixos,  i  amb  el  tipus  de  l'1,08%,  que
tinguéssim només tres dècimes per arribar a l'1,1%, no voldria estar jo, com avui estan
molts ajuntaments,  al  topall  màxim,  perquè després no hi  ha recorregut.  D'aquesta
manera aconseguim guanyar recorregut en el temps a l'hora d'intentar tenir un marge
per, si s'escau, apocar el tipus per tenir recursos per finançar les despeses bàsiques.
Jo puc arribar a entendre les abstencions per un tema de dir que som nosaltres qui
governem i  que  és  la  nostra  decisió,  però  el  vot  en  contra  em sorpren,  però  en
qualsevol  cas,  com  qualsevol  altra  alternativa,  és  totalment  respectable  la  seva
decisió.

Tot seguit se sotmet a votació la proposta d'acord, per la qual cosa, en conseqüència:

Vista la Resolució de l'Alcaldia número 454/2012, de 20 de febrer, i que literalment diu:

Vist l'informe emès per l'interventor en data 19 de febrer de 2013 que diu textualment:
 
La Llei 16/2012, de 27 de desembre, per la que s’adopten diferents mesures tributàries
dirigides a la consolidació de les finances públiques, ha modificat l’article 32.2 del Text
Refós de la Llei del Cadastre Immobiliari. Aquesta modificació suposa que determinats
municipis poden actualitzar els seus valors cadastrals en base a uns coeficients que
es definiran en les futures Lleis de Pressupostos Generals de l’Estat. 

Els requisits que han de complir els municipis són els següents:
- que tinguin una ponència de valoració col·lectiva amb una antiguitat superior a 5
anys
- que es manifesti diferències substancials entre els valors de mercats actuals i el que
van servir per la determinació dels valors cadastrals vigents
- que l’Ajuntament comuniqui a la Direcció General del Cadastre la sol·licitud per tal
que s’apliquin aquests coeficients.
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L’objectiu final d’aquesta modificació és que els valors cadastrals s’incrementin fins
assolir un valor equivalent al 50% del valor de mercat.

L’Ajuntament de Palafrugell compleix els requisits establerts a la normativa per tal que
s’apliquin aquests coeficients i  segons l’estimació realitzada pel Ministeri  d’Hisenda
l’aplicació  dels  coeficients  anuals  ha  de  suposar  al  final  del  procés  els  valors
cadastrals dels immobles de Palafrugell hauran d’incrementar-se per l’aplicació d’un
coeficient del 2,04. Aquest increment suposa que a partir de l’1 de gener de 2014 i per
exercicis  successius  els  valors  cadastrals  dels  immobles  de  Palafrugell
s’incrementarien linealment per l’aplicació cada any d’un coeficient d’1,10 fins assolir
l’increment general de 2,04 (aproximadament en 10 anys) que d’acord amb el càlcul
del  Ministeri  és  l’increment  necessari  per  tal  que  els  valors  cadastrals  arribin,  en
termes generals, al 50% del preu de mercat.

A efectes de la quota a pagar per part dels contribuents, tant d’Impost sobre Béns
Immobles com d’Impost sobre l’Increment de Valor de Terrenys de Naturalesa Urbana,
aquesta modificació no ha d’implicar necessàriament un augment de la mateixa ja que
l’Ajuntament  pot,  mitjançant  modificació  de  l’Ordenança  Fiscal,  modificar  el  tipus
tributari  per tal  de compensar total  o parcialment  l’augment  del  valor cadastral.  En
aquest sentit, l’article 14 de la Llei 16/2012 permet que els Ajuntaments que els sigui
d’aplicació aquests coeficients puguin modificar el tipus tributari d’Impost sobre Béns
Immobles fins a l’1 de març del mateix exercici en que s’aplica el coeficient.

En conclusió, a criteri del tècnic sotasignant, s’informa favorablement la sol·licitud per
tal d’actualitzar els valors cadastrals en base als coeficients que es definiran en les
futures Lleis de Pressupostos Generals de l’Estat en base als següents arguments:

1. Suposarà  una  actualització  de  la  valoració  econòmica  de  la  informació
continguda en Cadastre de Palafrugell atès que la ponència de valors actual
data de l’any 1989 i per tant no ha recollit l’evolució del valor dels immobles en
els anys transcorreguts. Aquest procés d’actualització dels valors econòmics
serà complementat amb el procediment de regularització cadastral que d’ofici
executarà  la  Direcció  General  del  Cadastre  per  al  d’actualitzar  les  dades
físiques del Cadastre abans del 31 de desembre de 2016 previst també a la
Llei 16/2012. 

2. Actualment  l’Ajuntament  de  Palafrugell  té  aprovat  per  ordenança  un  tipus
tributari d’Impost sobre Béns Immobles de naturalesa urbana d’1,0266% , amb
un topall establert al Reial Decret Legislatiu 2/2004 pel qual s'aprova el text
refós  de  la  Llei  Reguladora  de  les  Hisendes  Locals  d’1,10%.  Per  tant
l’actualització  dels  valors  cadastrals  ha  de  possibilitar  la  reducció  del  tipus
tributari  i  d’aquesta manera es tindria un marge per pressupostos de futurs
exercicis  alhora  de  poder  comptar  amb  els  ingressos  obtinguts  de  l’Impost
sobre Béns Immobles per anivellar les despeses previstes, sense necessitat de
procedir  a  un  procediment  de  revisió  col·lectiva  mitjançant  aprovació  d’una
nova ponència. 

3. Aquest procediment no té cost econòmic per l’Ajuntament, com sí que tindria
una revisió de Ponència de valors . 

4. Aquest procediment no ha de suposar major increment fiscal pel contribuents
en els tributs municipals atès que es pot, mitjançant modificació de l’Ordenança
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Fiscal,  modificar  el  tipus  tributari  per  tal  de  compensar  total  o  parcialment
l’augment del valor cadastral. 

 
RESOLC:
  
Primer.- Sol.licitar a la Direcció General del Cadastre d'acord amb l'article 32.2 del
Text  refòs  de  la  llei  del  Cadastre,  l'aplicació  dels  coeficients  per  a  l'any  2014  i
successius,  per  tal  d'actualitzar  els  valors  cadastrals  fins  que s'assoleixi  un entorn
homogeni del 50% del preu del mercat.
 
Segon.- Proposar al plenari la ratificació del present decret.

El  Ple  de  l'Ajuntament  acorda  per  majoria,  amb  els  vots  a  favor  dels  senyors
Fernàndez, Rocas, Rangel, les senyores Zaragoza i Mauri (PSC),  els senyors Gomez,
Pujol,  Prats  i  les  senyores  Frigola  i  Montalban  (CiU),  total  deu  vots  a  favor;  les
abstencions dels senyors Sabrià, Vilà, Lledó, la senyora Farrarons (ERC), la senyora
Galiana (PP) i el senyor Guerra (PxC), total sis abstencions; i els vots en contra de les
senyores Rivas, Recio i el senyor Genover (Entesa), total tres vots en contra:

Ratificar la Resolució de l'alcaldia número 454/2013, de 20 de febrer, per la qual se
sol.licita a la Direcció General del Cadastre d'acord amb l'article 32.2 del Text refós de
la llei del Cadastre, l'aplicació dels coeficients per a l'any 2014 i successius, per tal
d'actualitzar els valors cadastrals fins que s'assoleixi un entorn homogeni del 50% del
preu del mercat.

12.-  PLA  ESPECIAL  PER  A  LA  REFORMA  I  AMPLIACIÓ  DE  LA  CASA  DE
COLÒNIES  ALBATROS,  AL  CAMÍ  DE  LA  FONT  D'EN  XECU,  A  LLAFRANC.-
Aprovació inicial.-

El senyor Fernàndez informa que aquest punt es retira de l'ordre del dia perquè des
dels Serveis Jurídics ens han fet arribar una reflexió, no tant que no es pugui aprovar
sinó que potser hauríem de canviar la formula de tramitació,  per tant es retira per
aquest  únic  motiu,  per  tant,  tot  i  que  és  un  tema  que  feia  temps  que  estàvem
gestionant, tampoc ve d'un mes, per tant volem anar a garantir que la formula que
utilitzem per a  la  seva aprovació sigui  l'ajustada i  que no tingui  cap discussió  per
efectes jurídics.

S'acorda retirar aquest assumpte de l'ordre del dia de la sessió.

13.-  PLA  DE  MILLORA  URBANA  DE  LA  FINCA  SITUADA  AL  CARRER  DELS
CASTELLETS NÚM. 1, A CALELLA. Aprovació inicial.-

Intervé el senyor Rangel manifestant que per situar-nos una mica, aquesta és la finca
que hi ha sobre la platja del Golfet, és l'última finca urbana de Palafrugell a la vessant
sud i  és la que toca a l'àmbit de l'espai de Jardins de Cap Roig. Es troba en una
situació  de  classificació  de  s+ol,  que  és  manteniment  de  l'edificació  existent  i  el
propietari ens ha plantejat la possibilitat, mitjançant un Pla de Millora Urbana, que seria
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l'única  eina  possible  per  desenvolupar  les  seves  aspiracions,  la  possibilitat  d'un
increment de sostre, atès la superfície que té en aquests moments, aquesta parcel.la, i
sobretot comparant-ho amb les parcel.les del costat, que són totes A2015, que és una
classificació  de màxim 3.000 m2,  i  aquesta  parcel.la  és  de  més  de  6.500 m2.  El
plantejament inicialment va ser favorable, sobretot perquè aquí tenim la necessitat de
l'obtenció dels terrenys per fer-hi el tram del camí de ronda que va fins a dalt a Cap
Roig,  per  tant,  el  plantejament  va  ser,  iniciem un Pla de Millora  Urbana,  fem una
aprovació inicial  amb uns condicionaments  previs,  i  a  mesura que anem treballant
aquests condicionaments, veurem, en l'aprovació definitiva, com i de quina manera es
desenvolupen les característiques que s'han de lligar en el projecte de reparcel.lació i
que s'hauran de lligar en el projecte d'urbanització. Bàsicament condicionat a donar la
possibilitat que hi hagi aquest increment de sostre però també a què no hi hagi una
divisió de la propietat horitzontal i que es facin les cessions suficients com perquè el
camí de ronda tingui la possibilitat d'adequar-se i de consolidar-se en aquell espai. A
banda d'això s'hauran de fer les diferents cessions d'aprofitament, que s'ajustaran al
que digui la reparcel.lació, caldrà deixar constància que no es podrà fer cap intervenció
en l'àmbit de dins de la franja de servitud dels 20 metres de la zona marítimo terrestre,
i que caldrà analitzar, en el futur projecte d'urbanització, com i de quina manera, tal
com us vàrem explicar a la Comissió Informativa d'Urbanisme, com i de quina manera
es podia actuar en la urbanització de la zona. Per tant avui el  que portem és una
aprovació inicial d'aquest Pla de Millora Urbana, a efectes d'iniciar la seva tramitació.

- senyora Rivas: Com sempre, donat que és una aprovació inicial, el nostre vot serà el
de l'abstenció, i en funció de l'evolució del projecte i de la trajectòria que segueixi, ens
pronunciarem a l'aprovació definitiva.

- senyor Sabrià: Una mica en la mateixa línia, tot i que vàrem entendre l'explicació que
se'ns va donar a la Comissió Informativa, que ens sembla interessant poder disposar
dels  terrenys  pel  camí  de  ronda,  sí  que  volem  veure  com  es  concreten  aquests
condicionants  previs,  com  queda  el  projecte  d'urbanització,  i  en  funció  d'això,
decidiríem en l`'aprovació definitiva,  amb la voluntat  de poder-hi  donar  el  vistiplau.
També  volem fer  notar  en  aquest  cas,  per  la  insistència  que  s'hi  va  posar  en  la
Comissió, que tot i les dificultats amb els camins de ronda, la possibilitat d'expropiació
també sempre hi és i que per tant, busquem l'equilibri i que realment l'operació sigui
equilibrada per les dues parts.

Tot seguit se sotmet a votació la proposta d'acord, per la qual cosa, en conseqüència:

Vist el Pla de millora urbana de la finca situada al carrer dels Castellets núm. 1, al barri
del  Golfet,  de Calella,  promogut pel  senyor Alexandr Prisyazhnyuk,  representat  pel
tècnic  redactor  del  document,  l’arquitecte  senyor  Joan  Badia  Font,  i  presentat  al
Registre General de l’Ajuntament el 15 de febrer de 2013, amb núm. 2354.
 
Atès l’informe emès per l’Arquitecte Municipal, el senyor Jordi Font Bel, en data 18 de
febrer  de  2013,  on  manifesta  que  aquesta  finca  està  qualificada  pel  POUM  de
Palafrugell com a zona a20, d’edificació existent, destacant especialment el paràgraf
inclòs a l’apartat 2, Paràmetres específics, que textualment diu:
 

Acta del Ple de 26 de febrer de 2013 22



Ajuntament de Palafrugell

“......
Aquest Pla especial podrà augmentar l’edificabilitat actual quan la volumetria existent
sigui inferior a la normalment admesa, sempre que aquest augment estigui justificat en
funció d’una més gran homogeneïtat amb les condicions d’edificabilitat existents en el
seu entorn, pel que el Pla especial haurà de tenir un àmbit mínim d’una illa. La nova
volumetria  i  les  condicions  de  l’ordenació  s’hauran  d’ajustar  a  les  Normes  que
estableix aquest Pla General per als tipus d’ordenació segons ocupació de parcel·la.
.....”
 
Atès que al mateix informe, l’Arquitecte Municipal efectua les següents consideracions
en relació a la proposta recollida al Pla de millora urbana presentat:
 
- La finca dona façana al  carrer dels Castellets, ocupant la totalitat de la cara sud
d’aquest carrer, si bé l’accés a la mateixa es troba al final del carrer Cant dels Ocells,
des de on hi ha l’accés a un camí particular que permet guanyar cota fins al terreny
natural  que  es  troba  a  una  rasant  notablement  més  alta  que  la  del  carrer  dels
Castellets.
 
- L’objectiu de la qualificació urbanística era per evitar que, en primera línia de mar i en
absència de possibilitats alternatives a nous accessos, es produïssin parcel·lacions de
les  finques  existents,  però  no  era  la  de  limitar,  de  manera  radical  i  absoluta,
l’edificabilitat actual, pel que si es garanteix que no es produiran noves parcel·les, no
ha  de  ser  un  inconvenient  el  fet  que  la  finca  en  qüestió  es  qualifiqui  de  a215,
assimilant-la a les col·lindants. 
 
- Aquesta finca limita, pel nord, amb els terrenys de la finca del Castell de Cap Roig,
que estan en zona PEIN, i estan afectats pel traçat del camí de ronda que aniria des
de la  Cala  del  Golfet,  al  barri  de  Sant  Roc,  a  Calella,  fins  al  terme municipal  de
Palamós, passant pel terme municipal de Mont-ras, i que creua la finca a la part oest,
des del carrer Cant dels Ocells fins al seu extrem sud-oest, i es preveu l’obtenció dels
mateixos per expropiació, per tal de poder executar la infraestructura.
 
- La proposta del Pla de millora urbana presentat consisteix en qualificar 5.773.- m2 de
la finca com a zona a215, d’ordenació segons ocupació de parcel·la, en parcel·la de
superfície  mínima de 3.000.-  m2, i  en qualificar  d’espai  lliure públic  la  resta de la
superfície de la finca, és a dir, 881.- m2, just a l’espai on està previst el traçat del camí
de ronda.
 
Amb  aquestes  determinacions  es  manté  una  mínima  parcel·la  resultant  i  un  únic
habitatge, si bé es permet que l’edificació existent de 295.- m2 es transformi en 692.-
m2,  la  qual  cosa representa  un  increment  de 397.-  m2 de  sostre.  Pel  que  fa  als
paràmetres d’aplicació, serien els definits actualment per a la zona a215.
 
- Cal entendre que aquesta proposta representa un increment de sostre  respecte al
POUM  vigent,  pel  que  s’hauran  de  contemplar  les  cessions  complementàries
establertes en el Decret Legislatiu 1/2010, de 3 d’agost, pel qual s’aprova el Text refós
de la Llei d’Urbanisme, als articles 99 i 100, modificat per la Llei 3/2012, de 22 de
febrer, de Modificació d’aquest Text refós, a més a més d’explicar les justificacions
requerides a l’article 97, modificat per la citada Llei 3/2012, de 22 de febrer, assimilant
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aquest  planejament  derivat  al  fet  que es  tractés d’una modificació  de Planejament
General.
 
- En conseqüència, i tenint en compte que els 881 m2 de superfície que es cedeixen
per a vianants i espai lliure públic, cobreixen sobradament les exigències de majors
dotacions que determinen l’article 99 del Decret legislatiu 1/2010, de 3 d’agost, pel
qual s’aprova el Text refós de la Llei d’Urbanisme, modificat per la Llei 3/2012, de 22
de febrer, de Modificació d’aquest Text refós, només cal fer les cessions d’aprofitament
que, d’acord amb les determinacions de l’article 43 del mateix Decret legislatiu 1/2010,
al  resultar  la  finca indivisible,  es poden substituir  pel  seu equivalent  econòmic.  En
aquest sentit, en el document es quantifiquen en 30.000.- € que, si bé sembla suficient,
caldrà documentar-ho correctament.
 
- El  document  presentat  inclou  la  memòria,  amb  incorporació  d’una  avaluació
econòmica i  d’un informe de sostenibilitat  econòmica,  les  normes urbanístiques,  la
documentació gràfica i dos annexes, l’un corresponent a l’informe ambiental i  l’altre
referit a la fitxa de cadastre.
 
En la seva globalitat, incorpora la documentació suficient, d’acord amb les exigències
de l’article 70 del Decret legislatiu 1/2010, modificat per la Llei 3/2012, de 22 de febrer
i, tot i que no està contemplada la seva tramitació en el POUM, d’acord amb l’apartat 4
del referit article, no es requereix la modificació del mateix.
 
Atès que l’Arquitecte Municipal, al mateix informe i a títol de conclusió, manifesta que
es pot procedir a la tramitació del document presentat i a la seva aprovació inicial, però
caldrà donar compliment a les següents observacions durant el període d’informació
pública:
 

1. Al  document  s’estableix  la  delimitació  d’un  àmbit  de  gestió  futura,  amb  la
inclusió d’una fitxa urbanística que garanteixi l’execució del planejament , tot
fixant una agenda de l’actuació i fent constar que les cessions d’aprofitament
s’ajustaran  en el projecte de reparcel·lació, de propietat única, d’acord amb les
justificacions tècniques adequades. 

 
2. Caldrà deixar constància que no es fa cap tipus d’intervenció dins la franja de

servitud de 20 metres de la zona marítima-terrestre, atès que si es dóna aquest
cas, caldrà tramitar l’expedient i sol·licitar la corresponent autorització al Servei
de Costes, del Departament de Territori i Sostenibilitat. 

 
3. Caldrà  analitzar  la  funcionalitat  de  la  mobilitat  a  l’entorn  i  valorar  la

conveniència de definir les pautes futures del carrer dels Castellets, atès que la
seva única funció és la d’accedir a la plaça de Dorothy Webster, i per aquest fet
no  cal  que  sigui  de  tipus  rodat,  podent-se  transformar  en  un  vial  més  de
tipologia peatonal. 

 
4. A la fitxa d’ordenació s’haurà de fer constar que en el projecte d’urbanització 

s’incorporaran  les  mesures  correctores  que  garanteixin  l’estabilitat  del  talús
generat per la construcció del carrer Castellets, atès que, si bé de moment no
ha  generat  problemes,  és  possible  que  una  vegada  el  terreny  suporti
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moviments de terres, n’apareguin. 
 
Atès l’informe emès per  la  Comissió  informativa  d’urbanisme,  pla  de barris  obres,
serveis, medi ambient, patrimoni i millora de la qualitat urbana, a la sessió del 18 de
febrer de 2013.
 
Atès l’informe conjunt emès per l’Assessora Jurídica Municipal, la senyora Júlia Giró
Val, i pel Secretari Accidental de la Corporació, el senyor Pere Sala Cornell, en data 22
de febrer de 2013, on manifesten que aquest Pla de millora urbana es promou en
desenvolupament de la previsió que l’article 207 del POUM de Palafrugell estableix
respecte a la finca objecte d’aquest pla en tant que es troba qualificada com a zona
a20, d’edificació existent i amb la normativa específica que aquest article estableix, i
tot  efectuant  les  següents  consideracions,  que  transcrites  literalment  de  l’informe,
diuen així:
 
“III.- Informe.- 
 
L’article 70 del Decret Legislatiu 1/2010, de 3 d’agost, pel qual s’aprova el Text refós
de la  Llei  d’urbanisme i  l’article  92 del  Decret  305/2006,  de  18  de  juliol,  pel  qual
s'aprova el Reglament de la Llei d'urbanisme regulen les condicions per a elaborar els 
plans  especials  de  millora  urbana,  els  quals  hauran  d’incorporar  la  documentació
escrita  i  gràfica  adequada a  llur  naturalesa  i  finalitat,  d’acord  amb el  que  disposa
l’article  90  del  Reglament.  En  qualsevol  cas,  hauran  de  contenir  una  memòria
descriptiva i justificativa de la necessitat o conveniència del pla i de l'ordenació que
aquest preveu i els plànols d'informació i d'ordenació que corresponguin, d’acord amb
el que disposen els articles 91 i 84 a 89 del Reglament.
 
El  pla  especial  presentat  conté  la  memòria  justificativa,  les  normes,  l’avaluació
econòmica  i  financera,  l’informe  mediambiental  i  els  plànols  i  la  documentació
adequada als seus objectius, segons preveu l’article 66 de l Decret legislatiu 1/2010..
Si bé s’haurà de completar amb les indicacions que consten a l’informe de l’Arquitecte
municipal. 
 
La  seva  tramitació  s’ajustarà  a  allò  que  disposa  l’article  85  del  Decret  Legislatiu
1/2010, de 3 d’agost, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei d’urbanisme, modificat
per la Llei 3/2012, en quant a tramitació de plans especials en desenvolupament del
pla general.
 
L’aprovació  inicial  i  la  definitiva  corresponen  al  Ple,  prescindint  de  l’aprovació
provisional,  d’acord amb el que disposen els arts. 81 i 85 del Decret Legislatiu 1/2010,
de 3 d’agost i els articles 52 i 53 del Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d'abril, pel qual
s'aprova  el  Text  refós  de  la  Llei  municipal  i  de  règim local  de  Catalunya  i  per  la
Resolució de l’Alcaldia 1493/11 de data 20 de juny de 2011, que haurà de prendre el
seu acord per majoria simple.
 
Entre l’aprovació inicial i la definitiva per part del Consistori, ha d’haver-hi un període
d’informació pública d’un mes,  d’acord  amb el  que disposa l’art.  85 de del  Decret
Legislatiu 1/2010, i finalment s’ha de fer menció expressa que la competència per a
l’aprovació definitiva correspon al Ple de la Corporació.
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D’acord amb el que disposa l’art. 102 3.a) del Decret Legislatiu 1/2010, s’ha de citar
personalment  en  el  tràmit  d’informació  pública  als  propietaris  dels  terrenys  que  hi
siguin compresos.
 
Simultàniament al tràmit d'informació pública, caldrà demanar els informes que indica
l’Arquitecte municipal.
 
Efectuada  l’aprovació  inicial  s’haurà  de  trametre  una  còpia  autenticada  de  tot
l'expedient administratiu a la Comissió territorial d’urbanisme de Girona per tal de que
emeti l’informe corresponent d’acord amb el que disposen els articles 81.1 i 87.1 del
Decret  Legislatiu  1/2010,  de  3  d’agost,  pel  qual  s’aprova  el  Text  refós  de  la  Llei
d’urbanisme.”
 
Atès que  al  mateix  informe  conjunt,  i  a  títol  de  conclusió,  l’Assessora  Jurídica
Municipal  i  el  Secretari  Accidental  de  l’Ajuntament,  atenent  a  la  tramitació  que
preveuen  els  articles  81  i  85  del  Decret  Legislatiu  1/2010,  de  3  d’agost,  pel  qual
s’aprova el Text refós de la Llei d’urbanisme, modificats per la Llei 3/2012, i d’acord
amb el que disposen els articles 52 i 53 del Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d'abril, pel
qual s'aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya i per la
resolució de l’Alcaldia 1493/2011 de data 20 de juny de 2011, consideren que es pot
aprovar inicialment aquest Pla de millora de urbana, sotmetre’l a informació pública pel
termini d'un mes mitjançant anunci en el Butlletí Oficial de la Província i en un dels
diaris de més divulgació en l'àmbit municipal, a fi que qualsevol persona que ho desitgi
pugui  examinar-lo  i  adduir,  durant  el  termini  esmentat,  totes  les  al·legacions  o
observacions que consideri oportunes, i simultàniament al tràmit d'informació pública,
sol·licitar els informes respectius als organismes afectats per raó de llurs competències
sectorials, els quals l'han d'emetre en el termini d'un mes, llevat que una disposició
n'autoritzi un de més llarg.
 
Atès que,  a  títol  final,  l’Assessora  Jurídica  Municipal  i  el  Secretari  Accidental  de
l’Ajuntament fan especial incidència en que la continuació del tràmit d’aprovació queda
supeditada a la prèvia introducció de les observacions detallades a l’informe emès per
l’Arquitecte Municipal i a les que es puguin derivar dels informes que es dictin pels
organismes corresponents.
 
Atès el que preveu la Disposició addicional setena del Decret legislatiu 1/2010, de 3
d’agost, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei d’urbanisme, pel que fa al compliment
de les obligacions de publicitat per mitjans telemàtics.

El  Ple  de  l'Ajuntament  acorda  per  majoria,  amb  els  vots  a  favor  dels  senyors
Fernàndez, Rocas, Rangel, les senyores Zaragoza i Mauri (PSC), els senyors Gomez,
Pujol,  Prats,  les  senyores  Frigola  i  Montalban  (CiU),  la  senyora  Galiana  (PP)  i  el
senyor Guerra (PxC), total dotze vots a favor; i les abstencions dels senyors Sabrià,
Vilà, Lledó, la senyora Farrarons (ERC), les senyores Rivas, Recio i el senyor Genover
(Entesa),  total set abstencions:

Primer.- Aprovar inicialment el Pla de millora urbana de la finca situada al carrer dels
Castellets  núm.  1,  a  barri  del  Golfet,  de  Calella,  promogut  pel  senyor  Alexandr
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Prisyazhnyuk, representat pel tècnic redactor del document, l’arquitecte senyor Joan
Badia Font,  supeditant  la  continuació del  tràmit  d’aprovació a la introducció de les
observacions  recollides  a  l’informe  de  l’Arquitecte  Municipal,  transcrites  en  aquest
mateix acord, i a les que es puguin derivar del període d’informació pública. 
 
Segon  .-   Disposar  l’obertura  d’un  període  d’informació  pública  d’un  mes,  amb  la
publicació d’un edicte al Butlletí Oficial  de la Província i a un diari d’àmplia difusió 
provincial, la seva col·locació al Tauler d’edictes de l’Ajuntament, i la inserció d’aquest
edicte  al  web  municipal  (www.palafrugell.cat)  acompanyat  d’una  còpia  del  pla  de
millora urbana objecte d’aquesta aprovació inicial,  per a la seva consulta per mitjà
telemàtic. 
 
Tercer.- Notificar  aquest  acord  al  senyor  Alexandr  Prisyazhnyuk,  representat  pel
senyor Joan Badia Font, i al propi tècnic redactor d’aquesta Pla de millora urbana,  a fi
que durant el termini d’un mes a comptar des del dia següent al de la recepció de la
notificació  d’aquest  acord,  puguin  formular  les  al·legacions  o  observacions  que
considerin oportunes.
 
Quart.- Notificar aquest acord als Serveis Territorials d’Urbanisme a Girona, als quals
es farà tramesa d’un exemplar d’aquest Pla de millora urbana, perquè puguin emetre
el corresponent informe.

14.- MODIFICACIÓ DEL PROJECTE DE REPARCEL•LACIÓ, EN LA MODALITAT
DE COOPERACIÓ, DEL SECTOR PMU-3.1, RIERA DE LLAFRANC II.  Aprovació
definitiva.- 

Intervé el  senyor  Rangel  manifestant  que ja  és el  segon cop que portem aquesta
aprovació  definitiva  al  plenari,  perquè  en  el  seu  moment,  quan  es  va  preparar  la
documentació necessària per portar-la a la formalització de registre, es va detectar que
hi havien certs problemes, bàsicament de números i que atesa la situació, en la qual
no hi havia molta urgència i la importància que tenien aquests canvis que s'havien de
produir,  hi  havia  dues  opcions,  que  és  fer  un  expedient  d'operacions  jurídiques
complementàries o tornar a iniciar tot el procediment. Com es va explicar a la segona
aprovació  inicial,  varem  optar  per  aquesta  segona  opció  i  ara  avui  ja  portem  a
l'aprovació definitiva aquesta segona opció, i atès que no s'ha presentat cap al.legació
dins l'exposició pública, el que faríem seria proposar la aprovació definitiva 

- senyora Rivas: Com molt bé ha explicat el senyor Rangel, hem repetit un procés per
un error purament formal, amb la qual cosa no hi ha cap problema perquè el nostre vot
sigui el favorable.

Tot seguit se sotmet a votació la proposta d'acord, per la qual cosa, en conseqüència:

Vist que el  Ple  Municipal,  a  la  sessió  celebrada el  27  de  desembre  de  2012,  va
aprovar inicialment aquests Modificació del Projecte de reparcel·lació, en la modalitat
de cooperació, del sector PMU-3.1, Riera de Llafranc II, a Llafranc, i es va disposar
l’obertura del corresponent període d’informació pública.
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Atès que entre el 9 de gener i el 8 de febrer de 2013, ambdós inclosos, en que ha
estat en informació pública aquesta Modificació del Projecte de reparcel·lació, amb la
publicació dels respectius edictes al Butlletí oficial de la província de Girona núm. 5, de
8 de gener, i al Diari de Girona de 2 de gener, així com la seva disposició al teuler
d’edictes  de  l’Ajuntament  i  a  la  pàgina  web  municipal,  no  s’ha  presentat  cap
suggeriment ni al·legació.
 
Atès l’informe emès per  la  Comissió  informativa  d’urbanisme,  pla  de barris,  obres
públiques, serveis municipals i medi ambient, a la sessió del 18 de febrer de 2013.
 
Atès el que disposa l’article 119 del Decret legislatiu 1/2010, de 3 d’agost, pel qual
s'aprova el Text refós de la Llei d'urbanisme, modificat per la Llei 3/2012, de 22 de
febrer, de modificació del Text refós de la Llei d’urbanisme, els articles 125 i 131 del
Decret 305/2006, de 18 de juliol, pel qual s'aprova el Reglament de la Llei d'urbanisme,
l’article 53.1 s) del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril,  pel qual s’aprova el Text
refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya, i l’article 2.1.1 j) de la Llei
7/1985, de 2 d’abril, Reguladora de les bases de règim local, modificada per la Llei
567/2003, de 16 de desembre, de mesures per a la modernització del govern local, i la
Resolució de l’Alcaldia núm. 1493/2011, de 20 de juny de 2011, on s’indica que les
competències per a l’aprovació inicial i definitiva d’aquest expedient corresponen al Ple
Municipal.

El Ple de l'Ajuntament acorda per unanimitat :

Primer.- Aprovar  definitivament  la  Modificació  del  Projecte  de reparcel·lació,  en la
modalitat de cooperació, del sector PMU-3.1, Riera de Llafranc II, a Llafranc, promogut
per  aquest  Ajuntament  i  redactat  per  l’equip  tècnic  ARKU  3,  Arquitectura,  SLP,
representat pel senyor Marc Ribes Mesalles.
 
Segon.- Facultar àmpliament a l’Alcalde President, el senyor Juli Fernández Iruela, i
subsidiàriament el Tinent d’Alcalde o Regidor en qui delegui, o el que exerceixi les
seves funcions en representació de la Corporació, per a la formalització de tots els
documents derivats d’aquest acord.
 
Tercer.- Publicar aquest acord d’aprovació definitiva al Butlletí oficial de la província de
Girona, per a coneixement general de l’acord adoptat.
 
Quart.- Notificar aquest acord a tots els propietaris inclosos en l’àmbit d’aquest sector,
a l’equip tècnic redactor i a les àrees d’Intervenció i de Secretaria de l’Ajuntament.

15.-  SOL•LICITUD D’INCLUSIÓ DE PROJECTES I  MEMÒRIES VALORADES AL
PLA ÚNIC D’OBRES I SERVEIS DE CATALUNYA, PERÍODE 2013-2016. Ratificació
de l’acord de la Junta de Govern Local de 19 de febrer de 2013.- 

Intervé el  senyor Rangel manifestant que es porta a ratificació l'acord de Junta de
Govern, per una questió de calendari, atès que s'havia d'entrar a l'eacat les sol.licituds
d'aprovació dels projectes, i després el que formalment se sol fer és ratificar aquesta
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sol.licitud en el  plenari.  Portem avui  una proposta de Pla  d'Obres i  Serveis,  de la
convocatòria 2013 – 2016, i que, tal com s'ha anat explicant a les diferents comissions
informatives en les quals vostès han tingut a la seva disposició la informació de quines
eren els diferents projectes i les diferents memòries valorades que es presentaven,
avui el que portem són les 16 memòries d'actuació, 15 projectes i memòries valorades
i  una  de  la  línia  de  manteniment,  que  és  una  memòria  descriptiva  del  servei  de
manteniment, que és una opció nova que ha aparegut aquest any en la línia del Pla
d'Obres i Serveis. No hi ha gaire més a explicar, senzillament esperem que això no es
converteixi,  atesa  la  dificultat  que  tindrem  d'analitzar  les  propostes  des  d'una
perspectiva de compliment de la lletra petita de la proposta del Pla d'Obres, que no es
converteixi en un concurs entre els diferents municipis i les propostes de cada un dels
municipis,  atès  que  la  gran  majoria  d'accions  que  es  proposen  estan  en  la  línia
d'inversió, i aquesta línia d'inversió és una fórmula de proposta concursal en l'àmbit de
la  comarca  del  Baix  Empordà,  és  a  dir,  cadascuna  de  les  comarques  tindrà  una
dotació,  i  aquesta  dotació,  s'hauran  de  justificar  els  projectes  a  dins  de  la  pròpia
comarca  i  serà  aquí  quan  es  decideixi  quines  són  les  propostes  acceptades,  els
calendaris i tot això. No és res més que el primer dels passos, el Pla d'Obres i Serveis
és una proposta d'inversió flexible, massa, cada vegada és més difícil, pels equips de
govern, definir quines han de ser les inversions pel proper any, cada vegada és més
difícil saber que passarà d'aquí dos anys amb el finançament, per tant, fer-ho a tres o
quatre anys vista, és complexe i és un element de plantejament de com i de quina
manera es volen fer les inversions, tot i que després haurà d'existir aquesta flexibilitat
de  poder  canviar,  variar  i  sol.licitar  inclusions,  canvis  o  variacions  respecte  a  la
proposta que inicialment, no se sol.licita, sinó que s'aprovi, que esperem que sigui
abans de l'estiu, i avui portem aquí a ratificar.

- senyora Rivas: De fet és la seva decisió, són les propostes que com a govern, són
les setze obres que vostès consideren més prioritàries o més urgents per situat al
PUOSC d'aquest  període.  No  coincideixen  amb les  que  nosaltres  faríem,  algunes
d'elles no les considerem ni prioritàries ni urgents, però com els deia abans, vostès
això ja ho varen aprovar amb un acord de Junta de Govern Local del dia 19 de febrer,
ja està decidit per part del govern i per tant, ja està aprovat pel govern. Com li deia no
coincideix amb el que nosaltres faríem, però sí que a mi m'ha agradat quan he sentit
dir  al  regidor  que les  coses canvien i  que amb el  temps també es poden canviar
determinats projectes quan fas una proposta per quatre anys, i per tant, veurem si és
possible canviar-ne algun d'ells pels propers anys, i creiem que donat que es tracta
d'una subvenció que sol.licitem i que és una quantitat important, malgrat no coincidir
amb la totalitat de les obres que vostès presenten, el nostre vot serà el de l'abstenció.

- senyor Sabrià: Nosaltres també ens abstindrem ho explicaré breu però espero que
s'entenguin els motius. Primer, ens hauria agradat poder-hi participar, i per tant, abans
que ens contesti l'Alcalde, direm que no tenim queixes sobre la informació rebuda però
que hem confós informació per participació, per tant, se'ns ha anat informant però no
se'ns ha donat la possibilitat d'intervenir-hi, crec que una mica passa el mateix amb el
consell  Econòmic i  social,  s'informa però no es dóna la possibilitat  d'aportar,  i  ens
hauria  agradat  que hagués  sigut  diferent.  No posem en dubte  la  necessitat  de  la
majoria de projectes, si ho féssim, probablement ens hauríem inclinat per un vot en
contra,  però sí  que posem en dubte la urgència,  sobretot  l'estratègia que hi  pugui
haver darrera seu. Sobre la construcció d'un tram de vorera al Chopitea a Calella, és
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necessari arribar fins al Cementiri, probablement sí, però no veiem que darrera d'això
hi ha una estratègia que aprofundeixi amb temes com el turisme, com el comerç, com
la  dinamització  del  nostre  municipi,  que  és  cap  on  creiem  que  hauria  d'anar.
Probablement no ens posaríem d'acord en quina és la línia i  nosaltres, els nostres
projectes cabdals, probablement faríem una intervenció a fons a Llafranc, diferent de la
que plantegen vostès, perquè per exemple vostès crearan places de pàrquing però
probablement hipotequen, de cares al futur, en un moment de més inversió, la creació
de moltes més places de pàrquing a Llafranc, per posar un exemple. Però sí que ens
han parlat reiterades vegades d'un projecte de centre de negocis, doncs probablement
a  nosaltres,  tot  i  que  no  sigui  el  nostre  objectiu  cabdal,  ens  hauria  agradat  que
realment  vostès  aprofundissin  en  aquesta  línia,  que  li  donessin  credibilitat  i  que
anessin  cap aquí,  com que això  no ho hem trobat  i  conscients,  tanmateix  de  les
dificultats  amb  que  tots  ens  trobem,  el  que  no  farem  és  votar-hi  en  contra,  ens
abstindrem,  entenem que són els  seus projectes,  però em costa molt  veure quina
estratègia hi ha al  darrera, que tendeixi  a la dinamització d'aquest municipi,  també
tenint clar, i això ho reitero, les dificultats actuals i que en aquest cas podem fer molts
més projectes dels que fèiem abans, els hem de triar molt bé i els hem d'encertar molt,
i ens trobem que en molts casos ho veiem com a pedaços, que no dubtem que siguin
necessaris, però, ja no dic més vegades aquesta paraula, no viem l'estratègia que hi
pugui haver al darrera.

-  senyor  Rangel:  Molt  ràpid,  per  contestar  una  situació  que  s'ha  produït  aquí,
col·laboració i participació, informació i participació. Miri, escolti'm, la primera vegada
que jo els hi vaig passar la proposta, possiblement la varen veure abans vostès que la
resta de regidors de l'equip de govern, i això ho podrien confirmar. Els hi vaig passar i
en aquella Comissió Informativa els hi vaig plantejar que si hi havia alguna cosa que si
vostès creien, entenien, valoraven o pensaven que podia ser part del projecte, que no
s'estiguessin de dir-nos-ho. Això em sembla molt que era a la Comissió del mes de
desembre, això es va tornar a repetir el mes de gener i en aquesta última se'ls hi ha
passat perquè teníem un calendari marcat i que el teníem que tenir aprovat passada ja
la informació aprovada per Junta de Govern Local. A vegades és bo perquè sembla
que ens oblidem del que fèiem quan un estava a l'oposició i l'altre estava governant, jo
no vull entrar en una dinàmica de i tu més, o vostès ho feien molt bé o vostès ho feien
molt malament, però recordo que l'anterior Pla d'Obres i  Serveis el va plantejar en
aquest plenari el senyor Sabrià i en resposta a aquest plantejament, el meu grup, en
paraules del senyor Fernàndez, el que sí que va plantejar va ser quatre coses molt
clares i una d'elles va ser que l'oposició no va tenir en cap moment ni una notícia del
Pla d'Obres i Serveis fins que no va ser aprovar i ratificat en el plenari, va entrar al
plenari,  amb  un  agravant,  que  per  primera  vegada  era  l'opció  d'un  Pla  d'Obres  i
Serveis que agafava més d'un mandat, per trencar amb la dinàmica de plans d'obres i
serveis de quatre anys, es va fer un Pla d'Obres i Serveis de cinc anys i home, aquí les
paraules literals, diu vostès no s'han dignat a trucar a ningú de l'oposició per demanar
que ens semblaven els projectes i si volíem fer aportacions, a vostès tant que els hi
agrada parlar de debat i de consens, penso que és una oportunitat, que estem parlant
d'obres  i  projectes  per  més  de  vuit  milions  d'euros  d'inversió  i  que  no  han  estat
capaços ni d'enviar-nos un correu, això ho deia l'alcalde actual. Jo no vull entrar en
comparacions de com i de quina manera, si era millor fer-ho d'una manera o si era
millor  d'una  altra,  però  escolti'm,  em  sembla  que  aquest  regidor,  a  les  diferents
comissions informatives, ha estat a la seva disposició, sempre i en tot moment, per
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parlar del que és el Pla d'Obres i Serveis, les propostes del Pla d'Obres i Serveis, i ha
fet els possibles perquè tinguessin a la seva disposició tota la documentació, quan,
amb altres documents no he tingut aquesta sort, però amb aquest em sembla que sí.
Per tant, em sembla que el que és just és reconèixer les coses, vostès poden buscar
arguments perquè els hi agradaria que fossin uns altres, a vostès els hi agradaria que
les inversions anessin cap a una altra línia, però això és així.
I per acabar, hi ha una cosa que és molt trista, ara aquí trobem que desencaixa el
pàrquing de Llafranc, quan en l'anterior Pla d'Obres vostès varen plantejar un pàrquing
al Chopitea, o era al FEIL, era de promoció econòmica, i ara no ho és un element de
promoció econòmica?, jo crec que sí, tampoc es tracta de valorar la inversió que hi
posem, no es tracta tampoc d'intervenir amb la quantitat que vostès varen plantejar en
aquell moment, ja els hi he dit que era un Pla d'Obres modest, realista i que intentava
tocar una mica tot allò que s'havia perdut dels anteriors Plans d'Obres i Serveis, que
era  una  distribució  territorial  coherent  i  lògica  amb  tots  els  nuclis  que  hi  havia  a
Palafrugell, que això ha desaparegut, i per això hem fet l'esforç aquest, d'anar fent un
repartiment, amb calendari i amb territori, el suficientment ben dimensionat. 

- senyora Galiana: Només per explicar la nostra posició de vot, que serà l'abstenció,
perquè entenem que independentment de la comunicació o no comunicació, del debat
que aquí  s'està  creant,  de  si  abans uns  ho  havien  fet  d'una  manera  o  una altra,
nosaltres pensem que això és una decisió de govern i per tant, ens abstindrem per
aquest motiu.

- senyor Sabrià: Només dir que em sembla que quan algú planteja en un mandat que
les coses en el següent s'han de fer diferents, fer-les igual no serveix per justificar-ho,
en tot cas hi ha d'haver una voluntat de millora i per tant, aquí crec que vostè ens està
donant la raó a nosaltres. I per altra banda, crec que de les seves paraules se n'extreu,
amb tota claredat, que estem parlant tota l'estona, d'informació: jo estava disposat a
informar-los, jo els hi he posat tots els projectes dins una carpeta; i nosaltres, crec
que .va quedar molt clar en el seu moment, que demanavem una trobada en la qual
compartir  i  parlar  obertament  dels  projectes,  no  s'ha  fet,  no  hi  ha  cap  problema,
nosaltres ens abstindrem i endavant. I pel que fa al tema de l'aparcament, jo crec que
s'ha explicat molt clarament, encara que vostè vulgui entendre una altra cosa, hem dit
que no estàvem en contra de l'aparcament, hem plantejat que nosaltres creiem que
aquest aparcament, que pot estar molt bé, ens hipoteca temes de futur, crec que les
explicacions eren molt clares. Vostè ho vol plantejar d'una altra manera, li feia il.lusió
treure  el  paper  que tenia  subratllat,  molt  bé,  però  crec  que  les  dues coses  s'han
explicat perfectament i clarament.

-  senyor  Rangel:  per  tancar.  M'agradaria  saber  en  quina  comissió  vostès  varen
demanar aquesta participació a l'hora de decidir que es produís un debat sobre quins
són els projectes que s'havien de plantejar en el Pla d'Obres.

- senyor Fernàndez: En qualsevol cas, malgrat que el procés pot ser millorable, jo amb
el que no estic d'acord és amb que no reconeguin que ha millorat, perquè hem passat
una etapa on no hi havia cap informació, i ara, com a mínim hi ha hagut informació,
però  millorable,  segurament  que  haurem  de  ser  capaços,  en  el  futur,  de  buscar
mecanismes de més publicitat i debat en aquests temes, però en relació a l'anterior
Pla que vostès varen aprovar, aquest em sembla millor. En qualsevol cas sí que hi ha
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una cosa que m'agradaria destacar, és que vostè quan ha intervingut, senyor Sabrià,
ha dit  que pràcticament no hi  ha cap projecte que tingui  cap component  turístic  o
comercial,  doncs  bé,  de  les  16  actuacions  que  hi  ha,  n'hi  ha  set  que  tenen  un
component claríssim turístic i comercial, altra cosa és que puguin ser discutibles en
quant a prioritats, però no podem dir que d'aquestes setze actuacions no n'hi ha cap o
pràcticament cap que tingui un component turístic o comercial , perquè ja dir, hi ha set
actuacions concretes, que vostès, quan s'ho llegeixin ja pot saber quines són, que
darrere busquen una actuació turística i comercial, i a més a més, també hem  intentat
fer  actuacions  en  tot  el  terme  municipal  i  no  concentrar-les  totes  en  unes  zones
concretes, com també algunes vegades s'havia fet. Per tant, és una proposta, aquí
s'ha dit, és del govern, jo agraeixo les abstencions dels grups perquè és una decisió
que pren el govern, i segurament que si aquí hi hagués algun altre govern, ho hauria
fet  diferent,  segurament  que  hagessin  prioritzat  diferent  les  actuacions,  però  en
qualsevol cas, he volgut deixar clar que algunes de les actuacions que hem fet tenen
un component turístic i comercial.

Tot seguit se sotmet a votació la proposta d'acord, per la qual cosa, en conseqüència:

Vist que la Junta de Govern Local, a la sessió ordinària celebrada el 19 de febrer de
2013, va adoptar l’acord de Sol·licitud d’inclusió de projectes i memòries valorades al
Pla Únic d’Obres de Catalunya, període 2013-2016, disposant que l’acord adoptat fos
ratificat pel proper Ple Municipal.
 
Atès l’informe emès per  la  Comissió  informativa  d’urbanisme,  pla  de barris,  obres
públiques, serveis municipals i medi ambient, a la sessió celebrada el 18 de febrer de
2013.

El  Ple  de  l'Ajuntament  acorda  per  majoria,  amb  els  vots  a  favor  dels  senyors
Fernàndez, Rocas, Rangel, les senyores Zaragoza i Mauri (PSC), els senyors Gomez,
Pujol,  Prats,  i  les  senyores Frigola  i  Montalban (CiU),  total  deu vots  a favor;  i  les
abstencions dels senyors Sabrià, Vilà, Lledó, la senyora Farrarons (ERC), les senyores
Rivas, Recio i el senyor Genover (Entesa), la senyora Galiana (PP) i el senyor Guerra
(PxC), total nou abstencions:

Primer.- Ratificar íntegrament d’acord adoptat per la Junta de Govern Local a la sessió
ordinària celebrada el 19 de febrer de 2013, en relació a la Sol·licitud d’inclusió de
projectes i memòries valorades al Pla Únic d’Obres i Serveis de Catalunya, període
2013-2016, i quina transcripció literal és la següent:
 
“SOL·LICITUD D’INCLUSIÓ DE PROJECTES I  MEMÒRIES VALORADES AL PLA
ÚNIC D’OBRES I SERVEIS DE CATALUNYA, PERÍODE 2013-2016. Aprovació.- 
 
-  Vist  el  Decret  155/2012,  de  20  de  novembre,  pel  qual  s’aproven  les  bases
reguladores i d’execució del Pla únic d’obres i serveis de Catalunya per al període
2013-2016, i s’obre la convocatòria única per aquest període, que va ser publicat al
Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya núm. 6263, de 28 de novembre de 2012.
 
- Atès l’informe emès per la Comissió informativa d’urbanisme, pla de barris, obres
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públiques, serveis municipals i medi ambient, a la sessió celebrada el 18 de febrer de
2013, on es proposa sol·licitar la màxima subvenció possible per a la execució de
diversos projectes i memòries valorades relacionades en aquest mateix acord, dins la
convocatòria del Pla únic d’obres i serveis de Catalunya, per al període 2013-2016. 
 
-  Atès que el  període per a la presentació de sol·licituds de subvenció finalitza el
proper dia 27 de febrer de 2013, i que cadascuna de les peticions s’ha de presentar
per mitjans telemàtics de la plataforma EACAT, a l’adreça http://www.eacat.cat.
 
La Junta de Govern Local acorda per unanimitat:
 
Primer.- Sol·licitar la inclusió i la màxima subvenció possible, dins l’àmbit del Pla únic
d’obres i Serveis de Catalunya, quadrienni 2013-1016, per a cadascun dels projectes i
memòries valorades que es relacionen, i que estan previstos executar en les anualitats
que també s’indiquen:
 
ANUALITAT PROJECTE  I/O  MEMÒRIA

VALORADA
PRESSUPOST
TOTAL

SUBVENCIÓ
QUE  ES
SOL·LICITA

2013 Projecte  per  a  la  construcció  d’un
tram de vorera al carrer Chopitea de
Calella

65.783,09 € 29.602,39 €

2013 Projecte  per  a  l’ampliació  de  les
dependències  de  l’IPEP  situades  a
l’edifici de Can Rosés, a Palafrugell

33.367,86 € 15.015,54 €

2013 Projecte  per  a  la  pavimentació  d’un
tram del camí de la Creu Roquinyola,
a Palafrugell - tram 1 

11.458,05 € 5.156,12 €

2014 Memòria  valorada  per  a  la
construcció  d’un  aparcament  de
superfície  al  carrer  Santa  Marta  de
Llafranc

232.408,68 € 104.583,91 €

2014 Memòria  valorada  per  a  l’execució
dels  accessos  del  carril  bici  i  via
verda a la Plaça Floreal a Palafrugell

237.831,13 € 107.024,01 €

2014 Memòria valorada per a l’arranjament
del  camí  peatonal  d’accés a  la  cala
d’Aigua Xelida, a Tamariu

114.420,30 € 51.489,14 €

2014 Memòria  valorada  per  a  l’ampliació
d’un tram de vorera del carrer Torres
Jonama, a Palafrugell

74.009,70 € 33.304,37 €

2014 Memòria  valorada  per  a  millores  de
jardineria,  de l’entorn de la capella i
de  la  part  laica  del  Cementiri
Municipal de Palafrugell

51.084,56 € 22.988,05 €

2015 Memòria valorada per a l’arranjament 140.000,00 € 63.000,00 €
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de les façanes de la nau de la Bòbila
Vella, a Palafrugell

2015 Memòria  valorada  per  al  tractament
del camí de Puig Rumí

72.458,90 € 32.606,51 €

2015 Memòria  valorada  per  a  la
construcció  d’una  vorera  a  l’Avda.
Baldomer  Gili  i  Roig,  a  Calella  de
Palafrugell

47.511,01 € 21.379,95 €

2016 Memòria  valorada  per  al
condicionament  de  l’accés  al
cementiri de Llofriu

51.428,82 € 23.142,97 €

2016 Memòria  valorada  per  al  tractament
del camí de la Torre Roja

31.102,12 € 13.995,95 €

2016 Memòria  valorada  per  al  tractament
urbà  del  carrer  Vincke  i  Meyer,  a
Palafrugell

165.459,30 € 74.456,69 €

2016 Projecte  per  a  la  pavimentació  d’un
tram del camí de la Creu Roquinyola,
a Palafrugell - tram 2

195.410,70 € 87.934,82 €

2013-2016 Memòria  descriptiva  del  servei  de
manteniment, reparació i conservació
de  les  vies  públiques,  patrimoni
immobiliari  i  clavegueram  de
Palafrugell

1.073.442,00 €** Màxima
possible

 
** Pressupost aprovat per a l’exercici 2013
 
Segon.- Aprovar  la  documentació  administrativa  requerida  per  a  la  tramitació  de
cadascuna de les peticions de subvenció.
 
Tercer.- Facultar àmpliament a l’Alcalde-President, el senyor Juli Fernández Iruela, i
subsidiàriament el  Tinent d’Alcalde i  Regidor en qui delegui,  o el  que exerceixi  les
seves funcions, per a l’atorgament de la documentació necessària per a la tramitació
de les respectives sol·licituds de subvenció dins l’àmbit de la convocatòria del Pla únic
d’obres i serveis de Catalunya, quadrienni 2013-2016.
 
Quart.- Ratificar el contingut d’aquest acord de Junta de Govern Local en la proper Ple
de l’Ajuntament.
 
Cinquè.- Notificar aquest acord als Serveis Territorials a Girona del Departament de
Governació  i  Relacions  Institucionals,  per  a  la  seva  incorporació  a  l’expedient  de
sol·licitud de subvenció en tràmit.”
 
Segon.- Notificar  aquest  acord  de  ratificació  als  Serveis  Territorials  a  Girona  del
Departament de Governació i  Relacions Institucionals, per a la seva incorporació a
l’expedient de sol·licitud de subvenció en tràmit.
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16.-  MEMÒRIA  JUSTIFICATIVA  PER  A  DEIXAR  SENSE  EFECTE  L’ÀREA
RESIDENCIAL ESTRATÈGICA ANOMENADA PMU-1.7 I PMU-1.9, PI I MARGALL,
INCLOSA  AL  PLA  DIRECTOR  URBANÍSTIC  DE  LES  ÀREES  RESIDENCIALS
ESTRATÈGIQUES DE LES COMARQUES GIRONINES. Aprovació.-

Intervé el senyor Rangel manifestant que estem davant d'una situació d'aquelles d'una
tramitació  estranya  perquè el  plenari  del  mes d'octubre  de 2012 va  sol.licitar  a  la
Direcció General d'Urbanisme que deixés sense efecte els tres àmbits delimitats en el
terme  municipal  de  Palafrugell,  dins  del  Pla  Director  Urbanístic  de  les  Àrees
Residencials,  és  un  Pla  Director  urbanístic  de  rang  superior  al  planejament  de
Palafrugell, al POUM, i què com a tal, la competència és pròpia del Departament. Atès
que hi  ha  una important  demanda  de  sol.licituds  de  deixar  sense efecte,  el  propi
Departament  ens  va  demanar  que  féssim  nosaltres  les  memòries  justificatives  de
plantejar deixar sense efecte aquests tres àmbits delimitats. Avui el que portem és el
fet d'aprovar aquestes tres memòries justificatives aquí a plenari, per enviar-les a la
Direcció General d'Urbanisme, perquè puguin iniciar la tramitació de la modificació del
Pla Director Urbanístic, això ens permetrà, en els tres espais que afectaven aquestes
tres ARES, que és el Pivert, el Terme i el Pi i Margall,definir millor, des d'un punt de
vista  de  planejament,  quines  han  de  ser  les  expectatives  i  els  plantejaments
d'ordenació  de  cadascun  d'aquests  àmbits,  en  el  futur  planejament  que  estem
treballant a l'aprovació inicial.

- senyora Rivas: El senyor Rangel ha explicat una mica aquesta situació estranya, en
què fa dos o tres plens demanàvem l'eliminació de les àrees i ara som nosaltres els
que hem d'elaborar la memòria justificativa, però tot i això, a mi sí que m'agradaria fer
un breu recordatori del perquè d'aquestes àrees i del perquè ara tots, crec que estem
d'acord amb que no han d'existir. Si no recordo malament, em sembla que era a l'any
2008, quan aprovàvem les tres àrees residencials estratègiques, i ho fèiem, jo crec
que en aquell moment, em sembla que érem tots els grups que les aprovàvem i ho
fèiem amb una clara aposta per les polítiques d'habitatge i per les polítiques socials.
En aquell moment les àrees suposaven que el 50% de la vivenda havia de ser de
protecció oficial, i a més a més ens facilitaven un equipament. Crèiem, tots plegats, els
regidors i regidores, que era una bona opció per Palafrugell i era una bona opció a
nivell social, però també és de savis, i és de molt savis, saber rectificar i adaptar-se a
les necessitats actuals, i per tant ,crec que és absolutament correctíssim en aquests
moments, que aquestes àrees deixin d'existir perquè la demanda d'habitatge no és la
que hi ha, tenim els habitatges buits que tenim, i a més a més ens enfrontem a un nou
Pla General, amb la qual cosa, deixar aquests espais per tornar a definir què hi hem
de col.locar,  per  dir-ho de forma col·loquial,  ens sembla  absolutament  encertat  en
aquests moments, per tant, no hi ha cap dubte que com va ser fa tres plenaris, el
vostre vot serà el favorable.

-  senyor  Sabrià:  Crec que la  senyora Rivas ho ha explicat  perfectament,  per  tant,
nosaltres també donarem el nostre vot favorable.

Tot seguit se sotmet a votació la proposta d'acord, per la qual cosa, en conseqüència:

Acta del Ple de 26 de febrer de 2013 35



Ajuntament de Palafrugell

Vist que en data 25 d’octubre de 2012, la Junta de Govern Local va adoptar l’acord de
sol·licitar a la Direcció General d’Urbanisme que es deixessin sense efectes els tres
àmbits delimitats al Terme Municipal de Palafrugell dins el Pla Director Urbanístic de
les Àrees Residencials Estratègiques de les Comarques Gironines, per al quadrienni
2008-2011, seguint el procediment regulat a la Disposició addicional vuitena de la Llei
3/2012, de 22 de febrer, de Modificació del text refós de la Llei d’urbanisme aprovat pel
Decret legislatiu 1/2010, de 3 d’agost.
 
Atès  que aquest  acord de la Junta de Govern Local  va  ser  notificat  a la  Direcció
General d’Ordenació del Territori i Urbanisme i als Serveis Territorials d’Urbanisme de
Girona.
 
Atès que el  Ple Municipal,  a la  sessió ordinària  del  27 de novembre de 2012,  va
ratificat el citat acord pres per la Junta de Govern Local a la sessió del 25 d’octubre.
 
Atès que en data 20 de novembre de 2012, amb registre d’entrada núm. 15.995, va
tenir entrada al Registre General de l’Ajuntament la notificació de la Direcció General
d’Ordenació del Territori i Urbanisme, en resposta a la notificació de l’acord de la Junta
de Govern Local de 25 d’octubre de 2012, on manifesten que per poder tramitar la
sol·licitud  feta  per  l’Ajuntament,  d’acord  amb  el  procediment  especial  regulat  a  la
Disposició addicional vuitena de la Llei 3/2012, de 22 de febrer, cal que es justifiquin
disfuncions essencials entre les determinacions del PODU a les ARE SUD-1.1, Piverd
Est, SUD-1.4, el Terme, i PMU-1.7 i PMU-1.9, Pi i Margall, i les necessitats de sòl
actuals i futures per a crear nous habitatges al municipi.
 
Atès  que, per tal  d’agilitzar la  petició municipal,  s’ha procedit  a la redacció de les
respectives  memòries  justificatives  per  a  deixar  sense  efecte  les  tres  àrees
residencials estratègiques delimitades al nostre terme municipal, pel que procedeix la
seva  aprovació  pel  Ple  Municipal  i  la  posterior  tramesa  a  la  Direcció  General
d’Ordenació del Territori  i  Urbanisme, junt amb la notificació del present acord i  de
l’acord anterior de ratificació, pres pel Ple Municipal a la sessió celebrada el 27 de
novembre de 2012.
 
Atès que,  complementant  aquestes  memòries  justificatives,  s’ha  sol·licitat  als
propietaris afectats per aquests tres àmbits, per a la formalització d’un document de
compareixença que complementa les citades memòries, i on donen suport a la petició
municipal  d’anul·lació  de  la  delimitació  d’aquestes  tres  àrees  residencials
estratègiques.
 
Atès l’informe emès per  la  Comissió  informativa  d’urbanisme,  pla  de barris,  obres
públiques, serveis municipals i medi ambient, a la sessió celebrada el 26 de febrer de
2013.

El Ple de l'Ajuntament acorda per unanimitat :

Primer.- Aprovar la Memòria justificativa per a deixar sense efecte l’Àrea residencial
estratègica  anomenada  PMU-1.7  i  PMU-1.9,  Pi  i  Margall,  inclosa  al  Pla  director
urbanístic  de  les  Àrees  residencials  estratègiques  de  les  comarques  gironines,
elaborada per l’equip tècnic de l’Àrea d’urbanisme de l’Ajuntament.
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Segon.- Notificar aquest acord, i l’acord de ratificació pres pel Ple Municipal a la sessió
del  27  de  novembre  de  2012,  a  la  Direcció  General  d’Ordenació  del  Territori  i
Urbanisme  i  als  Serveis  Territorials  d’Urbanisme  de  Girona,  fent  tramesa  dels
exemplars  necessaris  d’aquesta  Memòria  justificativa  i  del  document  de
compareixença  formalitzat  pels  propietaris  afectats,  que  complementa  aquesta
memòria,  perquè es  pugui  tramitar  la  petició  municipal  d’anul·lació  d’aquesta  àrea
residencial estratègica, d’acord amb el que es regula a la Disposició addicional vuitena
de la Llei 3/2012, de 22 de febrer, de Modificació del text refós de la Llei d’urbanisme
aprovat pel Decret legislatiu 1/2010, de 3 d’agost.
 
Tercer.- Notificar  també  aquest  acord  a  tots  els  propietaris  afectats  per  l’àmbit
d’aquesta Àrea residencial estratègica PMU-1.7 i PMU-1.9, Pi i Margall.

17.-  MEMÒRIA  JUSTIFICATIVA  PER  A  DEIXAR  SENSE  EFECTE  L’ÀREA
RESIDENCIAL ESTRATÈGICA ANOMENADA SUD-1.1, PIVERD EST, INCLOSA AL
PLA DIRECTOR URBANÍSTIC DE LES ÀREES RESIDENCIALS ESTRATÈGIQUES
DE LES COMARQUES GIRONINES. Aprovació.-

Vist que en data 25 d’octubre de 2012, la Junta de Govern Local va adoptar l’acord de
sol·licitar a la Direcció General d’Urbanisme que es deixessin sense efectes els tres
àmbits delimitats al Terme Municipal de Palafrugell dins el Pla Director Urbanístic de
les Àrees Residencials Estratègiques de les Comarques Gironines, per al quadrienni
2008-2011, seguint el procediment regulat a la Disposició addicional vuitena de la Llei
3/2012, de 22 de febrer, de Modificació del text refós de la Llei d’urbanisme aprovat pel
Decret legislatiu 1/2010, de 3 d’agost.
 
Atès  que aquest  acord de la Junta de Govern Local  va  ser  notificat  a la  Direcció
General d’Ordenació del Territori i Urbanisme i als Serveis Territorials d’Urbanisme de
Girona.
 
Atès que el  Ple Municipal,  a la  sessió ordinària  del  27 de novembre de 2012,  va
ratificat el citat acord pres per la Junta de Govern Local a la sessió del 25 d’octubre.
 
Atès que en data 20 de novembre de 2012, amb registre d’entrada núm. 15.995, va
tenir entrada al Registre General de l’Ajuntament la notificació de la Direcció General
d’Ordenació del Territori i Urbanisme, en resposta a la notificació de l’acord de la Junta
de Govern Local de 25 d’octubre de 2012, on manifesten que per poder tramitar la
sol·licitud  feta  per  l’Ajuntament,  d’acord  amb  el  procediment  especial  regulat  a  la
Disposició addicional vuitena de la Llei 3/2012, de 22 de febrer, cal que es justifiquin
disfuncions essencials entre les determinacions del PODU a les ARE SUD-1.1, Piverd
Est, SUD-1.4, el Terme, i PMU-1.7 i PMU-1.9, Pi i Margall, i les necessitats de sòl
actuals i futures per a crear nous habitatges al municipi.
 
Atès  que, per tal  d’agilitzar la  petició municipal,  s’ha procedit  a la redacció de les
respectives  memòries  justificatives  per  a  deixar  sense  efecte  les  tres  àrees
residencials estratègiques delimitades al nostre terme municipal, pel que procedeix la
seva  aprovació  pel  Ple  Municipal  i  la  posterior  tramesa  a  la  Direcció  General
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d’Ordenació del Territori  i  Urbanisme, junt amb la notificació del present acord i  de
l’acord anterior de ratificació, pres pel Ple Municipal a la sessió celebrada el 27 de
novembre de 2012.
 
Atès que,  complementant  aquestes  memòries  justificatives,  s’ha  sol·licitat  als
propietaris afectats per aquests tres àmbits, per a la formalització d’un document de
compareixença que complementa les citades memòries, i on donen suport a la petició
municipal  d’anul·lació  de  la  delimitació  d’aquestes  tres  àrees  residencials
estratègiques.
 
Atès l’informe emès per  la  Comissió  informativa  d’urbanisme,  pla  de barris,  obres
públiques, serveis municipals i medi ambient, a la sessió celebrada el 26 de febrer de
2013. 

El Ple de l'Ajuntament acorda per unanimitat :

Primer.- Aprovar la Memòria justificativa per a deixar sense efecte l’Àrea residencial
estratègica anomenada SUD-1.1, Piverd Est, inclosa al Pla director urbanístic de les
Àrees residencials estratègiques de les comarques gironines, elaborada per l’equip
tècnic de l’Àrea d’urbanisme de l’Ajuntament.
 
Segon.- Notificar aquest acord, i l’acord de ratificació pres pel Ple Municipal a la sessió
del  27  de  novembre  de  2012,  a  la  Direcció  General  d’Ordenació  del  Territori  i
Urbanisme  i  als  Serveis  Territorials  d’Urbanisme  de  Girona,  fent  tramesa  dels
exemplars  necessaris  d’aquesta  Memòria  justificativa  i  del  document  de
compareixença  formalitzat  pels  propietaris  afectats,  que  complementa  aquesta
memòria,  perquè es  pugui  tramitar  la  petició  municipal  d’anul·lació  d’aquesta  àrea
residencial estratègica, d’acord amb el que es regula a la Disposició addicional vuitena
de la Llei 3/2012, de 22 de febrer, de Modificació del text refós de la Llei d’urbanisme
aprovat pel Decret legislatiu 1/2010, de 3 d’agost.
 
Tercer.- Notificar  també  aquest  acord  a  tots  els  propietaris  afectats  per  l’àmbit
d’aquesta Àrea residencial estratègica SUD-1.1, Piverd Est.

18.-  MEMÒRIA  JUSTIFICATIVA  PER  A  DEIXAR  SENSE  EFECTE  L’ÀREA
RESIDENCIAL ESTRATÈGICA ANOMENADA SUD-1.4, EL TERME, INCLOSA AL
PLA DIRECTOR URBANÍSTIC DE LES ÀREES RESIDENCIALS ESTRATÈGIQUES
DE LES COMARQUES GIRONINES. Aprovació.-

Vist que en data 25 d’octubre de 2012, la Junta de Govern Local va adoptar l’acord de
sol·licitar a la Direcció General d’Urbanisme que es deixessin sense efectes els tres
àmbits delimitats al Terme Municipal de Palafrugell dins el Pla Director Urbanístic de
les Àrees Residencials Estratègiques de les Comarques Gironines, per al quadrienni
2008-2011, seguint el procediment regulat a la Disposició addicional vuitena de la Llei
3/2012, de 22 de febrer, de Modificació del text refós de la Llei d’urbanisme aprovat pel
Decret legislatiu 1/2010, de 3 d’agost.
 
Atès  que aquest  acord de la Junta de Govern Local  va  ser  notificat  a la  Direcció
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General d’Ordenació del Territori i Urbanisme i als Serveis Territorials d’Urbanisme de
Girona.
 
Atès que el  Ple Municipal,  a la  sessió ordinària  del  27 de novembre de 2012,  va
ratificat el citat acord pres per la Junta de Govern Local a la sessió del 25 d’octubre.
 
Atès que en data 20 de novembre de 2012, amb registre d’entrada núm. 15.995, va
tenir entrada al Registre General de l’Ajuntament la notificació de la Direcció General
d’Ordenació del Territori i Urbanisme, en resposta a la notificació de l’acord de la Junta
de Govern Local de 25 d’octubre de 2012, on manifesten que per poder tramitar la
sol·licitud  feta  per  l’Ajuntament,  d’acord  amb  el  procediment  especial  regulat  a  la
Disposició addicional vuitena de la Llei 3/2012, de 22 de febrer, cal que es justifiquin
disfuncions essencials entre les determinacions del PODU a les ARE SUD-1.1, Piverd
Est, SUD-1.4, el Terme, i PMU-1.7 i PMU-1.9, Pi i Margall, i les necessitats de sòl
actuals i futures per a crear nous habitatges al municipi.
 
Atès  que, per tal  d’agilitzar la  petició municipal,  s’ha procedit  a la redacció de les
respectives  memòries  justificatives  per  a  deixar  sense  efecte  les  tres  àrees
residencials estratègiques delimitades al nostre terme municipal, pel que procedeix la
seva  aprovació  pel  Ple  Municipal  i  la  posterior  tramesa  a  la  Direcció  General
d’Ordenació del Territori  i  Urbanisme, junt amb la notificació del present acord i  de
l’acord anterior de ratificació, pres pel Ple Municipal a la sessió celebrada el 27 de
novembre de 2012.
 
Atès que,  complementant  aquestes  memòries  justificatives,  s’ha  sol·licitat  als
propietaris afectats per aquests tres àmbits, per a la formalització d’un document de
compareixença que complementa les citades memòries, i on donen suport a la petició
municipal  d’anul·lació  de  la  delimitació  d’aquestes  tres  àrees  residencials
estratègiques.
 
Atès l’informe emès per  la  Comissió  informativa  d’urbanisme,  pla  de barris,  obres
públiques, serveis municipals i medi ambient, a la sessió celebrada el 26 de febrer de
2013.

El Ple de l'Ajuntament acorda per unanimitat :

Primer.- Aprovar la Memòria justificativa per a deixar sense efecte l’Àrea residencial
estratègica anomenada SUD-1.4, El Terme, inclosa al Pla director urbanístic de les
Àrees residencials estratègiques de les comarques gironines, elaborada per l’equip
tècnic de l’Àrea d’urbanisme de l’Ajuntament.
 
Segon.- Notificar aquest acord, i l’acord de ratificació pres pel Ple Municipal a la sessió
del  27  de  novembre  de  2012,  a  la  Direcció  General  d’Ordenació  del  Territori  i
Urbanisme  i  als  Serveis  Territorials  d’Urbanisme  de  Girona,  fent  tramesa  dels
exemplars  necessaris  d’aquesta  Memòria  justificativa  i  del  document  de
compareixença  formalitzat  pels  propietaris  afectats,  que  complementa  aquesta
memòria,  perquè es  pugui  tramitar  la  petició  municipal  d’anul·lació  d’aquesta  àrea
residencial estratègica, d’acord amb el que es regula a la Disposició addicional vuitena
de la Llei 3/2012, de 22 de febrer, de Modificació del text refós de la Llei d’urbanisme
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aprovat pel Decret legislatiu 1/2010, de 3 d’agost.
 
Tercer.- Notificar  també  aquest  acord  a  tots  els  propietaris  afectats  per  l’àmbit
d’aquesta Àrea residencial estratègica SUD-1.4, El Terme.

19.-  PLA  PARCIAL  URBANÍSTIC  DEL  SECTOR  SUD-1.2,  ELS  FORNS,  A
PALAFRUGELL. Deixar sense efecte l’acord de Ple de 28.05.2008, d’aprovació
definitiva d’aquest Pla parcial, al no haver-se aportat les garanties requerides.- 

Intervé  el  senyor  Rangel  manifestant  que  aquest  és  un  sector  de  planejament,
desenvolupat a partir del POUM anterior, que es va tramitar fins a la part de l'aprovació
del  Pla  parcial  i  que no ha seguit  desenvolupant  la  seva  tramitació  urbanística.  A
efectes de poder també, amb més realitat,  replantejar una solució d'acord amb les
necessitats actuals, en el proper planejament que s'està elaborant, el que sí que s'està
fent, i ja en el passat plenari en va passar una, i el proper punt de l'ordre del dia d'avui
també és en els mateixos termes, el que sí que estem fent, és aquests sectors que
entenem que poden ser susceptibles de ser millorats, tocats, variats, sense que pugui
arribar a representar variacions espectaculars i sense perdre bona part de l'esperit que
puguin tenir,  el  que sí  que anem fent  és anar deixant  sense efecte els  acords de
plenari que ens permet la Llei que puguem fer sense cap problemàtica, atès que ja han
passat el calendaris de tramitació normals, el que anem és plantejant deixar sense
efecte els acords anteriors, i així, d'aquesta manera, tenir les mans molt més lliures per
poder definir quines han de ser les solucions urbanístiques que es plantegin en cada
un d'aquests sectors.

Tot seguit se sotmet a votació la proposta d'acord, per la qual cosa, en conseqüència:

Vist que el Ple Municipal, a la sessió ordinària celebrada el 28 de maig de 2008, va
aprovar  definitivament  el  Pla  parcial  del  sector  SUD-1.2,  Els  Forns,  a  Palafrugell,
supeditant l’eficàcia de l’acord adoptat,  a la prèvia aprovació definitiva del  projecte
d’urbanització d’aquest sector, en el qual s’havien d’introduir les diverses observacions
recollides als diversos informes incorporats a l’expedient d’aprovació del Pla parcial, i a
que s’aportés a la Tresoreria Municipal la garantia del 12% del valor total dels costos
d’implantació  dels  serveis  i  d’execució  de  l’obra  d’urbanització,  per  un  import  de
116.333.- €.
 
Atès que, en data 30 d’octubre de 2012, i degut al temps transcorregut sense que
s’hagués donat compliment als requeriments per concloure la tramitació del Pla parcial
d’aquest sector, per part dels seus promotors, es va dictar una primera Resolució de
l’Alcaldia  requerint-los  perquè  el  termini  de  deu  dies  hàbils,  a  comptar  des  de  la
recepció de la Resolució de l’Alcaldia, aportessin a la Tresoreria Municipal l’import de
116.333.- €, en concepte de garantia del 12% del valor dels costos d’implantació de
serveis i d’execució de l’obra d’urbanització del sector, i donessin compliment als altres
requeriments  detallats  a  l’acord  d’aprovació  definitiva  del  Pla  parcial,  amb  la
presentació del projecte d’urbanització per a iniciar la seva tramitació.
 
Atès que,  en  data  14  de  gener  de  2013,  es  va  dictar  una  segona  Resolució  de
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l’Alcaldia,  degut  a que es va poder constatar  que la societat  inicialment promotora
d’aquest Pla parcial ja no era la titular de la major parts dels terrenys inclosos en el seu
àmbit, pel que es va optar per dictar aquesta nova Resolució de l’Alcaldia i notificar-la
a l’actual propietat majoritària i a la resta de propietaris afectats.
 
Atès l’informe emès per l’Assessora Jurídica Municipal, Júlia Giró Val, en data 22 de
febrer de 2013 on, a l’apartat de “Fonaments de dret”, manifesta el que segueix:  
 
“Que, de conformitat disposa i preveu l’article 106 .3 del Decret legislatiu 1/2010, de 3
d’agost,  pel qual s’aprova el text refós de la Llei d’Urbanisme, modificat  per la Llei
3/2012:
 
3. La constitució de la garantia a què fa referència l’article 107.3 és condició d’eficàcia
de  l’executivitat  dels  plans  urbanístics  derivats  i  dels  projectes  d’urbanització
d’iniciativa  privada.  EL  termini  per  a  acreditar  la  constitució  de  al  garantia  davant
l’administració  urbanística  que  pertoqui  és  d’un  any.  transcorregut  aquest  termini
sense que s’hagi acreditat, l’administració ha de requerir a les persones obligades que
compleixin llur obligació i els ha d’advertir que, si no ho fan en el termini concedit amb
aquesta  finalitat,  la  tramitació  del  pal  resta  sense cap efecte,  d’acord  amb el  que
s’estableix per reglament.”.
 
L’article 107.3 del Decret legislatiu 1/2010, de 3 d’agost, modificat per la Llei 3/2012
estableix:
 
3. Per la publicació de l’acord de l’acord d’aprovació definitiva dels plans urbanístics
derivats  i  dels  projectes  d’urbanització  d’iniciativa  privada,  és  requisit  previ  que
s’asseguri l’obligació d’urbanitzar mitjançant la constitució de la garantia corresponent,
per l’import del 12% del valor de les obres d’urbanització.”
 
Així mateix, l’article 89.3 del Decret legislatiu 1/2010, de 3 d’agost, diu textualment:
 
En tot cas, la paralització de l’expedient per causa imputable a la part promotora en
produeix la caducitat d’acord amb la legislació de procediment administratiu comú.”
 
Atès que,  a  títol  de conclusió,  i  d’acord  amb el  preceptes  legals  invocats,  havent
transcorregut sobradament els terminis legalment establerts així com el termini que
s’ha concedit a les parts sense que s’hagi donat compliment als requeriments detallats
en l’acord d’aprovació definitiva d’aquest  Pla Parcial  ni  s’hagi  constituït  la  garantia
corresponent al 12% del valor de les obres d’urbanització la qual és condició d’eficàcia
de  l’executivitat  dels  plans  urbanístics  derivats  i  dels  projectes  d’urbanització,
l’Assessora  Jurídica  Municipal  estima que cal  considerar  la  tramitació  del  citat  Pla
parcial  sense efecte,  d’acord  amb allò  que disposa l’article  106.3 abans transcrit  i
procedir a l’arxiu definitiu de l’expedient.
 
Atès  l’informe emès per  la  Comissió  informativa  d’urbanisme,  pla  de barris,  obres
públiques, serveis municipals i medi ambient, a la sessió del 18 de febrer de 2013.

El Ple de l'Ajuntament acorda per unanimitat :
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Primer.- Deixar  sense  efecte  l’acord  del  Ple  Municipal  de  28  de  maig  de  2008,
d’aprovació definitiva del  Pla parcial  del  sector SUD-1.2,  Els Forns, a Palafrugell,  i
procedir  a  l’arxiu  d’aquest  expedient,  al  no  haver-se  donat  compliment  a  les
observacions recollides a l’acord d’aprovació definitiva d’aquest Pla parcial, consistents
en l’aportació a la Tresoreria Municipal de les garanties del 12% del valor dels costos
d’implantació  de  serveis  i  d’execució  de  l’obra  d’urbanització  del  sector,  i  a  la
presentació  del  projecte  d’urbanització  de  l’àmbit,  per  a  iniciar  la  seva  tramitació,
d’acord amb el contingut de l’informe emès per l’Assessora Jurídica Municipal en data
22 de febrer de 2013.
 
Segon.- Notificar aquest acord a la societat Arrels CT Finsol, SA (Grup BBVA), i a la
resta de propietaris afectats per aquest sector SUD-1.2, Els Forns, a Palafrugell.
 
Tercer.- Notificar també aquest acord als Serveis Territorials d’Urbanisme de Girona,
als efectes adients.

20.- SOL•LICITUDS PRESENTADES PER GARATGE NOU, SA, REPRESENTADA
PEL SENYOR JORDI SABATÉ MAYOL, I  PER ARRELS CT FINSOL, SA (GRUP
BBVA),  REPRESENTADA  PER LA SENYORA  CECILIA  MORETTI  RODRÍGUEZ,
DEMANANT AMPLIACIÓ DE TERMINI PER A L’APORTACIÓ DE LES GARANTIES
PER DONAR  COMPLIMENT  A  L’ACORD  D’APROVACIÓ  DEFINITIVA DEL PLA
PARCIAL  DEL  SECTOR  SUD-1.10,  CA  L’OLEGUER,  A  PALAFRUGELL.  a)
Denegació. b) Deixar sense efecte l’acord del Ple Municipal de 27 de maig de
2009,  d’aprovació definitiva del Pla parcial  urbanístic del sector SUD-1.10,  Ca
L’Oleguer.-

Intervé el senyor Rangel manifestant que aquest és un punt que havia de passar en el
plenari anterior, i hi va haver una sol.licitud del grup de l'Entesa i vàrem creure oportú
valorar la possibilitat de retardar-lo durant un mes, i igual que el punt anterior, aquest
és també deixar sense efecte l'acord del Ple de l'Ajuntament de 27 de maig de 2009,
amb un afegitó, que és la denegació d'una sol.licitud de pròrroga de l'estat actual que
tenen en aquests moments, és a dir, la tramitació que tenen és fins l'aprovació del Pla
Parcial i el que han de fer per mantenir les garanties d'aquest Pla Parcial, s'han de
plantejar el pagament dels avals i les fiances corresponents. Això no s'ha fet, s'han
passat tots els calendaris, i en aquests moments, el que ells plantegen és la possibilitat
del manteniment de l'aval de cares al futur. Hi han hagut reunions amb els propietaris,
bàsicament amb el del Garatge Nou, en aquestes reunions se'ls hi ha plantejat i se'ls
hi ha explicat quines eren les intencions de l'Ajuntament, i en principi el compromís
que tenim amb ells és mantenir-los informats dels passos que anirem fent, sense que
ells  puguin,  en cap moment,  prescindir  de plantejar  solucions que ens portarien a
trobar  alternatives  a  la  situació  que  en  aquests  moments  l'objectiu  inicial  d'aquell
sector que tots vàrem plantejar com una eina important per Palafrugell, perquè ens
permetia desenvolupar un espai comercial potent, amb una activitat relacionada amb
l'automoció, a l'entrada de Palafrugell, té certes dificultats, atès el moment pel que està
passant  el  sector,  i  per  tant,  fins  que tot  això  no vagi  avançant,  possiblement  les
solucions hagin de passar per modificar també les característiques del sector i tocar
una mica els paràmetres, a fi i efecte que les possibilitats s'adaptin a les necessitats de
cadascun dels que intervenen en el sector, i per tant, avui el que faríem seria denegar
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la sol.licitud de pròrroga, i, igual que en el punt anterior, deixar sense efecte l'acord de
Ple municipal de 27 de maig de 2009.

- senyora Rivas: La meva intervenció és molt curta, és per agrair al senyor Rangel i per
agrair a l'equip de govern, el fet que deixessin aquest punt sobre la taula en el passat
Ple,  i  que  es  pogués  acabar  de  parlar  i  que  el  tornin  a  presentar  avui,  però  per
anunciar-los-hi que el nostre vot serà el de l'abstenció.

Tot seguit se sotmet a votació la proposta d'acord, per la qual cosa, en conseqüència:

Vist que en data de 20 de novembre de 2012, amb registre d’entrada núm. 15.569, el
senyor Jordi Sabaté Mayol, en representació de Garatge Nou, SA, i en resposta a la
Resolució de l’Alcaldia de 30 d’octubre de 2012, va sol·licitar una pròrroga d’un any per
a fer efectives a la Tresoreria Municipal les garanties derivades de l’acord d’aprovació
definitiva del Pla parcial del sector SUD.-1.10, Ca l’Oleguer, a Palafrugell,  pres pel Ple
Municipal a la sessió ordinària del 27 de maig de 2009, corresponent al 12% del valor
dels  costos  d’implantació  de  serveis  i  d’execució  de  l’obra  d’urbanització  d’aquest
sector.
 
Atès que en data 14 de desembre de 2012, amb registre d’entrada núm. 16.737, la
senyora Cecília  Moretti  Rodríguez,  en representació de Arrels CT Finsol  SA (Grup
BBVA), i en resposta a la citada Resolució de l’Alcaldia de 30 d’octubre de 2012, va
sol·licitar també una ampliació del termini concedit per l’Ajuntament per poder procedir
a la obtenció de les garanties corresponents al 12% del valor dels costos d’implantació
de serveis i d’execució de l’obra d’urbanització del sector SUD-1.10, Ca l’Oleguer, a
Palafrugell, i a la seva presentació a la Tresoreria Municipal.
 
Atès l’informe emès per l’Assessora Jurídica Municipal, Júlia Giró Val, en data 19 de
desembre de 2012, en relació a aquestes dues peticions, i a l’apartat “Antecedents”.,
manifesta el que es transcriu a continuació:
 
“Que en data 30 d’octubre de 2012 es dicta Resolució de l’Alcaldia amb número de
registre de sortida 13678 pel  qual  es requereix a les societats promotores del  Pla
Parcial del sector SUD- .10, Ca l’Oleguer, de Palafrugell per tal que en un termini de
10 dies hàbils aportin a la Tresoreria Municipal l’import de 187.157 euros en concepte
de garantia del 12% del  valor  dels costos d’implantació de serveis i  d’execució de
l’obra d’urbanització del sector, i donin compliment als altres requeriments detallats a
l’acord d’aprovació definitiva d’aquest Pla Parcial, amb la presentació del corresponent
projecte d’urbanització.
 
Així mateix, s’advertia que transcorregut el termini concedit amb aquesta finalitat sense
que  s’acrediti  el  seu  compliment,  la  tramitació  del  pla  restarà  sense  efecte  i  es
procedirà al seu arxiu definitiu.
 
Que en  data  27  de  maig  de 2009,  el  Ple  Municipal,  va  adoptar  l’acord  d’aprovar
definitivament  el  Pla  Parcial  del  sector  SUD-1.10,  Ca  l’Oleguer,  de  Palafrugell,
promogut  conjuntament  per  les  societats  Cetosmen,  SL,  Immobiliària  Pal  Beach  i
Garatge Nou, SA acord que va esser notificat a aquestes societats l’11 de juny de
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2009, amb el registre de sortida respectius núm. 9749, núm. 9748 i núm. 9747.
 
Atès que al mateix informe de l’Assessora Jurídica Municipal de 19 de desembre de
2012, i a l’apartat de “Fonaments de dret”, manifesta el que segueix:  
 
“Que, de conformitat disposa i preveu l’article 106 .3 del Decret legislatiu 1/2010, de 3
d’agost,  pel qual s’aprova el text refós de la Llei d’Urbanisme, modificat  per la Llei
3/2012:
 
3. La constitució de la garantia a què fa referència l’article 107.3 és condició d’eficàcia
de  l’executivitat  dels  plans  urbanístics  derivats  i  dels  projectes  d’urbanització
d’iniciativa  privada.  EL  termini  per  a  acreditar  la  constitució  de  al  garantia  davant
l’administració  urbanística  que  pertoqui  és  d’un  any.  transcorregut  aquest  termini
sense que s’hagi acreditat, l’administració ha de requerir a les persones obligades que
compleixin llur obligació i els ha d’advertir que, si no ho fan en el termini concedit amb
aquesta  finalitat,  la  tramitació  del  pal  resta  sense cap efecte,  d’acord  amb el  que
s’estableix per reglament.
 
L’article 107.3 del Decret legislatiu 1/2010, de 3 d’agost, modificat per la Llei 3/2012
estableix:
 
3. Per la publicació de l’acord de l’acord d’aprovació definitiva dels plans urbanístics
derivats  i  dels  projectes  d’urbanització  d’iniciativa  privada,  és  requisit  previ  que
s’asseguri l’obligació d’urbanitzar mitjançant la constitució de la garantia corresponent,
per l’import del 12% del valor de les obres d’urbanització.
 
Així mateix, l’article 89.3 del Decret legislatiu 1/2010, de 3 d’agost, diu textualment:
 
En tot cas, la paralització de l’expedient per causa imputable a la part promotora en
produeix la caducitat d’acord amb la legislació de procediment administratiu comú.”
 
Atès que,  a  títol  de conclusió,  i  d’acord  amb el  preceptes  legals  invocats,  havent
transcorregut els terminis establerts legalment així com el termini que s’ha concedit a
aquestes  parts  sense  que  s’hagi  donat  compliment  als  requeriments  detallats  en
l’acord  d’aprovació  definitiva  d’aquest  Pla  Parcial  ni  s’hagi  constituït  la  garantia
corresponent al 12% del valor de les obres d’urbanització la qual és condició d’eficàcia
de  l’executivitat  dels  plans  urbanístics  derivats  i  dels  projectes  d’urbanització,
l’Assessora  Jurídica  Municipal  estima que cal  considerar  la  tramitació  del  citat  Pla
parcial  sense efecte,  d’acord amb allò que disposa l’article 106.3 abans transcrit  i
procedir a l’arxiu definitiu de l’expedient.
 
Atès que  l’Ajuntament  ha  iniciat  els  treballs  de  redacció  del  nou  Pla  d’Ordenació
Urbanística  Municipal  (POUM),  de  Palafrugell,  fet  pel  qual  tampoc  es  considera
convenient accedir a la petició de pròrroga demanada pel senyor Jordi Sabaté Mayol i
per la senyora Cecília Moretti Rodríguez.
 
Atès  l’informe emès per  la  Comissió  informativa  d’urbanisme,  pla  de barris,  obres
públiques, serveis municipals i medi ambient, a la sessió del 21 de gener de 2013.
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Atès el dictamen sobre aquest expedient, emès per la Junta de Portaveus a la reunió
celebrada el 20 de febrer de 2013.

El  Ple  de  l'Ajuntament  acorda  per  majoria,  amb  els  vots  a  favor  dels  senyors
Fernàndez, Rocas, Rangel, les senyores Zaragoza i Mauri (PSC), els senyors Gomez,
Pujol, Prats, les senyores Frigola i Montalban (CiU), els senyors Sabrià, Vilà, Lledó, la
senyora Farrarons (ERC), i  el  senyor Guerra (PxC), total  quinze vots a favor;  i  les
abstencions de les senyores Rivas, Recio i el senyor Genover (Entesa), i la senyora
Galiana (PP), total quatre abstencions:

Primer.- Denegar  les  respectives  sol·licituds  presentades  pel  senyor  Jordi  Sabaté
Mayol,  en  representació  de  Garatge  Nou,  SA,  i  per  la  senyora  Cecília  Moretti
Rodríguez, en representació de Arrels CT Finsol, SA (Grup BBVA), on demanen una
pròrroga per aportar a la Tresoreria Municipal les garanties del 12% del valor dels
costos d’implantació de serveis i d’execució de l’obra d’urbanització del sector SUD-
1.10,  Ca  l’Oleguer,  a  Palafrugell,  d’acord  amb  el  contingut  de  l’informe  emès  per
l’Assessora Jurídica Municipal en data 19 de desembre de 2012.
 
Segon.- Deixar  sense  efecte  l’acord  del  Ple  Municipal  de  27  de  maig  de  2009,
d’aprovació definitiva del Pla parcial urbanístic del sector SUD-1.10, Ca L’Oleguer, a
Palafrugell, i procedir a l’arxiu d’aquest expedient.
 
Tercer.- Notificar  aquest  acord  a  Garatge  Nou,  SA,  representat  pel  senyor  Jordi
Sabaté  Mayol,  a  Arrels  CT Finsol,  SA (Grup  BBVA),  representada per  la  senyora
Cecília Moretti Rodríguez, i a la resta de propietaris i afectats per aquest sector SUD-
1.10, Ca l’Oleguer, a Palafrugell.
 
Quart.- Notificar també aquest acord als Serveis Territorials d’Urbanisme de Girona,
als efectes adients.

21.-  ADHESIÓ  AJUNTAMENT  DE  PALAFRUGELL  AL  CONVENI  MARC  DE
COL·LABORACIÓ  ENTRE  AGÈNCIA  DE  RESIDUS  DE  CATALUNYA  I  LES
ENTITATS GESTORES SIG DE RAEE (2013-2017).- Aprovació.-

Intervé el senyor Rangel manifestant que el conveni marc del RAEE no és res més que
un d'aquests noms estranys que surten en el món relacionat amb els residus, són els
residus d'aparells elèctrics i electrònics i que en el moment que hi ha un espai com una
Deixalleria,  que  té  capacitat  de  separar  les  fraccions  que  es  produeixen  a  dins
d'aquests tipus de residus, hi ha dues grans categories, que és separar-ho en tres
fraccions o en cinc fraccions, i en funció d'això et demanen que tu facis o una cosa o
l'altra, i et posen un preu de la valorització dels productes que vagis separant i vagis
portant  a  un  centre  de  gestió  i  de  tractament.  Donat  que  ja  estàvem  adherits  a
l'anterior conveni de 2007, aquest any 2012 s'ha signat un altre conveni, amb validesa
2013 – 2017, i el que ens han sol.licitat des de l'Agència de Residus, és aquest acord
del plenari per la sol.licitud d'adhesió a aquest conveni, que és el punt que portem avui
a aprovació.

Tot seguit se sotmet a votació la proposta d'acord, per la qual cosa, en conseqüència:

Acta del Ple de 26 de febrer de 2013 45



Ajuntament de Palafrugell

Atès que el Reial decret 208/2005 sobre aparells elèctrics i electrònics (AEE) i la gestió
ambiental dels seus residus estableix que la responsabilitat d’assegurar la bona gestió
dels residus d’aparells elèctrics i electrònics (RAEE) correspon als productors d’AEE
(les  persones  físiques  o  jurídiques  que  posen  els  AEE per  primera  vegada  en  el
mercat)  i  que aquests poden complir  amb les seves obligacions participants en un
Sistema Integrat de gestió (SIG).

Atès que l’article 7.2 del Reial Decret 208/2005, de 25 de febrer, preveu la participació
de les entitats locals en els sistemes integrats de gestió de residus d’aparells elèctrics i
electrònics, mitjançant l’adhesió al Conveni de col·laboració signat entre els sistemes
integrats de gestió i les comunitats autònomes.

Atès que l’any 2007 l’Ajuntament  de Palafrugell  es  va adherir  en el  conveni  entre
l’Agència de Residus de Catalunya i les entitats gestores dels SIG, per tal de garantir
el compliment del Reial Decret 208/2005. 

Atès que  el 10 de juliol de 2012 es va signar un nou conveni marc de col·laboració
entre l’Agència de Residus de Catalunya i les entitats gestores dels SIG de RAEE per
al període 2013-2017.

Atès que aquest conveni facilita als ens locals la percepció dels costos addicionals que
els  comporta  recollir  selectivament  i  emmagatzemar  els  RAEE  i  que  correspon
sufragar als productors. En concret les compensacions als ens locals que contempla
aquest nou conveni són les següents:

 Import fix per tona de RAEE gestionada
Sistemes d’emmagatzematge 2013 2014 2015 2016 2017 
Opció A (5 fraccions) 91,50 €/t 93,00 €/t 94,50 €/t 96,00 €/t 96,00 €/t
Opció B (3 fraccions) 45,75 €/t 46,50 €/t 47,25 €/t 48,00 €/t 48,00 €/t
 
Atès  que l’Ajuntament  es  va adherir  en l’anterior  conveni  per  fer  la  recollida  de  5
fraccions de RAEE i  la gestió i  el  funcionament ha estat  satisfactori  durant  aquest
període.

Atès que a la Deixalleria de Palafrugell hi ha suficient espai per separar les 5 fraccions
de RAEE i la compensació econòmica als ens locals és més elevada si es realitzen les
recollides  per  les  5  fraccions  descrites  en  el  conveni  marc  de  col·laboració  entre
l’Agència de Residus de Catalunya i les entitats gestores dels SIG de RAEE.

El Ple de l'Ajuntament acorda per unanimitat :

Primer.-  Sol·licitar l’adhesió de l’Ajuntament de Palafrugell per a la recollida de les 5
fraccions al nou conveni de col·laboració entre l’Agència de Residus de Catalunya i les
entitats gestores dels sistemes integrats de gestió (SIG) de residus d’aparells elèctrics
i electrònics (RAEE) per al període 2013-2017.

Segon.-  Notificar  aquest  acord a l’Agència de Residus de Catalunya i  a l’empresa
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Gestió Ambiental de Residus SL. 

22.-  MOCIÓ  DEL  GRUP  MUNICIPAL  D'ESQUERRA  REPUBLICANA  DE
CATALUNYA,  PROPOSANT  LA  MODIFICACIÓ  DEL  REGLAMENT  D'HONORS,
DISTINCIONS I PROTOCOL DE PALAFRUGELL.- Aprovació.-

El senyor Vilà llegeix la moció que, copiada textualment, diu així:

“Exposició de motius:

Palafrugell té estipulat un  Reglament d’honors, distincions i protocol de l’Ajuntament
de Palafrugell per distingir a persones o entitats en els casos que hi està definit.
 
Segons aquest reglament, a l’article 2n del Capítol I les distincions són les següents:
 
1.      Títol de Fill Predilecte de la Vila de Palafrugell
2.      Títol de Fill Adoptiu de la Vila de Palafrugell
3.      Títol de Visitant Il·lustre de la Vila de Palafrugell
4.      Nomenament  de Membre  Honorari  de la  Corporació  Municipal  de Palafrugell
(Alcalde o Regidor Honorari)
5.      Medalla d’Honor de la Vila de Palafrugell
6.      Medalla d’Argent de la Vila de Palafrugell
 
La  concessió  d’algunes  d’aquestes  distincions  ve  establerta  pel  reglament  que  ho
regula i com defineix el propi reglament són les de més alt rang d’aquest Ajuntament.

Actualment, segons consta a la web corporativa de l’Ajuntament de Palafrugell, hi ha
un fill  adoptiu,  dos  fills  predilectes  i  s’han  entregat  dues medalles  d’argent  i  dues
medalles d’honor.

Aquests darrers anys a Palafrugell  s’han celebrat  aniversaris d’associacions locals,
d’empreses arrelades al municipi, altres premis tant personals com comunitaris i per
part d’aquest Ajuntament només ha tingut la possibilitat de reconèixer-ho a través de
felicitacions de junta de govern i de plenari. Una altra opció ha estat proposar-los per la
medalla de Sant Jordi i desitjar la concessió d’aquesta preuada distinció.

Creiem necessari poder donar suficient reconeixement a aquests d’una manera més
àmplia per això es presenten la següent

Proposta d'acord:

1-     Que aquest consistori revisi i modifiqui l’actual reglament creant noves distincions
d’altre rang per poder felicitar i reconèixer a persones i institucions del municipi per
distingir-los tal com seria oportú.

2-     Que es concedeixin de manera retroactiva a les persones i institucions que ens
els darrers anys hagin pogut ser mereixedores de les noves distincions que es creïn.”
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Continua el  senyor Vilà, que el que aquesta moció presenta, en primer lloc, també
revisar els criteris de les distincions actuals, que si es creuen obsoletes, que no es
poden  donar  gairebé  mai,  també es  podria  revisar.  La  intenció  és  que  no  quedin
oblidats en els temps, dins els registre de Juntes de Govern i tinguin un lloc destacat
en  els  registres  de  l'Ajuntament.  Posaré  un  exemple,  50  anys  de  les  Festes  de
Primavera, es varen felicitar per la Junta de Govern, es va demanar la Creu de Sant
Jordi,  i  potser  quedarà  aquí.  Cinquanta  anys  de  l'AVAC,  el  mateix;  125  anys  del
Fraternal,  el  mateix,  també  podríem  parlar  d'establiments  privats  del  municipi,  la
intenció  és  que  quedin  registrats,  que  quedin  nomenats,  quedin  distingits  d'una
manera o altra. Com s'ha de fer?, revisant tot el Reglament d'Honors, per tant, per això
ho portem a plenari, perquè es pugui modificar aquest Reglament.

- senyor Rocas: Ja li avanço que li demanarem la retirada de la moció i ara intentaré
explicar-li el perquè pensem que l'haurien de retirar. 
A la proposta d’acord, malgrat que hi ha dos acords, s'ens demanen bàsicament tres
coses, d'unad’una banda la revisió i  modificació de l’actual  reglament,  de l’altre,  la
creació de noves distincions d’aquelles que ja existeixen actualment, i un tercer acord
ens  demana  la  possibilitat  de  concedir  de  manera  retroactiva  aquestes  noves
distincions a aquelles persones i institucions que en puguin ser mereixedores.
Pel que fa a la revisió i modificació de l’actual reglament, no pensem que calgui doncs
el reglament està prou actualitzat, l’actual Reglament d’honors, distincions i protocol de
l’Ajuntament de Palafrugell fou aprovat en el Ple de 30 de novembre de 2005, i fou
revisat en la seva totalitat i parcialment modificat en el seu article 12, en concret el que
fa  referència  a  la  Medalla  de  Palafrugell  i  les  seves  categories,  en  el  Ple  de
l’Ajuntament de 22 de juny de 2009, ara fa tres anys i mig.
Pel que fa a la segona proposta que ens fan, que és la creació de noves distincions
d'aquelles que ja existeixen, el que li voldríem dir és que les distincions estipulades en
el Reglament d’honors, distincions i protocol de l’Ajuntament de Palafrugell són, com ja
s’ha dit, els títols de: Fill predilecte, Fill adoptiu, Visitant il·lustre, Membre honorari de la
Corporació,  Medalla  d’honor  i  Medalla  d’argent.  La  concessió  de  totes  aquestes
distincions, i no d’algunes com vostès diuen en la seva exposició de motius, venen
establertes pel Reglament que les regula, el qual alhora les defineix i classifica per
rang  de  distinció.  Evidentment,  les  majors  distincions  són  les  de  Fill  Predilecte  i
Adoptiu, atorgades fins avui a Josep Torres i Jonama i Josep Pla Casadevall, com a
Fills predilectes, i a Modest Cuixart Tàpies com a Fill adoptiu.
Pel que fa a la Medalla municipal o Medalla de Palafrugell, el Reglament defineix dues
categories : la Medalla d’Honor, en el grau més elevat, la concessió de la qual s’haurà
de fer per acord de la majoria absoluta del Ple i que fins avui s’ha atorgat a l’Escola
Vedruna pels seus 125 anys, i  al  Futbol Club Palafrugell  pels seus 100 anys. Una
distinció, com veiem, més enfocada a institucions.
La Medalla d’Argent  és la segona categoria de Medalla municipal,  de menor rang,
també és competència del  Ple però per a la seva concessió només cal  la majoria
simple de regidors. Tal com especifica el Reglament en el seu article 15è, la medalla
d’argent  es  destina  específicament  a  aquelles  persones  que  destaquin  pels  seus
mereixements en el terreny social, de la cultura, de l’art o l’esport, i que mantinguin
algun  tipus  de  vinculació,  evidentment,  amb  el  municipi.  A  hores  d’ara  ha  estat
atorgada a Antonio Miguel i a Albert Rocas per la seva participació als jocs olímpics de
2008. De fet, com veiem aquesta distinció, tal com s’especifica en el Reglament, va
dirigida a poder distingir persones.
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Dit  això,  pensem,  a  diferència  del  que  vostès  proposen,  que  les  dues  distincions
referides: Medalla d’or i Medalla d’argent, amb el seu ventall de possibilitats, permeten,
tal com estan plantejades actualment, poder felicitar i reconèixer de manera eficient
qualsevol  institució i  persona del  municipi.  En conseqüència,  no creiem que calgui
crear noves distincions que se sumin al catàleg ja existent. Tanmateix, existeixen, com
saben  i  també  diuen  a  l'exposició  de  motius,  una  altra  possibilitat  de  distinció
alternativa, que és la felicitació de JGL, utilitzada també amb profusió i habitud, i la
felicitació en el plenari; portava una llista de felicitacions que ha fet la Junta de Govern
en el darrer any però penso que no cal dir-la, així com la sol·licitud de Creu de Sant
Jordi que també ha estat emprada amb assiduïtat.
El tercer punt que vostès proposaven com a acord  seria la possibilitat de concedir de
manera retroactiva aquestes noves distincions. Pel que fa a aquesta proposta, tal com
està proposada tampoc la podem acceptar, doncs l’equip de govern entén, com ja s’ha
dit,   que  no  calen  noves  distincions.  Altra  cosa  és  que s’estudií  la  possibilitat  de
distingir a alguna institució o persona de manera retroactiva amb les possibilitats de
distinció actuals.  
A tal fi, el que proposaríem seria la retirada de la moció i la creació d’una Comissió on
estiguessin  incorporats  tots  els  grups  del  consistori,  i  que,  per  fer-ho  fàcil,  podria
correspondre  a  la  Comissió  de  Serveis  a  les  Persones  o  la  mateixa  Comissió  de
Nomenclàtor,  si  s’escau,  per  tal  que  proposes  a  la  Junta  de  Portaveus  possibles
candidats a merèixer alguna de les distincions que regula l’actual Reglament d’honors i
distincions, tant a títol retroactiu com en el futur.

- senyor Vilà: Entenc perfectament tot això que ha expressat, les quatre medalles que
s'han donat, es varen donat totes en el mandat anterior, jo crec que hi ha hagut prou
oportunitat en el seu mandat, hi ha hagut prou efemèrides per poder reconèixer. Si
això ha de servir per, de manera retroactiva, com qui diu els 125 anys del Fraternal,
poder-los-hi concedir, em sembla molt bé. 
Pel que fa a retirar la moció, estaríem d'acord en poder-ho acceptar, però voldria que
en un termini curt de temps ens poguessin trobar i poguéssim debatre tots aquests
punts,  si  hem de  millorar  el  funcionament  o  introduir-ho  a  dins  d'alguna  comissió
perquè no ens passi que totes aquestes efemèrides ens passin per alt, molt bé que
estiguin reconegudes per Junta de Govern i pel plenari però crec que també n'hi ha
hagut alguna que ha quedat una mica a l'aire. Per tant, accepto la proposta de retirada
i en la propera trobada ho acabem de lligar i si cal la tornaríem a presentar.

- senyor Fernàndez: En tot cas, en la propera Comissió Informativa de Serveis a les
persones,  podem parlar-ne i  a  partir  d'aquí  crear una mica el  mecanisme de com
canalitzen les peticions que puguin fer els diferents grups, per decidir quines persones
o entitats  del  municipi.  Per  tant,  com que  s'accepta  la  renuncia  per  part  del  grup
proponent, donem el tema per debatut.

En  conseqüència  es  retira  la  moció  presentada  pel  grup  municipal  d'Esquerra
Republicana  de  Catalunya  proposant  la  modificació  del  Reglament  d'Honors,
distincions i protocol de l'ajuntament de Palafrugell.

23.-  MOCIÓ  INSTITUCIONAL  DE  SUPORT  A  LA  INICIATIVA  LEGISLATIVA
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POPULAR  PER  LA  REGULACIÓ  DE  LA  DACIÓ  EN  PAGAMENT,  LA
PARALITZACIÓ DELS DESNONAMENTS I EL LLOGUER SOCIAL.- Aprovació.-

Copiada textualment la moció, diu així:

“Exposició de motius:

El  creixement  de  l’economia  catalana  ha  estat  lligat,  en  els  darrers  anys,  a  la
construcció de l’habitatge i la inflació de l’activitat immobiliària. El trencament d’aquest
cicle econòmic ha provocat una forta crisi en el sector, que ha produït acomiadaments
massius de treballadors i de treballadores, la pèrdua d’importants recursos privats i
públics i,  el que és encara més greu, la pèrdua de l’habitatge habitual a milers de
famílies catalanes, condemnant a la vegada a desenes de milers de persones a una
situació d’alt risc social per causa del sobreendeutament.
 
Avui dia la principal causa d’endeutament de les famílies al nostre país és el crèdit
hipotecari. Cal una intervenció urgent de les administracions públiques per tal de fer
front als efectes de l’actual i creixent problemàtica i cal, també, la reforma del marc
legal vigent pel tal de reduir les situacions de sobreendeutament, limitant els efectes
d’aquesta situació en la renda familiar per evitar que esdevingui un factor d’exclusió
social. 
 
Per tal que es pugui planificar la intervenció ordenada de les administracions públiques
responsables per llei de garantir el dret d’accés a l’habitatge al conjunt dels ciutadans
que ho necessitin  és  necessari  procedir,  també de forma immediata,  a  la  reforma
legislativa  que  impedeixi  el  desnonament  del  seu  habitatge  habitual  a  aquelles
persones i famílies deutores, que per raons alienes a la seva voluntat no puguin fer
front  als  deutes  hipotecaris,  garantint-los  un  lloguer  social,  ja  sigui  en  el  mateix
habitatge o en un altre.
 
Ens cal per això el ferm compromís del Govern de l’Estat per dur a terme les reformes
legislatives pertinents i del Govern de la Generalitat per tal de posar en funcionament
el  màxim de recursos  i  mitjans per  a  garantir  la  mediació  pública  entre  deutors  i
creditors  i  l’accés  a  un  habitatge  en  règim  de  lloguer  a  les  persones  i  famílies
afectades. El Govern de Catalunya, a la vegada, ha de cooperar de manera activa
amb les administracions locals i  les entitats cíviques i socials que treballen amb el
mateix objectiu.  
 
Fruit del treball  establert  amb les organitzacions socials del país,  estem plenament
convençuts que l’únic camí per cercar sortides als sectors socials més vulnerables pel
que fa al dret de l’habitatge, és la creació de grans acords de diàleg social capaços de
sustentar l’acció de govern solidària i de cohesió social que faci efectiu el dret d’accés
a un habitatge digne al conjunt de catalans i catalanes.
 
Per tot això, donem el nostre suport a la Iniciativa Legislativa Popular per a la regulació
de la dació en pagament, la paralització dels desnonaments i  el  lloguer social i  es
proposa al Ple:   

Proposta d'acord:
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1.      Instar  el  Govern  de  l’Estat  a  que,  arran  de  les  signatures  recollides  a  tota
Espanya, que superen amb escreix i validen la ILP, presenti de forma urgent a les
Corts Generals un projecte de llei que incorpori la dació en pagament a l’ordenament
jurídic, en els casos  que afecti la residència habitual.
 
2.      Instar el Govern de l’Estat a dur a terme les reformes legislatives que impedeixin
el sobreendeutament de famílies i persones i que, a la vegada, els garanteixi el dret
constitucional i estatutari d’accés a l’habitatge. 
 
3.      Instar el Govern de l’Estat a fer les modificacions legals necessàries per tal de
que,  en  els  casos  de  l‘habitatge  habitual,  quedi  suspesa  l’execució  hipotecària  a
aquelles persones i/o famílies sense ingressos i que es troben en una  situació de risc
d’exclusió acreditada pels serveis públics d’atenció social,  per un període no inferior a
dos  anys,  que  permeti,  a  la  vegada,  dur  a  terme  les  mesures  d’atenció  a  dites
persones i famílies a fi i efecte d’un reallotjament segur i assequible.
 
4.      Instar el Govern de l’Estat a establir un marc estatal de mesures necessàries, de
comú acord amb les comunitats autònomes, per tal que les persones desnonades o
amb risc de desnonament comptin amb els ajuts necessaris per accedir a un habitatge
de lloguer, i/o tinguin dret a optar, si s’escau amb la mediació de l’administració pública
davant amb les entitats financeres, per tal que puguin romandre a l’habitatge hipotecat
en règim de lloguer o d’usdefruit durant un període determinat fins a l’obtenció d’un
nou habitatge. 
 
5.      Instar el Govern de la Generalitat, mitjançant l’Agència Catalana de l’Habitatge, a
establir de forma urgent un programa de mesures, coordinades amb el món local, de
seguiment a les persones i/o famílies en situació de desnonament, garantint el seu
reallotjament en nous habitatges en règim de lloguer assequible, així com de suport i
assistència jurídica i financera a les famílies i/o persones que estan en situació de risc
de perdre el seu habitatge per deute hipotecari, ampliant els recursos del Servei Públic
d’Atenció a les Persones que pateixen aquesta situació (OFIDEUTE).
 
6.      Instar el Govern de la Generalitat a establir un marc estable de coordinació amb
les  administracions  locals  que  en  aquests  moments  estan  assumint  l’impacte
socioeconòmic dels processos de desnonament de famílies a les nostres ciutats.
 
7.      Fer arribar aquest acord al President de la Generalitat de Catalunya, a la Mesa
del  Parlament  de Catalunya,  al  Ministeri  de Fomento,  a  les  Mesa del  Congrés  de
Diputats i del Senat, etc.” 
 

Intervé el senyor Fernàndez manifestant que aquest és un tema de prou actualitat,
abans d'entrar en aquest plenari hem tingut una trobada de la Taula d'Habitatge, on
s'ha posat  de manifest  dues coses,  la  gran preocupació que existeix  al  voltant  de
l'habitatge i també el compromís clar de la Taula i de les formacions polítiques que hi
érem, de ser capaços d'intentar  ajudar i  que en alguns casos segurament haurem
d'assumir coses que no ens pertoquen, però en el cas de l'Ajuntament, pensem que
cal estar a l'alçada de les circumstàncies. La moció té set punts, jo penso que faré un
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resum en blocs, primer el que pretén és, evidentment afegir-nos a aquest suport a
aquest  a  iniciativa  popular  que  s'ha  presentat  al  Congrés  i  que  va  ser  finalment
aprovada per tots els diputats, excepte un, si no ho recordo malament, un del PP, un
tal Verde Aldea o similar, que va votar en contra o es va abstenir, i el que pretén, és
per un costat proposar reformes alternatives que permetin la dació en pagament dins
el  propi  ordenament jurídic,  fins i  tot  en alguns casos de forma retroactiva,  també
permet que l'estat faci reformes legislatives per tal de garantir que no hi hagi situacions
d'un  sobreendeutament  de  les  famílies,  que  segurament  que  ha  sigut  el  que  ha
provocat, entre altres coses, la situació actual. Normatives en relació a garantir el dret
a l'habitatge i per tant això implica també que quedin suspeses totes les execucions
hipotecàries que estan en aquest  moment  en marxa,  i  l'altre  bloc de mesures  fan
referència també a garantir l'habitatge social, no n'hi ha prou amb parar el deute i que
aquesta família pugui deixar l'habitatge i se'l quedi el banc, sinó que a continuació hi
ha d'haver un habitatge social perquè la família que realment deixa l'habitatge perquè
es fa l'opció de dació en pagament, finalment el que vol també és un habitatge, per
tant  cal  propiciar  també l'habitatge social.  I  un tercer  o quart  bloc  de mesures  en
relació a aquests set punts, parla molt  de la cooperació, la necessitat de cooperar
entre  administracions  tant  centrals  com autonòmiques com locals,  cal  que  en  tots
aquests  processos els  Ajuntaments  hi  siguem presents,  entre  altres  coses  perquè
coneixem la realitat del municipi, coneixem la realitat de les famílies i en aquest cas,
Serveis Socials segur que pot fer una gran aportació per determinar totes les diferents
situacions que tenim, per tant, penso que és una moció de màxim actualitat, pensem i
així també ho hem decidit a la taula, que com més unanimitat es produeixi en aquest
aspecte i més pressió puguem fer les entitats financeres segurament que cada vegada
ho  tindran  més  difícil  per  intentar  resoldre-ho  pel  seu  compte,  per  tant,  com més
adhesions puguem tenir a aquestes propostes, segur que hi sortirem guanyant tots i,
sobretot, sortiran guanyant les famílies que estan en un estat bastant complicat 

-  senyor  Guerra:  Indiscutiblement  el  nostre  vot  serà  a  favor  d'aquesta  moció,  no
obstant això m'agradaria, després d'haver-ho rellegit vàries vegades, i torno a insistir,
estem d'acord amb la proposta que vostès fan, hi trobem a faltar, potser, una mica
més de pressió sobre un cert aspecte que és amb el tema del lloguer social. Vostè que
ha estat present a la taula d'habitatge ha manifestat que els acords marc als quals s'ha
arribat,  són  realment  insuficients  perquè  les  persones  que  es  veuen  en  aquesta
situació de desnonament, puguin ser factibles d'incloure's dins les opcions que tant la
Generalitat com el Govern ha posat sobre la taula, de fet és gairebé impossible trobar
gent que reuneixi les condicions per poder-hi accedir, de tal manera que potser el meu
suggeriment seria que s'afegís a aquesta proposta, d'una manera més sòlida.
L'altre punt, que potser jo estic equivocat, però amb el tema de la dació en pagament,
fins ara el que havien estat fent les entitats bancàries, no totes però una gran majoria,
encara  que  es  faci  efectiva  la  dació,  estan  cobrant  les  despeses  de  judici,  de
secretaria, de burocràcia, i en el cas de dues més que conegudes i anomenades a
tothora, estaven fins i tot cobrant interessos abusius. Potser, indiscutiblement el suport
dels  grups  és  inestimable,  però  també  potser  estaria  més  enfocat  a  poder  variar
aquests barems que fan servir per tal d'adequar-los a què realment siguin factibles.

- senyora Galiana:  Des del  meu grup hi  donarem suport  perquè és evident que la
situació en la qual ens trobem actualment, és un a situació límit, hi ha moltes famílies
que estan en una situació de desesperació i  el  que no podem vulnerar és un dret
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fonamental com és el dret a la vivenda, i alguna situació provisional, veig que la moció
proposa unes solucions provisionals, per resoldre o una mica per parar el cop. A mi
m'agradaria  anar  més  enllà  i  fer  un  profunda reflexió  dels  grans  errors  que s'han
comès i que fa que ara s'hagin de fer aquest pedaços en els quals cap part hi surt
beneficiada, el que sí que s'hauria de fer és una reforma clara de la Llei hipotecària i
de tot el que ha passat, per portar-nos a aquesta situació catastròfica, i anar més enllà,
i fer Llei i prendre mesures perquè una situació així no es torni a donar mai més.

- senyora Rivas: Des de l'Entesa ens agrada, ens agrada i molt aquesta moció, de fet
l'Entesa  presentava  ja  el  mes  de  novembre  una  moció  també  per  prevenir  els
desnonaments, i que finalment fou reconvertida en una moció institucional perquè tots
hi estàvem d'acord. A mi m'agradaria, al respecte d'aquesta moció, dir dues coses molt
senzilles.  Una,  em llegia  que havíem dit  en la  moció del  mes de novembre,  quan
nosaltres  proposàvem  aquesta  per  prevenir  els  desnonaments,  i  dèiem  que  els
desnonaments són la conseqüència de la crisi que estem patint i que està creant una
situació d'alarma social. Vostè senyor Alcalde ho deia també, però a més a més crec
que  una  de  les  situacions  greus  és  que  la  Unió  europea  ja  ha  expressat  que  la
normativa espanyola sobre les execucions hipotecàries vulnera la normativa europea,
amb la qual cosa això ens porta a dir que trobem que la tasca que ha fet la Plataforma
d'Afectats per la Hipoteca i el moviment social que hi ha hagut al respecte, jo crec que
pocs se n'han vist d'aquesta mena per presentar la ILP, fa que en aquests moments,
que des d'aquest Ajuntament,  puguem donar suport  a la ILP, estem donant suport
també a tota aquesta gent que s'ha mobilitzat, dia a dia, i que ha fet aquesta recollida
importantíssima de signatures com gairebé mai s'havia vist. Per tant, el que nosaltres
proposaríem i veiem que tothom hi està d'acord, és que per tenir més força, igual que
la moció que nosaltres varem presentar  el  mes de novembre,  va esdevenir  moció
institucional, ens agradaria que aquesta també fos institucional.

- senyor Sabrià: Ens semblaria bé si el grup que l'ha presentat té a bé que es convertís
en institucional. Està clar que és un tema que durant els darrers anys tant Iniciativa
com Esquerra hi han anat al darrera i ho han presentat reiterades vegades a Madrid,
crec  que ara té  el  suport  necessari.  A nosaltres ens preocupa,  per  intentar  portar
quelcom diferent del que s'ha dit fins ara i no repetir-nos, el format que tenen les ILP al
Congrés,  en el  qual,  el  grup proposant  no la pot retirar  en el  cas que no es trobi
còmode amb el redactat final, i per tant, tot i l'entusiasme de la nostra regidora del PP,
ens preocupa que aquest entusiasme no es pugui repetir en el Congrés i que això
quedi molt  per sota,  per tant,  la força que li  puguem donar des de les institucions
locals, que com bé hem vist no fa massa estona, quan estàvem reunits, al final és
sobre qui recauen les solucions de proximitat, crec que serà positiva i ens agradaria
pensar que aquestes mocions que moltes vegades cauen en l'oblit, poden ser útils per
augmentar la pressió, per tal que el redactat d'aquesta ILP no es modifiqui de com la
varen presentar els seus proposants.   

-  senyor  Fernàndez:  És  veritat  això  que  diu  senyor  Sabrià,  és  evident  que  el
Reglament  del  Congrés,  una  vegada  està  admesa  a  tràmit,  no  permet  al  grup
proponent que si fruit de la tramitació queda desdibuixada del tot, la pugui retirar, per
tant, ens podem trobar, que millor que no fos així, que del que surti finalment se sembli
poc al principi. Jo crec que aquestes propostes com les que estem fent avui, ajuden a
donar suport  a què els diferents grups polítics se n'adonin que la situació és molt
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complicada.  Els  grups proponents no tenen cap problema amb que la  moció sigui
institucional, per tant, penso que és una mostra també d'un missatge clar del que és
l'Ajuntament,  aquest  Consistori,  que  fa  una  aposta  clara  per  actuar  en  un  tema
concret,  i  també d'aquesta  manera donem suport,  com ha dit  la  senyora Rivas,  a
aquesta plataforma, que ha fet una gran tasca i que segurament que és la responsable
que en aquests moments, en la societat civil i les entitats financeres, sobretot, hi hagi
aquest  debat  importantíssim, per tant,  si  la  fem institucional  també llencem aquest
missatge, i segurament que la pròpia taula d'haitatge també ens ho agrairà, perquè
allà hi estem tots representants, per tant, cap problema amb que sigui institucional,
recollint l'aportació que ha fet la senyora Rivas, i que el senyor Sabrià també s'hi ha
afegit, suposo que la resta de formació no hi tenen cap problema, tampoc, per tant,
donem el debat per tancat i convertim aquesta moció en institucional.

Tot seguit se sotmet a votació la moció institucional de suport a la iniciativa legislativa
de la dació en pagament, la paralització dels desnonaments i el lloguer social, per la
qual cosa, en conseqüència:

Vista la moció institucional de suport a la iniciativa legislativa de la dació en pagament,
la paralització dels desnonaments i el lloguer social, l'exposició de motius de la qual,
diu així:

El  creixement  de  l’economia  catalana  ha  estat  lligat,  en  els  darrers  anys,  a  la
construcció de l’habitatge i la inflació de l’activitat immobiliària. El trencament d’aquest
cicle econòmic ha provocat una forta crisi en el sector, que ha produït acomiadaments
massius de treballadors i de treballadores, la pèrdua d’importants recursos privats i
públics i,  el que és encara més greu, la pèrdua de l’habitatge habitual a milers de
famílies catalanes, condemnant a la vegada a desenes de milers de persones a una
situació d’alt risc social per causa del sobreendeutament.
 
Avui dia la principal causa d’endeutament de les famílies al nostre país és el crèdit
hipotecari. Cal una intervenció urgent de les administracions públiques per tal de fer
front als efectes de l’actual i creixent problemàtica i cal, també, la reforma del marc
legal vigent pel tal de reduir les situacions de sobreendeutament, limitant els efectes
d’aquesta situació en la renda familiar per evitar que esdevingui un factor d’exclusió
social. 
 
Per tal que es pugui planificar la intervenció ordenada de les administracions públiques
responsables per llei de garantir el dret d’accés a l’habitatge al conjunt dels ciutadans
que ho necessitin  és  necessari  procedir,  també de forma immediata,  a  la  reforma
legislativa  que  impedeixi  el  desnonament  del  seu  habitatge  habitual  a  aquelles
persones i famílies deutores, que per raons alienes a la seva voluntat no puguin fer
front  als  deutes  hipotecaris,  garantint-los  un  lloguer  social,  ja  sigui  en  el  mateix
habitatge o en un altre.
 
Ens cal per això el ferm compromís del Govern de l’Estat per dur a terme les reformes
legislatives pertinents i del Govern de la Generalitat per tal de posar en funcionament
el  màxim de recursos  i  mitjans per  a  garantir  la  mediació  pública  entre  deutors  i
creditors  i  l’accés  a  un  habitatge  en  règim  de  lloguer  a  les  persones  i  famílies
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afectades. El Govern de Catalunya, a la vegada, ha de cooperar de manera activa
amb les administracions locals i  les entitats cíviques i socials que treballen amb el
mateix objectiu.  
 
Fruit del treball  establert  amb les organitzacions socials del país,  estem plenament
convençuts que l’únic camí per cercar sortides als sectors socials més vulnerables pel
que fa al dret de l’habitatge, és la creació de grans acords de diàleg social capaços de
sustentar l’acció de govern solidària i de cohesió social que faci efectiu el dret d’accés
a un habitatge digne al conjunt de catalans i catalanes.
 
Per tot això, donem el nostre suport a la Iniciativa Legislativa Popular per a la regulació
de la dació en pagament, la paralització dels desnonaments i el lloguer social 

El Ple de l'Ajuntament acorda per unanimitat:

Primer.- Instar el Govern de l’Estat a que, arran de les signatures recollides a tota
Espanya, que superen amb escreix i validen la ILP, presenti de forma urgent a les
Corts Generals un projecte de llei que incorpori la dació en pagament a l’ordenament
jurídic, en els casos  que afecti la residència habitual.
 
Segon.- Instar  el  Govern  de  l’Estat  a  dur  a  terme  les  reformes  legislatives  que
impedeixin  el  sobreendeutament  de  famílies  i  persones  i  que,  a  la  vegada,  els
garanteixi el dret constitucional i estatutari d’accés a l’habitatge. 
 
Tercer.- Instar el Govern de l’Estat a fer les modificacions legals necessàries per tal de
que,  en  els  casos  de  l‘habitatge  habitual,  quedi  suspesa  l’execució  hipotecària  a
aquelles persones i/o famílies sense ingressos i que es troben en una  situació de risc
d’exclusió acreditada pels serveis públics d’atenció social,  per un període no inferior a
dos  anys,  que  permeti,  a  la  vegada,  dur  a  terme  les  mesures  d’atenció  a  dites
persones i famílies a fi i efecte d’un reallotjament segur i assequible.
 
Quart.- Instar el Govern de l’Estat a establir un marc estatal de mesures necessàries,
de comú acord amb les comunitats autònomes, per tal que les persones desnonades o
amb risc de desnonament comptin amb els ajuts necessaris per accedir a un habitatge
de lloguer, i/o tinguin dret a optar, si s’escau amb la mediació de l’administració pública
davant amb les entitats financeres, per tal que puguin romandre a l’habitatge hipotecat
en règim de lloguer o d’usdefruit durant un període determinat fins a l’obtenció d’un
nou habitatge. 
 
Cinquè.- Instar  el  Govern  de  la  Generalitat,  mitjançant  l’Agència  Catalana  de
l’Habitatge, a establir de forma urgent un programa de mesures, coordinades amb el
món local,  de  seguiment  a  les  persones  i/o  famílies  en  situació  de  desnonament,
garantint el seu reallotjament en nous habitatges en règim de lloguer assequible, així
com de suport i assistència jurídica i financera a les famílies i/o persones que estan en
situació de risc de perdre el seu habitatge per deute hipotecari, ampliant els recursos
del Servei Públic d’Atenció a les Persones que pateixen aquesta situació (OFIDEUTE).
 
Sisè.- Instar el Govern de la Generalitat a establir un marc estable de coordinació amb
les  administracions  locals  que  en  aquests  moments  estan  assumint  l’impacte
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socioeconòmic dels processos de desnonament de famílies a les nostres ciutats.
 
Setè.- Fer arribar aquest acord al President de la Generalitat de Catalunya, a la Mesa
del  Parlament  de Catalunya,  al  Ministeri  de Fomento,  a  les  Mesa del  Congrés  de
Diputats i del Senat, etc.  

24.- MOCIÓ DELS GRUPS MUNICIPALS DEL PSC I  CIU, PER PRESERVAR EL
MODEL  CATALÀ  DE  L'ESTATUT  DE  CATALUNYA  I  L'AUTONOMIA  LOCAL.-
Aprovació.-

Copiada textualment la moció, diu així:

Exposició de motius:

L’actual situació de crisi, agreujada especialment ens els darrers 2 anys, ha obligat les
administracions  públiques  a  continus  ajustaments  de  la  despesa.  El  repte  i  el
compromís  dels  ajuntaments  catalans  en  el  seu  conjunt  en  tot  aquest  període
excepcionalment  difícil,  ha  estat  complir  amb aquests  ajustos  garantint  els  serveis
públics, els serveis a les persones, l’Estat del Benestar en definitiva.
 
Des de sempre, els Ajuntaments hem abanderat la defensa dels serveis públics, fent
que la ciutadania hagi pogut accedir en igualtat de condicions a equipaments culturals,
socials, educatius, esportius i de tot tipus. Això ha ajudat a mantenir la cohesió social i
la convivència als diferents pobles i ciutats. 
 
Des  de  la  proximitat  els  municipis  hem  construït  Catalunya,  mantenint  serveis  i
instal·lacions més enllà de les pròpies competències, complint en la immensa majoria
dels casos amb els compromisos de deute i sense generar dèficit. I ara tot això ho hem
de defensar. 
 
La reforma proposada pel Govern espanyol suposa un greu retrocés democràtic i un
atac a l’autonomia local. Amb el traspàs de les competències dels municipis de menys
de 20.000 habitants a les diputacions la ciutadania veurà com els serveis i el model es
privatitza, i com els responsables polítics ja no són els seus veïns i veïnes, sinó que es
troben allunyats en un despatx  a la capital  de la  província,  sense haver  de rendir
comptes a les urnes. 
 
Els electes de les diputacions i d’altres administracions locals de segon rang com els
consells  comarcals  no  són  escollits  per  sufragi  directe  de  la  ciutadania,  i  per  tant
tampoc l’hi han de retre comptes. Traslladar les competències dels petits municipis a
aquestes administracions és una equivocació, no només no abaratirà els serveis, sinó
que  allunyarà  l’administració  de  la  realitat,  debilitant  el  seu  valor  democràtic,
centralitzant els serveis, amb el conseqüent desequilibri territorial que això pot implicar.
De fet,  el traspàs de les competències a les diputacions fins i  tot podria encarir la
prestació de serveis, ja que els seus gestors no coneixen de primera mà la realitat
concreta de cada municipi.
 
El Govern del PP torna a posar els ens locals com a responsables de la crisi, tot i ser
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l’administració pública amb menys deute i el percentatge més petit del dèficit de l’Estat.
En  aquests  moments  els  municipis  tenim  un  nivell  d’endeutament  que  supera
escassament el 3%, molt per sota del nivell estatal o autonòmic, i el passat 2011 vam
ser l’única administració que va reduir l’endeutament.
 
Cal  posar  en  valor  el  treball  en  xarxa  i  dels  petits  municipis  en  les  millores  i
arranjaments dels camins, en les accions conjuntes de promoció turística. La solució
passa pel treball en xarxa i en la mancomunació d’aquests i d’altres serveis com el
transport escolar, els residus, les beques menjador i  la gestió dels espais naturals.
Sense deixar de significar molts dels altres serveis que donen els petits municipis com
la  neteja  viària,  la  recollida  de  vehicles  abandonats,  serveis  d’orientació  laboral  i
informàtic,  l’assistència  jurídica,  les  llars  de  jubilats,  els  tècnics  esportius,  els
dinamitzadors econòmics i un llarg etcètera.
 
Tot  això  sense  oblidar  que,  si  bé  l’article  149.18  de  la  CE  atorga  a  l’Estat  la
competència per regular les bases del règim jurídic de les administracions públiques,
en  cap  cas  l’exercici  d’aquesta  competència  estatal  podrà  establir  una  regulació
exhaustiva  o  de  detall,  que  buidi  les  competències  que  l’Estatut  reconeix  a  la
Generalitat de Catalunya en matèria de règim local català. Des del món local instem
al Govern a preservar el model català de l’Estatut de Catalunya i de l’Autonomia
Local. 

Proposta d'acord:

1.-Rebutjar rotundament la reforma proposada pel Govern del PP perquè comporta un
retrocés de bona part dels serveis que presta l’administració local i perquè les mesures
que es proposen no suposen un estalvi real per als municipis. 
 
2.-Rebutjar que els cossos nacionals de funcionaris prenguin decisions que afectin el
conjunt de la ciutadania perquè no són representants escollits per sufragi universal i,
per tant, no han de donar comptes de les seves actuacions ni poden ser avaluades per
part de la ciutadania. 
 
3.-Reclamar al govern espanyol que iniciï un procés de diàleg per arribar al màxim
consens  social  i  polític  en  l’aplicació  de  les  reformes  i  que  en  cap  cas  aquestes
suposin  un  retrocés  democràtic,  la  recentralització o  la  pèrdua  dels  drets  socials
adquirits en les últimes dècades. 
 
4.-Posar  en valor  i  expressar  públicament el  nostre  reconeixement  a  la tasca dels
electes locals dels pobles i ciutats de Catalunya, que es dediquen a la millora de la
qualitat de vida dels seus veïns i veïnes i al progrés dels seus municipis.
 
5.-Demanar al Govern català que faci costat als municipis, pobles i viles de Catalunya,
que anem de la mà en la defensa del model català territorial i competencial tal i com
preveu l’Estatut d’Autonomia de Catalunya.
 
6.-Traslladar aquests acords al conjunt de les entitats i ens municipalistes i al Govern
català per instar al Govern de l’Estat a que anul·li  les diferents mesures aprovades
relacionades  amb  el  món  local  i  incloses  dins  l’Avantprojecte  de  Llei  de
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“Racionalización y Sostenibilidad de la administración Local”.
 

Intervé  el  senyor  Gòmez  manifestant  que  el  passat  15  de  febrer,  el  Consell  de
Ministres  va  explicar  l’Avantprojecte  de  Llei  de  Racionalització  i  Sostenibilitat  de
l’Administració local, tot concretant les principals reformes que l’estat espanyol pretén
impulsar en aquest àmbit. Durant els darrers mesos han estat moltes les propostes
que s’han posat sobre la taula, des de propostes recentralitzadores fins a propostes de
reducció d’ens locals que haurien suposat la supressió de la meitat dels municipis de
Catalunya. Finalment, les mesures principals són les següents:

 Es defineixen les competències municipals per evitar duplicitats i  eliminar el
que anomenen les “competències impròpies”. 

 Es  distingeix  entre  serveis  obligatoris  i  facultatius.  Només  quan  estiguin
garantits  financerament  els  serveis  obligatoris  es  podran  prestar  serveis
facultatius. 

 S’eliminaran  les  mancomunitats  que  no  tinguin  assegurada  la  sostenibilitat
financera  i  les  seves  competències  passaran  a  ser  exercides  per  les
diputacions provincials. 

 S’enforteix la figura de l’interventor municipal, que dependrà funcionalment de
l’Administració General de l’Estat per reforçar el control financer i pressupostari.

 Les retribucions de la Corporació Municipal no podran suposar més del 0,6%
del total de despeses del Pressupost. 

 En les properes eleccions municipals s’eliminaran 21.338 regidors. 
Si bé, és cert que cal anar cap a l’eliminació de duplicitats competencials per fer un
sistema més eficient i eficaç, també és cert que no podem admetre un buidatge de les
competències locals, sobretot en aquells municipis inferiors a 20.000 habitants, xifra
que representa el 92% dels municipis catalans, vulnerant així l’autonomia local. I tot
això  justificant-ho  amb  l’únic  argument  de  garantir  l’estabilitat  pressupostària  i  la
sostenibilitat financera dels municipis i posant en tela de judici la bona gestió de tants
ajuntaments. 
Perquè,  si  parlem  de  duplicitats,  per  què  mantenen  els  ministeris  de  “Sanidad”  i
“Educación” quan tenen transferides les competències a les Comunitats Autònomes?
La solució és suprimir la participació dels Ajuntaments en aquestes matèries? Si es
tracta d’aprimar l’administració i estalviar, per què suprimeixen un 30% dels regidors
municipals però, en canvi, mantenen el Senat?
El que cal plantejar seriosament és una profunda reforma del model de finançament
dels ens locals, que s’adeqüi a les competències i atribucions que realment executen,
fet  que  no  resolt  l’Avantprojecte  de  llei  de  racionalització  i  sostenibilitat  de
l’administració  local.  La  reforma  que  es  preveu  només  parla  de  clarificació  de
competències, eliminació de mancomunitats i altres ens que no tinguin assegurada la
sostenibilitat financera, enfortir la figura del secretari i interventor que actuarà com a
braç executor de l’Estat espanyol, límit de les retribucions dels càrrecs electes locals...
però enlloc es proposa una modificació del sistema de finançament.
No és admissible que la racionalització de les estructures organitzatives locals es faci
única i exclusivament a través de l’enfortiment de les diputacions provincials. Aquesta
previsió  vulnera  clarament  la  competència  exclusiva  de  la  Generalitat  sobre
l’organització  territorial  de  Catalunya,  al  obviar  totalment  l’existència  d’entitats
supramunicipals  com  són  els  Consells  Comarcals,  entitats  prestadores  i
mancomunadores de serveis. 
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Tot  i  que no es suprimeixen municipis tampoc podem admetre que els menors de
20.000  habitants  quedin  buits  de  competències  i  serveis.  Donada  la  idiosincràsia
pròpia de l’organització municipal catalana, on gairebé 500 municipis de fins a 1.000
habitants representen la meitat del territori, cal recordar la necessitat de donar suport a
l’Administració  més  propera  a  la  ciutadania,  del  contrari  molts  territoris  quedaran
desertitzats, sens perjudici de racionalitzar els recursos públics amb altres mesures. 
L’objectiu final del govern de l’Estat és recentralitzar i controlar al màxim els municipis,
limitant la capacitat d’acció d’aquests, convertint-los en mers executors de la voluntat
del govern espanyol. Així mateix, vol transmetre a l’opinió pública que els ajuntaments
som uns malbaratadors. Si la voluntat és reduir els costos haurien de començar per
l’administració de l’Estat ja que el deute d’aquesta és del 53%, més de la meitat del
total,  mentre  que  el  de  les  comunitats  autònomes  és  del  33%  i  el  de  les
administracions  locals  és  només  del  14%,  tenint  en  compte  que  el  deute  de
l’ajuntament  de  Madrid  és  un  25% superior  al  de  la  suma dels  947  municipis  de
Catalunya. 
Des de sempre, els Ajuntaments hem abanderat la defensa dels serveis públics, fent
que la ciutadania hagi pogut accedir en igualtat de condicions a equipaments culturals,
socials, educatius, esportius i de tot tipus. Això ha ajudat a mantenir la cohesió social i
la convivència als diferents pobles i ciutats. 
La reforma proposada pel Govern espanyol suposa un greu retrocés democràtic i un
atac a la nostra autonomia. Amb el traspàs de les competències dels municipis de
menys de 20.000 habitants a les diputacions, la ciutadania veurà com els serveis i el
model es privatitzen, i com els responsables polítics ja no són els seus veïns i veïnes,
sinó que es troben allunyats en un despatx a la capital de la província, sense haver de
rendir comptes a les urnes. 
Els electes de les diputacions i d’altres administracions locals de segon rang com els
consells  comarcals  no  són  escollits  per  sufragi  directe  de  la  ciutadania,  i  per  tant
tampoc l’hi han de retre comptes. Traslladar les competències dels petits municipis a
aquestes administracions és una equivocació, no només no abaratirà els serveis, sinó
que  allunyarà  l’administració  de  la  realitat,  debilitant  el  seu  valor  democràtic,
centralitzant els serveis, amb el conseqüent desequilibri territorial que això pot implicar.
De fet,  el traspàs de les competències a les diputacions fins i  tot podria encarir la
prestació de serveis, ja que els seus gestors no coneixen de primera mà la realitat
concreta  de  cada  municipi.  Resulta  obvi,  doncs,  que,  per  acabar-ho  d’adobar,
l’avantprojecte de llei es carrega, a la torera, el principi de subsidiarietat, en el que la
distribució de les competències entre les diverses administracions hauria de procurar
que la seva assignació es fes preferentment als municipis com a administracions més
properes  als  ciutadans.  L’avantprojecte  és,  en  definitiva,  una  envestida  al  món
municipalista. Un atac que menysté a totes i tots els que treballem, amb vocació de
servei, per les nostres viles i ciutats; que treballem pels nostres veïns i veïnes. Des de
la proximitat, els municipis hem construït Catalunya, mantenint serveis i instal·lacions
més enllà de les pròpies competències, resolent, en la majoria dels casos, allò que les
altres administracions no resolien.

-  senyora  Galiana:  Bé,  vostè  aquí,  a  més  a  més  d'explicar-nos  el  contingut  de
l'avantprojecte,  vostè  ha  fet  una  interpretació  com a  ponent  de  la  moció,  que  és
subjectiva del que vostè pensa que suposarà aquest avantprojecte. Només dir-li que
quan hi han d'haver reduccions, que ens veiem obligats a fer, sempre, evidentment
suposarà una reducció en la qualitat del servei, això és evident i és lamentable, però la
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situació en la qual ens trobem, ens avoca a mesures d'austeritat que, crec que en
definitiva, és el que pretén l'avantprojecte. Tot i així, li recordo que estem davant d'un
avantprojecte i que està bé que es presentin aquestes mocions i que dels diferents
grups polítics hi  hagi  un diàleg i  s'intenti  arribar  a solucions el  més consensuades
possibles, però també tots hem de ser conscients de la realitat que tenim i si no fem
retallades i no apliquem determinades mesures de retallades que en aquest cas poden
tocar  a  les  administracions  locals,  potser  ens  veurem  avocats  a  perdre  l'estat  de
benestar que ens ha costat tant aconseguir i també hem de ser una mica conscients
d'això. Aquí s'ha parlat d'atacs a les competències municipalistes i a les competències
catalanes, m'ha semblat sentir, bé, aquesta Llei s'aplica a tots els municipis d'Espanya,
per tant no s'aplica exclusivament a Catalunya, és per tothom igual, i per tant, dir-li que
aquí tots estem en aquest calaix de sastre i tots ens trobem com ens trobem. 
Vostè  ha  dit  que  les  Diputacions  no  són  càrrecs  electes  elegits  directament  pels
ciutadans, però és cert que no és el mateix tenir el regidor, que coneix la realitat social,
però  les  persones  que  estan  a  les  Diputacions  i  que  treballen  allà,  han  sigut
indirectament elegides fruit de les eleccions que hi han hagut, per tant, tampoc és ben
bé això, senyor Gòmez. Però, miri, és difícil dir les conseqüències de qualsevol Llei
fins que no s'han portat a la pràctica, de totes maneres jo no li puc aprovar, perquè és
un atac directe al meu partit, i les decisions del meu partit, com vostè entendre jo li
hauré de votar en contra, però sí que crec que és un tema que s'ha d'intentar treballar,
que estem davant d'un avantprojecte i que per tant, són els polítics d'alt rang els que
han d'intentar buscar unes solucions consensuades a les problemàtiques que suposen
prendre decisions d'austeritat.

-  senyora Rivas:   L'avantprojecte d'aquesta Llei  és un clar  i  rotund impacte per la
ciutadania,  pels serveis i  per l'organització dels Ajuntaments,  i  crec que no podem
aturar-nos, regidors i regidores, davant dels continguts d'una reforma, ja que aquesta
afecta i atempta directament contra la qualitat de vida dels ciutadans que resideixen
als municipis, és preocupant, molt preocupant llegir-se el contingut d'aquesta reforma.
Si bé és cert que hem d'iniciar un procés per adaptar la legislació a les necessitats
actuals i amb això coincidiríem tots, en una societat que és tant canviant, el que ens
hem trobat ara és que amb aquesta reforma es carreguen el principi de l'autonomia
local, que a més hipoteca i compromet el futur de tots i cadascun dels ajuntaments.
Qui realment patirà aquesta reforma no som els càrrecs electes, no serà la disminució
de regidors, o el fet que es rebaixin els sous, quin patirà aquesta reforma són els
ciutadans que cada dia acudeixen a l'Ajuntament o acudeixen a l'Administració més
propera a la recerca d'aquells serveis  que durant  molt  temps els Ajuntaments han
batallat  per  garantir  la  cohesió  social  i  tots  aquells  serveis  que  malgrat  no  ser
competències  obligatòries  hem  anat  executant  al  llarg  del  temps,  recordem-los,
escoles bressol, temes d'ocupació, temes de serveis socials no obligatoris, i que tot
això  acabarà  desapareixent  o  privatitzant-se  i  continuarà  laminant  aquest  estat  de
benestar  social  que  fa  una  mica  d'estona  s'acabava  d'esmentar.  No  hi  ha  cap
fonament rigorós, no n'hi ha cap ni un que permeti acreditar que el compte de resultats
d'estalvis serà possible, això no és cert, que valorin amb cada un dels regidors del
pobles i ciutats de l'Estat Espanyol quant temps cobre i què és el que cobren, per tant,
dir  que  reduir  els  sous  dels  regidors  pot  suposar  una  mesura  d'estalvi,  que  ho
comprovin i que després ho diguin. Des del món municipal fa més de trenta anys que
estem pendents d'aquesta reforma, és una reforma que ens ha vingut de la manera
que volíem, però que com deia el ponent, creiem que és important, que havia de ser
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una reforma que a més a més comptés amb el tema de les suficiència financera dels
ajuntaments  que aquesta sí que és important i  aquesta no l'està abordant ningú i
l'anem reclamant Ple darrera Ple, em penso que si no surt cada tres plens, no surt el
tema de l'Estat econòmic dels Ajuntaments. El govern de l'Estat hauria de retirar el
text, hauria de retirar l'avantprojecte i iniciar aquest procés de diàleg, perquè a més
aquesta reforma no pot anar en contra de la carta europea de l'autonomia local , hem
de defensar, crec que és la nostra obligació, la democràcia local i les polítiques socials
que  es  fan  cada  dia,  dia  a  dia,  i  es  fan  en  el  carrer.  És  per  això  que  nosaltres
haguessim demanat que també fos institucional, però veig que no serà possible, però
sí que proposaríem al ponent, unes quantes modificacions en el text, en els acords, a
veure si  els  hi  podrien semblar  correcte.  Nosaltres  proposaríem afegir  dos punts  i
ampliar-ne dos més. El punt primer, res a dir, però afegiríem un segon punt que seria
exigir,  tot  i  que  sé  que  aquesta  paraula  no  li  agrada  gaire  al  govern,  però  sinó,
demanem al Govern de l'Estat Espanyol, la retirada immediata de l'Avantprojecte de
Llei, per tant, el primer punt i nosaltres proposaríem un segon punt que digués que
retiri l'avantprojecte, que demanem una retirada.
En el tercer punt, que vostès diuen que reclamem al govern espanyol iniciar un procés
de diàleg, hi afegiríem una última frase que tornaria a insistir en el mateix, que seria,
així mateix avançar cap a la reforma del finançament local. Hem de tornar a parlar del
finançament.
I jo potser col.locaria entre el punt quatre i el punt cinc, el cinc, demanem al Govern
Català que faci costat als municipis i als pobles, i jo afegiria un altre punt que seria
demanar al conjunt de les forces catalanes amb representació al Congrés de Diputats,
que  ens  ajudin  a  rebutjar  aquesta  reforma  del  PP,  és  a  dir,  Demanar  suport  al
Parlament de Catalunya i també al Congrés de Diputats. 
I a l'últim punt, que és traslladar els acord, hauríem d'afegir que traslladem els acords
al  Govern Espanyol,  que no hi  és i  crec que aquesta moció va per ells  i  per tant,
hauríem  de  traslladar  aquests  acords  al  govern  de  l'estat  espanyol,  als  grups
parlamentaris  del  Congrés  i  del  Senat,  si  vostès  acceptessin  el  punt  de  demanar
també  el  suport  de  les  forces  del  Congrés  de  Diputats,  i  jo  hi  afegiria  els  grups
parlamentaris del Parlament de Catalunya. 

- senyor Gómez: Respecte a totes les esmenes que ha proposat, hi estaríem d'acord,
l'única cosa és que queda una mica estrany que en el  segon punt,  que parlàvem
d'exigir,  bé,  en  aquest  cas  nosaltres  demanaríem  o  instaríem,  ja  sap  el  to  que
normalment  utilitzem,  però  sí  que  queda  estrany  quan  després  en  el  tercer  punt
reclamem al  govern  espanyol  que  iniciï  un  procés  de  diàleg  per  arribar  al  màxim
consens, potser ho hauríem de lligar.

- senyor Rivas: És que crec que el diàleg s'ha d'iniciar abans de presentar una Llei o
un  avantprojecte  de  Llei,  és  a  dir,  fem  diàleg,  decidim  que  presentem  i  després
present-ho, amb la qual cosa, em sembla que el govern central ha actuat al revés,
primer presenta, sense diàleg, amb la qual cosa, crec que totes les coses, primer s'han
de dialogar i després presentar el document minimament consensuat, jo no ho veig
contradictori.

-  senyor  Gomez:  D'acord,  doncs ho  acceptarem i  en  tot  cas,  mirarem de lligar  el
redactat, que quedi clar que el que volem després, en tot cas és això, reclamar que hi
hagi un procés de diàleg a l'hora de presentar la nova, si retiren aquesta.
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- senyor Sabrià: Anem directe al nostre posicionament respecte a la proposta amb les
esmenes incorporades ja que han estat  acceptades.  Nosaltres,  com no podria  ser
d'altra  manera,  evidentment  ens  hi  sumarem.  Ens  passa  una  mica  el  mateix  que
abans, hi han hagut intervencions molt àmplies i per tant no ens voldríem repetir. Ens
sembla que les aportacions de l'Entesa, en alguns casos milloren, instar a retirar el text
em sembla fantàstic però no passarà. En tot cas, per afegir alguna cosa que no ha
sortit, jo crec que confiar en Madrid és una cosa que, en general, no ens ha sortit bé, i
aquí és el que es planteja, i nosaltres tenim molt clar quin és el camí perquè aquesta
situació no torni a passar. Si alguna cosa destacaria d'això, no és l'atac a l'autonomia
local perquè l'atac a l'autonomia local o a l'autonomia catalana és reiterat,  repetit  i
cansa, en tot cas, jo destacaria més el tarannà, i el tarannà és que perdem profunditat
democràtica, en un moment d'allunyament de la ciutadania respecte a la política, en un
moment  en  què  el  nostre  debat  i  en  què  tots  coincidim  amb  què  hem  de  ser
profundament democràtics, el que estem fent, i ho explicava bé el senyor Gòmez, és
anar a òrgans que no són de l'acció directa, a prendre les decisions, reduir el nombre
de regidors quan la gran part són gent que fa de forma desinteressada la seva feina, i
per tant, nosaltres ens hi afegirem i simplement recalquem alguns dels punts que ens
sembla que no s'havien tocat tant, i reiterem per darrera vegada que això només té
una solució, que és exercir el nostre dret a decidir i que guanyi el sí.

- senyor Gòmez: Respecte a la intervenció de la senyora Galiana, jo crec que aquí ha
quedat palès, i  de fet està a la part dispositiva, que nosaltres el  que reclamem és
precisament diàleg, i a més, jo crec que ho ha explicat molt bé la senyora Rivas. Quan
es  presenta  un  avantprojecte  de  Llei  es  pot  haver  fet  amb un  tarannà  de  diàleg,
d'haver parlat amb els diferents sectors, jo crec que un dels pecats que està tenint, i
això és una reflexió que faig a nivell general, el govern de l'estat, actualment, potser
gràcies a la majoria absoluta que té, és justament la manca de diàleg, jo crec que en
cap moment, en cap de les Lleis que està tirant endavant,  o en molt poques, està
dialogant amb els sectors, i  aquest és un clar exemple. Realment, en aquest sentit
hem acceptat  i  hem estat  d'acord amb entrar  aquest  punt,  instant  a retirar el  text,
perquè el diàleg ha estat zero, és a dir, la gent ho ha sabut, en tot cas, per les rodes
de premsa que fan posteriors a les trobades dels Consells de Ministres, i això és tot el
diàleg que hi  ha hagut,  per  explicar-ho.  Per  tant,  a  mi  sí  que m'agradaria  que en
aquest sentit el tarannà del govern fos un altre.
És evident que és una Llei per tot l'Estat Espanyol però nosaltres tenim un Estatut
d'Autonomia  que  contempla  unes  competències  i  que  per  tant,  contempla  una
ordenació  del  territori  i  és  una  Llei  que  entra  claríssimament  a  envair  aquestes
competències, per això jo ho deixava palès a l'exposició.
I després voldria fer una última reflexió, per no allargar-me, que justament ha passat
aquesta tarda, i ha estat amb el tema de la Taula d'Habitatge, que hem fet una mica la
reflexió que realment, per intentar pal·liar les necessitats de la gent, estàvem molt sols,
i que el que calia era una entesa a nivell local i donar aquest servei pel ciutadà perquè
nosaltres som l'administració més propera, i jo crec que aquí és on entra un tema que
realment  és  de  fons,  i  aquesta  Llei  el  que  despulla  realment  és  la  capacitat  dels
municipis per actuar, i a mi això em sap greu especialment, perquè crec, i reitero, i
aquí  també reprenc les  paraules que ha  fet  servir  la  senyora  Rivas,  que qui  se'n
resentirà realment serà el ciutadà, i a mi això m'entristeix profundament, em sap molt
greu, i per això el perquè d'aquesta moció, perquè creiem que realment despullar als
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municipis de les seves competències, qui se'n resentirà serà el ciutadà, i a mi em sap
greu.
Agrair les paraules del senyor Sabrià, i sí, evidentment aquesta Llei treu profunditat
democràtica, i realment sembla que ens vulguin fer recular als anys seixanta o setanta,
jo encara no havia nascut però sembla que vingui una mica per aquí, que ens porti a
altres èpoques.

- senyor Fernàndez: Crec que està molt debatuda la moció, jo només afegiré dues
cosetes.  És  una  reforma  carament  ideològica,  igual  que  la  reforma  educativa,
clarament ideològica, i que disfressada amb un tema d'austeritat, dels famosos 7.500
milions d'euros, que ni en Montoro se'ls creu, perquè clar, si hem de fer el mateix cas
de l'amnistia fiscal dels 2.500, que al final només han sigut 1.100, estaríem apanyats.
En qualsevol cas, jo penso que sí que posa de manifest un tema ideològic i és que
d'alguna manera es recentralitzar i, sobretot, obrir la porta a la privatització massiva,
perquè aquells  Ajuntaments  petits  que traspassin  a  les  Diputacions,  que faran les
Diputacions?,  externalitzaran  serveis,  no  ho  faran  directament  com  ho  fem  els
Ajuntaments, per tant, és una reforma d'un calat importantíssim, per tant, jo penso que
aquí, en aquest cas, mentre que arriba el dret a decidir, que jo crec i espero que arribi
un dia, també cal fer política del dia a dia i cal fer oposició, perquè això no ho tindrem
demà, potser arribarà d'aquí un any o un any i mig, però mentrestant caldrà que també
els ajuntaments ens oposem a coses com aquesta,  perquè penso que és un atac
directe a l'autonomia local, que no havia passat mai en aquest país, és a dir mai havia
passat una cosa d'aquest tipus, que disfressada amb l'austeritat es vulgui trencar la
gran feina que s'ha fet, durant molts anys, als Ajuntaments.

Tot seguit se sotmet a votació la moció presentada pels grups municipals  del PSC i
CiU, per preservar el model català de l'Estatut de Catalunya i de l'autonomia local, per
la qual cosa, en conseqüència:

Vista la moció presentada pels grups municipals  del PSC i CiU, per preservar el model
català  de  l'Estatut  de  Catalunya  i  de  l'autonomia  local,  així  com  les  esmenes
presentades pel grup municipal de l'Entesa, l'exposició de motius de la qual, diu així:

L’actual situació de crisi, agreujada especialment ens els darrers 2 anys, ha obligat les
administracions  públiques  a  continus  ajustaments  de  la  despesa.  El  repte  i  el
compromís  dels  ajuntaments  catalans  en  el  seu  conjunt  en  tot  aquest  període
excepcionalment  difícil,  ha  estat  complir  amb aquests  ajustos  garantint  els  serveis
públics, els serveis a les persones, l’Estat del Benestar en definitiva.
 
Des de sempre, els Ajuntaments hem abanderat la defensa dels serveis públics, fent
que la ciutadania hagi pogut accedir en igualtat de condicions a equipaments culturals,
socials, educatius, esportius i de tot tipus. Això ha ajudat a mantenir la cohesió social i
la convivència als diferents pobles i ciutats. 
 
Des  de  la  proximitat  els  municipis  hem  construït  Catalunya,  mantenint  serveis  i
instal·lacions més enllà de les pròpies competències, complint en la immensa majoria
dels casos amb els compromisos de deute i sense generar dèficit. I ara tot això ho hem
de defensar. 
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La reforma proposada pel Govern espanyol suposa un greu retrocés democràtic i un
atac a l’autonomia local. Amb el traspàs de les competències dels municipis de menys
de 20.000 habitants a les diputacions la ciutadania veurà com els serveis i el model es
privatitza, i com els responsables polítics ja no són els seus veïns i veïnes, sinó que es
troben allunyats en un despatx  a la capital  de la  província,  sense haver  de rendir
comptes a les urnes. 
 
Els electes de les diputacions i d’altres administracions locals de segon rang com els
consells  comarcals  no  són  escollits  per  sufragi  directe  de  la  ciutadania,  i  per  tant
tampoc l’hi han de retre comptes. Traslladar les competències dels petits municipis a
aquestes administracions és una equivocació, no només no abaratirà els serveis, sinó
que  allunyarà  l’administració  de  la  realitat,  debilitant  el  seu  valor  democràtic,
centralitzant els serveis, amb el conseqüent desequilibri territorial que això pot implicar.
De fet,  el traspàs de les competències a les diputacions fins i  tot podria encarir la
prestació de serveis, ja que els seus gestors no coneixen de primera mà la realitat
concreta de cada municipi.
 
El Govern del PP torna a posar els ens locals com a responsables de la crisi, tot i ser
l’administració pública amb menys deute i el percentatge més petit del dèficit de l’Estat.
En  aquests  moments  els  municipis  tenim  un  nivell  d’endeutament  que  supera
escassament el 3%, molt per sota del nivell estatal o autonòmic, i el passat 2011 vam
ser l’única administració que va reduir l’endeutament.
 
Cal  posar  en  valor  el  treball  en  xarxa  i  dels  petits  municipis  en  les  millores  i
arranjaments dels camins, en les accions conjuntes de promoció turística. La solució
passa pel treball en xarxa i en la mancomunació d’aquests i d’altres serveis com el
transport escolar, els residus, les beques menjador i  la gestió dels espais naturals.
Sense deixar de significar molts dels altres serveis que donen els petits municipis com
la  neteja  viària,  la  recollida  de  vehicles  abandonats,  serveis  d’orientació  laboral  i
informàtic,  l’assistència  jurídica,  les  llars  de  jubilats,  els  tècnics  esportius,  els
dinamitzadors econòmics i un llarg etcètera.
 
Tot  això  sense  oblidar  que,  si  bé  l’article  149.18  de  la  CE  atorga  a  l’Estat  la
competència per regular les bases del règim jurídic de les administracions públiques,
en  cap  cas  l’exercici  d’aquesta  competència  estatal  podrà  establir  una  regulació
exhaustiva  o  de  detall,  que  buidi  les  competències  que  l’Estatut  reconeix  a  la
Generalitat de Catalunya en matèria de règim local català. Des del món local instem
al Govern a preservar el model català de l’Estatut de Catalunya i de l’Autonomia
Local. 

El  Ple  de  l'Ajuntament  acorda  per  majoria,  amb  els  vots  a  favor  dels  senyors
Fernàndez,  Rocas,  Rangel,  les  senyores  Zaragoza  i  Mauri  (PSC),  dels  senyors
Gomez, Pujol, Prats, les senyores Frigola i Montalban (CiU), dels senyors Sabrià, Vilà,
Lledó,  la  senyora  Farrarons (ERC),  les  senyores  Rivas,  Recio,  el  senyor  Genover
(Entesa),i  el senyor Guerra (PxC),  total  divuit  vots a favor; i  el  vot en contra de la
senyora Galiana (PP), total un vot en contra:

Primer.- Rebutjar  rotundament  la  reforma  proposada  pel  Govern  del  PP  perquè
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comporta  un  retrocés  de  bona  part  dels  serveis  que  presta  l’administració  local  i
perquè les mesures que es proposen no suposen un estalvi real per als municipis. 

Segon.- Demanar al Govern de l'Estat, la retirada immediata de l’Avantprojecte de Llei
de “Racionalización y Sostenibilidad de la administración Local.”
 
Tercer.-  Rebutjar  que  els  cossos  nacionals  de  funcionaris  prenguin  decisions  que
afectin el conjunt de la ciutadania perquè no són representants escollits per sufragi
universal i, per tant, no han de donar comptes de les seves actuacions ni poden ser
avaluades per part de la ciutadania. 
 
Quart.- Reclamar  al  govern  espanyol  que  iniciï  un procés de  diàleg per  arribar  al
màxim consens social i polític en l’aplicació de les reformes i que en cap cas aquestes
suposin  un  retrocés  democràtic,  la  recentralització o  la  pèrdua  dels  drets  socials
adquirits  en  les  últimes  dècades,  i  així  mateix  per  avançar  cap  a  la  reforma  del
finançament local. 
 
Cinquè.- Posar en valor i expressar públicament el nostre reconeixement a la tasca
dels electes locals dels pobles i ciutats de Catalunya, que es dediquen a la millora de
la qualitat de vida dels seus veïns i veïnes i al progrés dels seus municipis.
 
Sisè.- Demanar  al  Govern  català  que  faci  costat  als  municipis,  pobles  i  viles  de
Catalunya, que anem de la mà en la defensa del model català territorial i competencial
tal i com preveu l’Estatut d’Autonomia de Catalunya.

Setè.- Demanar a tots els grups parlamentaris del Parlament de Catalunya i al conjunt
de forces catalanes amb representació al  Congrés dels  Diputats  que ens ajudin a
rebutjar aquesta reforma del Partit Popular.
 
Vuitè.-Traslladar  aquests acords al  conjunt  de les entitats  i  ens municipalistes,  als
grups parlamentaris del Parlament de Catalunya i al Govern català per instar al Govern
de l’Estat a que anul·li les diferents mesures aprovades relacionades amb el món local
i  incloses  dins  l’Avantprojecte  de  Llei  de  “Racionalización  y  Sostenibilidad  de  la
administración  Local”.  Així  mateix  notificar  aquests  acords  al  Govern  Espanyol,  al
Congrés dels Diputats i al Senat.
 

25.- INFORMES.- 

No n'hi han hagut.

26.- PRECS I PREGUNTES.- 

Intervé la senyora Galiana manifestant que en el  passatge de Joan Herrera,  hi  ha
queixes, es veu que hi ha dos locals on estan fent desguàs d'electrodomèstics, o no sé
ben bé de què, estant fent com de deixalleria, i desconec si tenen o no tenen permisos
legals, però hi ha moltes queixes veïnals per la situació que es crea allà. Facin passar
per allà a algú que ho miri perquè són dos locals en concret, que sembla que estan
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molestant i que hi ha molta brutícia.

- senyor Fernàndez: Ho mirarem.

- senyora Rivas: Només un prec, en el  sentit  que ja fa quatre o cinc plens, vàrem
demanar la possibilitat que s'obrís el carrer on hi ha els mòduls de l'Escola del Pi Verd.
En el Ple passat els hi varem tornar a demanar. Insisteixo per un tema molt senzill, en
el moment que va fer falta col.locar l'ampliació dels mòduls i no teníem més espai,
vàrem demanar un esforç extraordinari als veïns, als quals els hi vàrem tallar un carrer,
i els veïns varen col.laborar perquè varen veure que era realment una necessitat d'una
escola, tot i que va ser un procés llarg. Ja fa dies, fa mesos, que l'escola està ubicada
en  el  nou  emplaçament  i  el  carrer  continua  tancat.  És  que  encara  que  no  hagin
desmuntat els mòduls, podem retirar just el tros del carrer. 

- senyor Rangel: No només és retirar el tros del carrer sinó fer les tanques laterals que
han de tancar el lloc on hi havia els mòduls. Això està adjudicat, està pendent d'iniciar-
se. S'ha contestat als veïns i una de les respostes que els hi he fet és que vostès en el
Ple ho havien plantejat.

-  senyor  Fernàndez:  Està  adjudicat,  i  a  més  avui,  aquest  matí,  hem  aprovat  les
despeses, precisament per les tanques perimetrals de la zona.

- senyora Rivas: Més que tot  era dir  que, encara que no es retirin les bases dels
mòduls, el carrer no està tapat, justament es va deixar obert perquè es pogués retirar
ràpidament.

- senyor Vilà: La primera pregunta es tracta sobre un aspecte que ha sortit avui al Ple.
En el sector de Ca l'Oleguer, hi vaig passar ahir, i s'està formant com un camí que
coincideix curiosament amb el traçat per on havia de passar el carrer. Voldríem saber
si en tenen coneixement, què és o què s'hi fa?.

- senyor Rangel: Darrerament s'ha parlat amb Vies Verdes i  una de les coses que ens
demanaven era que abans de Setmana Santa, mes de maig, necessitaven començar a
posar senyalització i un dels espais que tenien per definir i que els hi creava molta
complicació i que l'última de les propostes feia un disseny estrany i poc eficient, es va
valorar amb ells que es pogués fer que el creuament, mitjançant pas de vianants per
tot el que és la rotonda, travesses cap a la banda de La Casona, i allà, des del lateral
de la rotonda, agafés una petita rampa i anés cap a trobar el traçat inicial d'on ha de
passar aquesta futura via verda.  Això,  primer  es va parlar  amb el  sector,  amb els
propietaris,que ens varen fer l'autorització en forma de cessió anticipada per poder fer
ús d'això, i després, atès que teníem terres i que teníem disponibilitat de poder portar-
hi terres allà per anar fent la compactació d'aquest tram de via verda, el que s'ha fet
és,  d'acord  amb  Vies  Verdes,  anar-hi  acumulant  terres,  a  efectes  que  puguem
entregar-los-hi  el  màxim de finalitzat,  el  suficientment  avançat  l'espai  aquell  d'allà,
perquè ells només hagin de fer la senyalització i alguna tanca de fusta que s'hi hagi
d'incorporar.

- senyor Vilà: Moltes gràcies. Una altra pregunta, el Passeig del Canadell, ja sabem
que es vol arreglar o substituir algunes peces, no ho sé, per això demanem què s'hi
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pensa fer al Passeig del Canadell, que ens han informat alguns veïns. Quan es pensen
fer aquestes obres i quina regidoria ho portarà, si la d'obres o la de serveis. Per saber
la partida d'on s'estirarà, si de millores urbanes o de manteniment de vials.

-  senyor  Fernàndez:  Va  haver-hi  una  explicació  als  veïns,  es  farà  una  actuació
d'aixecar la part  que està pitjor,  farem una actuació de reforma de tota la part  de
superfície que està en mal estat. Vàrem quedar amb els veïns que al aixecar-lo, hi ha
alguns  veïns  que tenen problemes d'humitats,  i  si  volien,  ells  mateixos,  tenien un
termini perquè s'ho puguin fer ells i  s'ho paguin ells. L'obra començarà després de
Setmana Santa,  màxim un mes i  mig,  i  aquest  és un tema de projectes i  millores
urbanes, per tant no va a càrrec de la partida de manteniment. A més ja s'ha aprovat el
projecte, i dimarts que bé em sembla que ja s'inicia el procés de contractació, per tant
amb la voluntat clara de fer-ho ràpid. Cal dir que els veïns hi varen estar tots d'acord
en fer aquest projecte amb aquesta actuació, i per tant la previsió és aquesta.

- senyor Vilà: Tinc un parell de temes més. No sé com encarar el tema, es tracta de
l'aprovació per Junta de Govern  Local de l'auditoria informàtica sobre la utilització dels
serveis d'informació de la Policia Local. Ho varem llegir i no varem fer cap comentari
perquè era  un  tema de  funcionament  intern,  per  solucionar,  i  aquí  va  quedar.  La
sorpresa  va  ser  quan  va  sortir  al  diari,  nosaltres  no  varem  comprovar  com  es
transcrivia el que surt a la Junta de Govern fins al  web. Sabem, perquè ho varem
aprovar nosaltres, que el 31 de desembre de 2008, per adaptar-nos a la protecció de
dades de caràcter  personal,  varem fer  una recomanació  que les  informacions,  els
noms  personals  no  s'havien  de  publicar,  que  els  assumptes  de  personal,
fraccionament, derivació de responsabilitats, declaració de fallits es feien per decret
d'alcaldia,  per  garantir  aquesta  confidencialitat,  el  que  passa  és  que  això  era  un
informe d'auditoria que es va aprovar per Junta de Govern. A mi em preocupa quin
protocol  s'utilitza,  qui  decideix,  com es decideix,  perquè un  informe al  web no es
publiqui sencer, que només es publiqui el títol. Voldríem saber quin protocol s'utilitza,
perquè he intentat lligar amb aquest acord de Junta de Govern de 31 de desembre de
2008 i no sé on lligar-ho. Si em poden respondre a veure quin protocol utilitzen.

- senyor Fernàndez: En qualsevol cas, vull dir-li que el protocol que s'utilitza a nivell de
quan es pengen els acords públics al web, és eliminar tot el que fa referència a dades
confidencials. En aquest cas concret que vostè em demana, no li  sé dir,  analitzaré
exactament que és el que es va arribar a penjar al web, fruit de l'acord de la Junta de
Govern Local, si estava transcrit íntegrament l'informe de l'auditoria, si és així, veurem
exactament  que  si  hi  ha  dades  confidencials  no  s'hauria  hagut  de  produir  la
transcripció íntegra, però ara mateix no li sé dir. El procediment que es fa servir és el
mateix,  perquè  fins  i  tot  ho  fan  les  mateixes  persones  que  ho  feien  quan  vostès
governaven,  ara  bé,  si  en  aquest  cas  hi  ha  hagut  algun  tipus  d'incidència,  ho
consultarem i en tot cas, en el proper Ple, direm què ha passat i perquè ha passat
aquest cas concret.

- senyor Vilà: Per acabar, repassant les Resolucions de l'alcaldia, la 2013/416 és una
autorització a l'actual Cap de la Policia Local, per utilitzar fins i tot el correu electrònic,
la  informació  que figura  a  la  xarxa  corporativa  fora  dels  locals  estrictament  de  la
Policia,  entenem,  com  ho  hem  fet  tots  nosaltres  que  consultem  el  nostre  correu
electrònic des de casa. No ho entenc gaire això, i després autoritza que ho pot fer
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servir, no ho entenc gaire. I també si aquesta resolució que autoritzem a aquest senyor
a poder-ho fer servir des de casa, entenem el correu electrònic i suposo que algun
altre sistema d'informació de la Policia, si també els altres caps d'àrea tenen aquesta
autorització. No ho he acabat d'entendre, si m'ho poden explicar  o en un proper Ple o
em passaran un informe.

-  senyor  Fernàndez:  Miraré  la  Resolució  i  en  tot  cas  li  explicarem  per  escrit,
exactament l'objectiu d'aquesta resolució, què implica.

- senyor Sabrià: Tot i l'explicació del darrer plenari, del regidor d'esports, ens continuen
arribant  queixes  dels  usuaris,  respecte  a  les  solucions  que  hi  ha,  en  els  propers
mesos, mentre durin les obres. En tot cas, el regidor avui no hi és, li  traslladaríem
exactament de quins clubs o quins equips concretament es troben en aquesta situació,
però sí que demanaríem que s'hi posi mà, perquè si a nosaltres se'ns diu que no hi ha
cap problema, en el ple, i en canvi després les queixes ens continuen arribant, vol dir
que algun tipus de disfunció hi ha, en aquest cas.
D'altra banda, comencen les obres del Pavelló,  de la coberta, aquest dilluns, i  ens
agradaria saber fins a quin punt tenim previst, no només la part esportiva sinó que
aquest espai ens serveixi, posem com exemple, per la Festa de Fi d'any. És més aviat
una pregunta tècnica, no tant de com ho farem, sinó si està previst que també pugui
albergar  esdeveniments d'aquests  tipus,  i  si  això  el  projecte ho preveu,  sobretot  a
nivell de portes d'emergència i tot plegat. També per saber quins usos se'n podran fer.

-  senyor  Fernàndez:  Bé,  dues coses,  pel  que fa al  tema d'activitats,  cal  dir  que a
l'última reunió que varem fer de Caps d'Àrea, li vaig demanar directament al Cap de
l'Àrea, sobre si hi havia alguna incidència, em va dir que ells ho estaven gestionant tot,
i que no hi havia cap petició conflictiva i que fins i tot hi havia algunes entitats que pel
seu compte s'havien espavilat per anar a Ajuntaments del voltant, que jo ja em vaig
comprometre  que  els  Ajuntaments  del  voltant,  també  estaven  disposats  a  recollir
algunes activitats, per tant jo no tinc constància que hi hagi cap entitat esportiva que
en aquests moments tingui problemes d'ubicació.
En quant al projecte, és un projecte que el que permet és una pista annexa, per tant,
en casos concrets permetrà fer algunes activitats, en tot cas si el que vostè vol saber
exactament, és fruit de la Memòria i del projecte, quines activitats s'hi podran fer, li
podem  fer  arribar  a  nivell  d'un  informe  tècnic  que  acrediti  exactament,  a  part  de
l'activitat esportiva, quines actuacions més s'hi podran fer, i si aquestes actuacions que
s'hi  podran fer  de més,  en el  moment  que es  decideixi,  si  hauran de complir  uns
requisits addicionals, això en tot cas, en el proper Ple li podrem facilitar.

- senyor Sabrià: D'acord, gràcies. Al final també un prec o una reflexió a l'entorn del
tema del Pla de Cultura, una mica, vàrem veure que el termini d'execució era curt, per
tant, ens agradaria saber com va, quines possibilitats hi tindrem i en quin moment els
grups polítics hi podrem participar, i volem fer el mateix que hem fet amb el Pla de
Mobilitat o amb les boies o amb el Pla de Desenvolupament Econòmic i Social de
Palafrugell, poder-hi participar. I d'altra banda, una mica, com plantegen l'encaix, tant
de noves instal.lacions, com també, si des de Palafrugell estem fent i potser ho diem
massa gros, un Pla Estratègic o un Pla de Futur de la Vila, com encaixem una cosa
amb l'altra,  perquè com ja  he dit  alguna altra  vegada,  estem convençuts que ens
varem equivocar en els tempos d'aquestes decisions i que primer havien d'enllestir una
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cosa perquè ens ajuda a definir què necessitem de cares a l'altre. Per tant, és una
reflexió una mica global, el que més ens interessa és amb quins tempos es treballa,
quines possibilitats tenim de participar-hi i de cares al futur, com s'encaixa un Pla que
s'està realitzant amb un altre Pla que creiem que hi té un efecte directe, però que en
canvi s'avança a les conclusions del primer.

- senyor Rocas: Bé, ara en aquest moment el Pla tot just s'ha iniciat, estem en la fase
de diagnosi, hi han hagut un parell de reunions de l'equip redactor de Pla amb els
tècnics de la casa, de l'Àrea de Cultura, amb el regidor, i justament avui s'iniciava la
primera ronda amb les diferents entitats culturals per conèixer una mica quines són les
seves necessitats i els seus requeriments. Pel que fa a la voluntat de participació de
l'oposició, dir-li que explícitament, el regidor de l'Àrea, ha demanat als redactors del
Pla,  que es  tingui  en compte i  cal  pensar  que després d'aquesta  primera fase de
diagnosi  es cridarà a tots els grups perquè, d'alguna manera puguin presentar  les
seves aportacions al Ple. I pel que fa al fet de lligar el Pla Estratègic i el Pla Cultural,
també hi ha una voluntat  clara de lligar tots dos plans perquè no hi  puguin haver,
evidentment, divergències. 

- senyor Sabrià: Moltes gràcies, em considero contestat i només li agrairia si de cares
al proper Ple o en el moment que estiguin en disposició, podrien passar el calendari
real, més enllà del que hi havia al 'encàrrec, perquè si ens cenyim al que hi havia a
l'encàrrec, crec que d'aquí a tres setmanes ho hauríem de tenir enllestit, per tant, una
mica en realitat, quin és el calendari que quedaria.

- senyor Fernàndez: si no hi ha cap més pregunta, només convidar-vos el dia 8 de
març, com cada any, és el  Dia Internacional  de la Dona, convidar-los als diferents
actes que s'organitzen, perquè ara més que mai, cal seguir reivindicant. Entenem que
la crisi econòmica, en alguns casos, està comportant retrocessos importants, jo crec
que  injustificats  en  relació  als  avanços  que  havíem fet  fins  ara,  per  tant  és  més
necessari que mai que aquelles formacions que tenim una especial sensibilitat, seguim
participant en aquests actes, per tant, els convido a participar en els diferents actes
que es faran en aquest municipi.

I no havent-hi cap més assumpte per tractar s’aixeca la sessió essent les deu menys
deu minuts del vespre. En dono fe.
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